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SCHRIFTELIJKE RAADSVRAGEN inzake de (B)groting 2013 en 2e (M)onitor 2012 
 
B CDA01 Pag.173 en 174 

algemene reserve 
Halverwege worden de respectieve standen genoemd. 
Onderaan een samenvatting van de mutaties. Het saldo 
van die mutaties (pag. 174) sluit niet aan met de saldi 
van alle genoemde jaren op pag. 173. Het saldo is een 
paar miljoen minder algemene reserve?! 

Het klopt dat de saldi 2012 en 2013 van pag. 174 niet aansluiten op de 
tabel ‘Stand en verloop reserves’. Dit wordt veroorzaakt door: 

 Telfout in de kolom 2012 van € 270.200 op pagina 174 (saldo 
had € 1.614.000 moeten zijn); 

 Het bedrag voor de inzet voor investeringsvolume van  
€1.924.500 zit wel in de kolom 2013 op pagina 174 maar niet in 
de tabel ‘Stand en verloop reserve’ (saldo van de Algemene 
reserve is daarmee € 1,9 miljoen te laag gepresenteerd vanaf    
1-1-2014). 

B CDA02 Pag. 173 Gaarne nadere toelichting op kasschuif NUP van 4 ton Gedurende de jaren 2011 t/m 2014 ontvangen wij in totaal € 4 ton aan 
gelden voor het NUP (Nationaal UitvoeringsProgramma dienstverlening 
en e-overheid) via het Gemeentefonds. In 2015 corrigeert het rijk dit weer 
door deze gelden in 1x weer uit het Gemeentefonds te halen. De gelden 
zijn naar voren gehaald zodat de gemeenten eerder investeren in e-
overheidsactiviteiten. Daarmee schuift het rijk met gelden. In financieel 
technische zin wordt dit een ‘kasschuif’ genoemd.  

B CDA03 Pag. 173 en 174 
algemene reserve 

Heel veel genoemde mutaties zouden toch moeten vallen 
onder reguliere begrotingsposten (voorbeeld: 
verkeersmaatregelen Pruimendijk). Een “algemene 
reserve”  heeft toch heel andere doeleinden?! 

Ja, maar omdat deze projecten niet gedekt kunnen worden binnen de 
beschikbare budgetten is (ook door de raad) besloten ze ten laste te 
brengen van de Algemene reserve. 
 

B CDA04 Pag. 175 afv. st. Gesproken wordt over “tariefegalisatiereserve” en 
“bestemmingsreserve afvalstoffenheffing”. Wat is het 
verschil en waarom wordt laatste reserve in 4 jaar tijd 
verrekend met het onderhavige tarief? 

De tariefegalisatiereserve riolering is bij het GRP-4 gevormd met als doel 
het nivelleren van te sterke tariefstijgingen rioolheffing als gevolg van 
toename van kapitaallasten uit vervangingsinvesteringen. Daarbij is een 
doorkijkperiode gehanteerd van 20 jaar.  
Het gemeentelijk beleid inzake afval is dat voor- en nadelen op afval 
worden verrekend met de bestemmingsreserve afvalstoffenheffing. Het 
geraamde saldo van de bestemmingsreserve wordt bij de begroting, 
verdeeld over 4 jaar, aangewend en daarmee ‘teruggegeven’ aan de 
burger. Om dit over een periode van 4 jaar te doen is een beleidskeuze 
geweest. 

B CDA05 Pag. 175  onderh.res. Waarom leidt deze egalisatiereserve bijna bij voorbaat 
tussen “afwijkingen t.o.v. geraamde bedragen”? 

De onderhoudsreserves zijn er juist om afwijkingen in de 
onderhoudslasten te egaliseren.  

B CDA06 Pag. 175 weth.pens. Wat is het verschil tussen “voorziening 
wethouderspensioenen” en “reserve 

De “voorziening wethouderspensioenen” dient om toekomstige  
pensioenuitkeringen aan (voormalige) wethouders te verstrekken c.q. 
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wethouderspensioenen”? Beide betreft dit toch vreemd 
vermogen?! 

opgevraagde rechten te kunnen gaan betalen. Of wel: voor het bereiken 
van de 65 jarige leeftijd werken we met een voorziening. 
Een voorziening valt onder vreemd vermogen (concrete verplichting tot 
betalen in de toekomst). 
 
De “reserve wethouderspensioenen” is gevormd om lopende uitgaven 
van de pensioenen van voormalige wethouders te dekken. Of wel: na het 
bereiken van de 65 jarige leeftijd werken we met een reserve.  
Een reserve valt onder het kopje eigen vermogen. 
 
Het onderscheid tussen een voorziening en een reserve voor 
wethouderspensioenen is gemaakt op grond van de 
boekhoudvoorschriften (BBV). 

B CDA07 Pag. 175 voorzieningen Waar is het totale overzicht van alle bestaande 
“voorzieningen”? 

Tot nu toe was dit overzicht alleen in de jaarrekening opgenomen. Wij 
zullen het overzicht van alle voorzieningen u volgende week nazenden. 
Ook zeggen wij u toe dit overzicht voortaan in de begroting als bijlage op 
te nemen. 

B CDA08 Pag. 182 inv.volume Het nieuwe investeringsschema past niet in de begroting 
2013 dus wordt de algemene reserve simpel van stal 
gehaald. Welke alternatieven zijn er en is nu al bekend 
dat dit ook in de jaren ná 2013 aan de orde is?! 

Vanuit de diverse mogelijkheden is er voor gekozen een deel van onze 
(goede) reservepositie in te zetten. 
Andere mogelijkheden waren: 

 Het investeringsvolume structureel bijramen zodat alles past; 
 Alleen het jaar 2014 incidenteel bijramen zodat de jaarschijf 

2013 van het investeringsschema kan worden uitgevoerd. Dit 
had een verhoging van de bezuinigingstaakstelling betekend. 

 
Uit het overzicht op bladzijde 182 blijkt dat ook in de jaren na 2013 het 
investeringsvolume niet voldoende is als alle investeringen volledig tot 
uitvoering komen.  

B CDA09 Pag. 182 Welke zorgen bestaan er omtrent het (ook latent) niet 
kunnen uitvoeren van categorie 2 investeringen? 

Onze toezegging dat wij nadrukkelijk de vinger aan de pols houden en 
met u in contact treden als dat nodig is, blijft volledig van kracht.  

B CDA10 Pag. 13 structuurvisie Gesproken wordt over “herziening van huidige 
structuurvisie”. Wanneer, hoe en waarom? 

Op dit moment wordt bezien op welke termijn herziening van de 
structuurvisie zal plaatsvinden. Het betreft een actualisatie ten opzichte 
van de situatie in 2009. (Zie ook LR05 en VVD01) 

B CDA11 Top 10 risico’s Eerder sprak het CDA over risico’s bij gemeentelijke 
borgstellingen. U zegde notitie toe. Wanneer komt ie? 

Op dit moment wordt naar aanleiding van de raadsvragen in juni 
onderzoek gedaan. Er heeft inmiddels een inventarisatie plaatsgevonden 
van de borgstellingen en van de betreffende instellingen zijn de 
jaarstukken opgevraagd. Die gaan geanalyseerd en beoordeeld worden. 
Het is mede afhankelijk van de respons van de instellingen, maar als het 
volgens schema verloopt, kunnen wij u eind november hierover 
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rapporteren. 
B CDA12 Pag. 122 grondexpl. Gesproken wordt over 10% risico. Sluit dit (nog) aan bij 

de laatste extra doorrekeningen/controle van de 
accountant? 

Nee, er is geen aansluiting. Het gaat om twee verschillende 
benaderingswijzen. 

1. het 10% risico betreft een globale benadering op grond van 
theoretische kansberekeningen voor alle betrokken 
grondbedrijfcomplexen; 

2. De accountant gaat uit van de harde cijfers per complex mede 
gebaseerd op landelijke trends en ontwikkelingen.  

B CDA13 Pag. 157 risico-analyse Saldo grondbedrijfcomplexen € 13.430.300 plus. In de 
risico-analyse op pag, 122 wordt gesproken over min 
10% Hoe verhoudt zich dit tot elkaar? 

Het plussaldo van € 13 miljoen betreft een geactualiseerde prognose 
excl. actualisatie Het Zand (pag. 157).  
Het risico van 10% uit de paragraaf Weerstandsvermogen (pag. 122) is 
gebaseerd op statistische kansberekeningen waarbij een mogelijk in 
2013 in de exploitatie te verwerken tegenvaller kan plaatsvinden. 

B CDA14 Pag. 156 gronden “aankoop van gronden is een bevoegdheid van de raad”. 
Zijn daar ook uitzonderingen op? 

In principe is het college op grond van de gemeentewet bevoegd tot het 
aangaan van privaatrechtelijke rechtshandelingen, bijvoorbeeld het aan- 
of verkopen van grond. Meestal is zijn dergelijk aan- of verkopen 
gebaseerd op geplande transacties, bijvoorbeeld in het kader van 
grondexploitaties. Dan zijn de daarmee gemoeide financiële middelen 
ook geraamd in de begroting. 
 
Hier betreft het echter strategische grondaankopen. Dit zijn in het 
algemeen onverwachte mogelijkheden die zich voordoen, waarmee 
ingespeeld kan worden op toekomstige ontwikkelingen. Voor dergelijke 
aankopen is dan ook nooit geld gereserveerd of begroot. Dit betekent, 
dat het college weliswaar formeel bevoegd is om de aankoop te doen, 
maar in dit geval zou er dan in financieel opzicht geen dekking voor deze 
uitgave zijn (budgetrecht raad). Toch moet er in deze situaties vaak snel 
gehandeld kunnen worden. Daarom is er ten aanzien van strategische 
aankopen gekozen voor een optie om deze aan het Presidium voor te 
leggen, zodat de transactie met instemming van het Presidium kan 
worden aangegaan, zonder dat er voorafgaand financiële goedkeuring 
door de gemeenteraad is gegeven  

B CDA15 Pag. 126 en 127 Punt 10.2: waarom komt dit niet 1 op1 terug in de 
programma’s? 

In de paragraaf Onderhoud Kapitaalgoederen worden alle 
beheersplannen genoemd die een relatie hebben met de beleidskaders. 
De opsomming van de beleidsplannen in de programma’s is uitvoerig, 
maar niet uitputtend. Op de programma’s wordt met name gekeken naar 
het te bereiken maatschappelijk effect.   

B CDA16 Pag. 126 en 127 Daar wordt gesproken over beleid –en beheerplannen. 
Wie (raad, college) stelt wat vast? 

Beleidsplannen richten zich op het ambitieniveau met doelen en worden 
door de raad vastgesteld. Op pag. 126/126 vermeld in de kolom 
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Beleidskader. 
De beheersplannen zijn de vertaling van het beleidskader naar taken en 
financiën om de doelen te bereiken en zijn verwerkt in de begroting. Op 
pag. 126/127 vermeld in de kolom Beheerplan. 
Plannen, zoals het Gemeentelijk RioleringsPlan (GRP) bevatten zowel 
beleid als beheer. 
 

B CDA17 Pag. 130 bovenaan Openbaar groen € 1.500.600. Vorig jaar was dit 2,5 
miljoen. Hoe zit dit? 

Dat het budget in 2013 lager is dan in 2012 komt grotendeels door het 
feit dat in 2013, in het kader van wijzigingen in de  kostentoerekening, 
geen uren en geen concernoverhead meer aan openbaar groen worden 
toegerekend. Deze kosten maken nu deel uit van de post ‘aandeel in 
kosten bedrijfsvoering programma 4’ op blz. 76 van de 
programmabegroting. 

B CDA18 Pag. 145 Halt Verandering van opzet: dit houdt toch niet in dat de 
preventieve taken van Halt verdwijnen? 

Dit is niet het geval. De wens is uitgesproken om het preventieaanbod 
van Halt te continueren. 

B CDA19 Pag. 77 buurtbus Tonen de aantallen deelnemers de noodzaak nog aan en 
waarom komt de Stadsregio de eerdere toezeggingen 
niet na? 

Aan de door het college gestelde eis van minimaal 1000 reizigers per 
maand wordt voldaan. 
Er is geen sprake van het niet nakomen van toezeggingen. 
Aangevraagde subsidie wordt voldaan. Het integreren van de buurtbus in 
het regulier openbaar vervoer kan, indien haalbaar, niet eerder dan in de 
concessie 2014 worden verwerkt, al dan niet in combinatie met WMO-
vervoer. Dit onderzoek is gaande. 

M CDA20 Pag. 105 en 115 Op 105 wordt gesproken over een totaal aan bijstellingen 
van 318.099 en op 115 van 1.275.800. Hoe zit dit? 

Het bedrag van € 1.275.800 betreft het totaalsaldo van de 2e monitor 
2012. Het bedrag van € 318.099 betreft alleen het saldo van hoofdstuk 6 
Financiering en Algemene dekkingsmiddelen. 

M CDA21 Pag. 105 Eneco Bedrag ad 154.200 komt niet terug op 113. Hoe zit dit? In het overzicht op bladzijde 113 waar de belangrijkste bijstellingen staat 
wordt geprobeerd op één A-viertje een korte samenvatting te geven van 
de monitor. Daarbij wordt bij al die mutaties gekeken naar bijvoorbeeld de 
grootte van het bedrag en politieke importantie. Daarbij is de 
meeropbrengst dividend ENECO niet meegenomen. 

M CDA22 Pag. 113 aframen 
investeringsvolume 

Waarom wordt er reeds bij het opmaken van de tweede 
monitor op dit volume afgeraamd. Het jaar was toen nog 
lang niet om en zie de (latente) tekorten op ditzelfde 
volume. 

Met het afschrijven van investeringen wordt gestart één jaar na 
ingebruikname van de investering. Dus de kapitaallasten en de gevolgen 
daarvan voor het investeringsvolume komen een jaar later. 
In de monitor wordt het investeringsvolume 2012 afgeraamd. Dat heeft 
betrekking op het investeringsschema 2011. Daar gebeurt niets meer 
mee, dat is afgerond. Inmiddels loopt het investeringsschema 2012 / het 
investeringsvolume 2013. 

M CDA23 Pag. 170 inv.volume Bij “totaal generaal” worden de tekorten in kaart gebracht. 
Hoe serieus kunnen we daarmee categorie 2 nog nemen 

In eerste instantie hebben we gevolg willen geven aan het uitgangspunt 
van de Kadernota dat het nieuwe investeringsschema moet passen 
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als geplande investeringen? binnen het bestaande investeringsvolume. 
Dat levert tekorten op. Maar we zijn ons bewust van de noodzaak en 
wenselijkheid van de categorie 2 - investeringen (nog niet 
uitvoeringsgereed).  
Bij de uitvoering van de investeringen moet echter altijd afgewacht 
worden of de planning wordt gehaald. Dat blijft moeilijk in te schatten.  
Vandaar dat we hebben toegezegd dat we de vinger nadrukkelijk aan de 
pols houden. We zullen de uitvoering nauwgezet volgen. 

M CDA24 Pag.174 inv.volume “Bouw sporthal Drievliet 2007, lasten 2014”. Wat houdt 
dit in? 

Het beleid is dat met afschrijven wordt begonnen één jaar na 
ingebruikname van de investering. In dit geval wordt er van uitgegaan dat 
de grond in 2013 wordt aangekocht wat rentelasten geeft vanaf 2014. 
(De overige kapitaallasten zijn geraamd vanaf 2015.) 
De toevoeging 2007 houdt verband met het feit dat het oorspronkelijke 
krediet uit 2007 stamt. 

M CDA25 Pag. 174 inv.volume Cat. 2: uitbreiding Farelcollege bouw: € 288.000 en geen 
kapitaallasten. Bedrag en rest van tekst: hoe zit dit? 

De investering van € 288.000 in 2012 is slechts een eerste aanzet voor 
de bouw van de Farel. In 2013 is de rest van de investering gepland (in 
totaal € 2.307.000). Dit geeft vanaf 2014 € 225.500 aan kapitaallasten. 
(één jaar na ingebruikname van de investering). De tabel geeft de 
kapitaallasten in 2013 aan. 

M CDA26 Pag. 170 inv. volume Citaat: ..geen maatregelen te treffen tegen een 
overschrijding….2013.  Dit komt door een greep te 
nemen uit de algemene reserve van bijna 2 miljoen? 

Neen. 
De monitor (bladzijde 170) gaat over de uitvoering van het 
investeringsschema 2012 en het daarmee samenhangende 
investeringsvolume 2013. 
Het inzetten van de algemene reserve gebeurt in de nieuwe begroting 
2013 in het kader van het investeringsschema 2013-2016 en het 
daarmee samenhangende investeringsvolume 2014 - 2017. 

M CDA27 Pag. 142 
onderh.accomm. 

In 2012 zou een nieuwe meerjarenonderhoudsbegroting 
worden opgesteld. Wanneer komt ie (er staan namelijk 
geen vorderingen op dit punt genoemd. 

De MJOP voor de voorzieningen die in beheer en onderhoud zijn bij 
SenW wordt door een externe organisatie in opdracht van SenW en de 
gemeente ontwikkeld. Door het bij verschillende accommodaties 
ontbreken van informatie, neemt de ontwikkeling van het MJOP meer tijd 
in beslag dan was voorzien. Gestreefd wordt eind 2012 een MJOP te 
hebben, welke begin 2013 aan de raad kan worden voorgelegd. 

M CDA28 Pag. 142 e.v Nog te realiseren bezuinigingen: bij de voortgang staat 
nogal eens dat ie niet gerealiseerd kan worden. Wat 
betekent dit voor het meerjarenperspectief? 

Voor sommige bezuinigingen is het implementatietraject nog niet geheel 
afgerond.  
Voorts is het de bedoeling dat wanneer zeker is dat een bezuiniging niet 
wordt gehaald dit verwerkt wordt in de monitoren en de begroting. Dat 
maakt dat het geen gevolgen heeft voor de saldi van het 
meerjarenperspectief want daar is het niet realiseren van de 
bezuinigingen al in verwerkt. 
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M CDA29 Pag. 124 werkloosheid Percentage is gestegen van 4,9 naar 5,5%. 
Is 8 oktober een onderlegger om daar gerichter beleid op 
te maken? 

Op dit moment wordt de werkwijze van de re-integratie opnieuw bekeken 
en gewijzigd met als doel om instroom te beperken en uitstroom te 
bevorderen. De landelijke tendens laat een stijging van de werkloosheid 
zien, Ridderkerk is daar geen uitzondering op. In de toekomst willen we 
inspelen op de vraag van de arbeidsmarkt. Onze re-integratie 
instrumenten worden hiervoor ingezet. 

M CDA30 Pag. 113 WMO Kan er, kijkend naar de structurele meerkosten  
huishoudelijke hulp, worden geëxtrapoleerd naar de 
komende begrotingen en ook kijkend naar de aanstaande 
verschuivingen van AWBZ naar WMO? 

Kostenontwikkeling (2011-2015) bij ongewijzigd beleid, zal alleen al bij de 
HH natura leiden tot een stijging van +/- 2 miljoen euro in 2015. De 
decentralisatie, de afloop contractduur HH, een toename van het aantal 
cliënten en uren huishoudelijke hulp, een budget dat niet met de vraag 
mee zal stijgen, de stijgende levensverwachting, extramuralisatie en een 
te verwachten toename van het aantal eenpersoons huishoudens, maken 
het noodzakelijk om ipv te extrapoleren, te kijken hoe we met nieuw 
beleid de kosten beheersbaar kunnen houden. 
 

B CU01 Algemeen  We hebben de begroting een week later ontvangen. Wat 
was de feitelijke oorzaak? Hebt u maatregelen getroffen 
om dit in de toekomst te voorkomen? Welke zijn dat? 
(Japenga) 

De begroting is een week later geleverd omdat er vertraging is 
opgetreden in de afronding van de voorbereidende werkzaamheden; bij 
de eindcontrole bleken uit de analyses nog verschillen die verklaard 
moesten worden. 
Bij de volgende P&C-documenten worden er eerder in het traject 
controles en checks ingebouwd zodat de eindcontrole sneller en binnen 
de planning kan worden uitgevoerd. 

B CU02 Pag. 19, prestatie-
indicator 

Waarom wordt het streefcijfer voor welzijnsvoorzieningen 
zo fors naar beneden bijgesteld voor 2013 en 2014. Gaat 
van 6.4 naar 5.9? (Louter) 

Het streefcijfer is niet naar de beneden bijgesteld. Het is alleen niet naar 
omhoog bijgesteld ondanks de hogere waardering. Achtergrond hiervan 
is dat het college in tijden van bezuinigingen het niet verstandig vindt de 
ambities omhoog bij te stellen.  

B CU03 Pag. 20, prestatie-
indicator 

Idem voor functioneren jongerencentrum (Louter) Het streefcijfer is niet naar de beneden bijgesteld. Het is alleen niet naar 
omhoog bijgesteld ondanks de hogere waardering. Achtergrond hiervan 
is dat het college in tijden van bezuinigingen het niet verstandig vindt de 
ambities omhoog bij te stellen, ook niet bij hogere prestaties. 

B CU04 Pag. 21, 
bodemproblematiek 

Inzake bodemproblematiek, gevaarlijke stoffen en 
milieubeleid wordt het ontwikkelen of herzien van beleid, 
visie of actieplan als prestatie-indicator gezien. Het 
ontwikkelen , herzien etc. zijn toch geen prestatie-
indicatoren, maar veel meer de verbetering of gelijk 
blijven van bodemproblematiek, gevaarlijke stoffen 
risico’s enz. (Louter) 

Er is onderscheid gemaakt in doelen en prestatie-indicatoren tussen 
Programma 1 (Burger als partner) en Programma 4 (Burger als 
(wijk)bewoner). In Programma 1 worden vooral de beleidsmatige doelen 
besproken. Vandaar de beleidsmatige prestatie-indicatoren. In 
Programma 4 worden vooral de uitvoeringsdoelen besproken. Deze 
prestatie-indicatoren zijn dan ook meer toegesneden op de verbetering 
van de leefomgeving. 

B CU05 Pag. 28, onder 3 U stelt dat het ondersteunen van vrijwilligers en 
mantelzorgers een voorwaarde is om de burger en de 

Voor het uitvoeren van de huidige taken is voldoende ondersteuning 
beschikbaar. Echter om in de (nabije) toekomst meer in te kunnen zetten 
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buurt in de eigen kracht te brengen. Is er voldoende 
ondersteuning beschikbaar? (Louter) 

op eigen kracht en het netwerk om participatie en zelfredzaamheid van 
burgers te bevorderen, zal ook het ondersteuningsaanbod mee moeten 
groeien. 

B CU06 Pag. 30, onder 10 In hoeverre zijn de Ridderkerkse woningbouwafspraken 
onderdeel van regionale afspraken, in die zin dat ze in 
het groter geheel van een regionale opgave passen? 
(Japenga) 

De inzet van Ridderkerk voor de ontwikkeling van de woningvoorraad is 
vastgelegd in het convenant met de stadsregio. Om de afspraken met de 
stadsregio te monitoren wordt met ingang van 1 januari 2013 een 
prestatietabel Verloop Voorraadontwikkeling Ridderkerk opgenomen in 
de programmabegroting. 

B CU07 Pag. 31, Mobiliteit op 
maat 

U stelt dat het OV redelijk tot goed is. Niet helder is wat u 
gaat doen om meer mensen met het openbaar te laten 
gaan. Want gebruik OV is in Ridderkerk laag in 
vergelijking met omliggende gemeenten. Uw ambitie 
wordt niet helder. Kunt u dat in het vakje hiernaast 
aangeven? (Japenga) 

In de huidige concessie is, tot twee maal toe, in een informatieve folder 
die huis-aan-huis is bezorgd, informatie verstrekt over alle vormen van 
openbaar vervoer in Ridderkerk. Bushaltes worden toegankelijk gemaakt 
voor mensen met een beperking. De komende winter zullen nog enkele 
extra haltes worden aangepast.  
Bij veel haltes zijn fietsparkeerbeugels aangebracht; het is zichtbaar dat 
de beugels goed gebruikt worden. Eind 2012 worden nog extra beugels 
geplaatst. 

B CU08 Pag. 33, Inleiding U hebt een duidelijke visie op de toekomst. Kunt u die in 
het kort omschrijven? En tevens is voor u 2013 een 
oogstjaar. Wat zijn de verwachtingen. Wanneer bent u 
tevreden? (Japenga) 

Ridderkerk blijft een zelfstandige gemeente die de opgaven waarvoor 
staat, al dan niet in samenwerking met anderen uit kan voeren. 
Ridderkerk laat zaken die niet tot het gemeentelijke takenpakket behoren 
over aan de samenleving. Ridderkerk luistert naar de samenleving en 
ondersteunt en verbindt de samenleving op de terreinen waar dat nodig 
is. Ridderkerk is een gemeente waar het goed leven, wonen en werken 
is.  

B CU09 Pag. 40, 2.5.1 Kunt u de lasten onder b. Openbaar bestuur van -
1.531.400 nader specificeren? (Japenga) 

Nadere specificatie is als volgt: 
 Bestuursorganen (o.a. salarissen, pensioenen, wachtgelden, 

opleidingen, officiële ontvangsten/nieuwjaarsreceptie bevolking 
en participatiebudget): €  1.350.400; 

 Representatiekosten: € 16.000; 
 Publicaties: € 4.000 
 Contributies: € 77.000 
 Gemeentejournaal: € 84.000 

B CU10 Pag. 46, economisch 
adviseur 

Per juni 2012 is een ‘allround economisch adviseur’ in 
dienst gekomen. Er is ook een regisseur werk. Hoe 
verhouden die zich tot elkaar. Hoe is de taakverdeling 
enz. (Japenga) 

De economisch adviseur annex bedrijfscontactfunctionaris die in juni 
2011 in dienst is gekomen houdt zich in brede zin bezig met het beleid ter 
bevordering van een gezond ondernemingsklimaat, inclusief het 
ruimtelijk-economische beleid, regionale afstemming en het contact met 
individuele en georganiseerde ondernemers. De regisseurs werk hebben 
als taak om de toestroom van uitkeringsgerechtigden naar de 
arbeidsmarkt te bevorderen en voeren in dat kader ook intensief overleg 
met Ridderkerkse bedrijven. Er vindt regelmatig overleg plaats om de 
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activiteiten zo goed mogelijk op elkaar te laten aansluiten. 
B CU11 Pag. 57, minimabeleid Hoeveel mensen maken er totaal gebruik van de 

schuldhulpverlening? (Louter) 
In het 3e kwartaal van 2012 waren er 69 aanmeldingen voor 
schuldhulpverlening, zijn er 53 intakes uitgevoerd en 31 schuldregelingen 
gestart. Er zijn 20 regelingen afgesloten, waarvan 6 geslaagd. Op dit 
moment zitten er 293 personen in een schuldhulpverleningstraject. 

B CU12 Pag. 63, oordeel burger 
betrekken bij uitvoering 
plannen.  

U wilt projectmatig werken volgens het principe van 
leanmanagement. Wat is de connectie van 
leanmanagement  met het kerndoel? Zijn er positieve 
voorbeelden van leanmanagement uit andere gemeenten 
bij u bekend? Werkt het? (Japenga) 

De connectie van leanmanagement met het kerndoel is dat de 
burger/klant in een proces- of project centraal staat. In de theorie van 
Leanmanagement moet elke proces-/projectstap toegevoegde waarde 
hebben voor de klant/burger. 
 
De gemeente Ridderkerk wil leanmanagement invoeren in de hele 
organisatie. Dus niet alleen bij projectmatig werken. Wij voeren het wel 
projectmatig in. Dat wil zeggen dat wanneer een proces opnieuw 
beschreven wordt, bijvoorbeeld in het kader van de BAR samenwerking, 
de principes van leanmanagement worden toegepast. Vervolgens 
worden de ingezette veranderingen wel voortdurend gevolgd. 
 
Met positieve voorbeelden is kennisgemaakt door een werkbezoek te 
brengen aan de gemeente Schouwen-Duiveland. 
 
Zie ook bladzijde 101 van het Programma Bedrijfsvoering voor meer 
informatie over Leanmanagement. 

B CU13 Pag. 65, de 
waterkwantiteit en –
kwaliteit. 

Bij 2013 staat de geplande besparing op groot 
onderhoud aan de watergangen niet benoemd. Hoe 
houdt u dan de waterkwaliteit en kwantiteit op hetzelfde 
niveau? (Japenga) 

De besparing \heroverweging van voorgaande jaren blijft gehandhaafd. 
Verwacht kan worden dat daardoor de waterkwantiteit en -kwaliteit op 
hetzelfde niveau blijven. 

B CU14 Pag. 65, kinderen 
hebben kwantitatief en 
kwalitatief voldoende 
ruimte om te spelen in de 
eigen wijk. 

Het openstellen van schoolterreinen stond al eerder op 
de begroting, in welk stadium bevindt zich deze 
gedachte? Bij welke scholen is dit al het geval en waar 
nog niet? En waarom daar nog niet? (Japenga) 

Er zijn nu gemeentebrede afspraken gemaakt over het openstellen van 
schoolpleinen. Hierover is de raad geïnformeerd met een RIB. Bij de 
scholen OBS de Piramide en CBS de Regenboog zijn de pleinen 
opengesteld. Met CBS de Wingerd, CBS de Bongerd, OBS de Noord en 
sbo de Burcht worden op dit moment voorbereidingen getroffen voor 
openstelling. 

B CU15 Pag. 65, kwaliteit 
buitenruimte 

Het vervangen van de openbare verlichting door Led 
verlichting zal het onderhoudsniveau minimaliseren. 
Deelt u die verwachting? 
Bent u op de hoogte van de test met Led straatverlichting 
in Alblasserdam en laat u zich door hen informeren over 
de resultaten? (Louter) 

Dit jaar is het beleidsplan Openbare Verlichting 2012-2021 door de raad 
vastgesteld.  
Hierin is aangegeven om daar waar verlichting noodzakelijk en/of 
wenselijk is energiezuinig, milieuontziend en duurzaam aan te leggen, 
beheren en onderhouden. Dit wel afgestemd tegen maatschappelijke 
aanvaardbare kosten.  
 



Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag 
 

Antwoord 
 

Raadsvragen            9 

In het genoemde beleidsplan is uitgebreid gemotiveerd waarom er nu 
nog geen LED wordt toegepast. De verwachting is dat binnen 5 tot 10 
jaar de LED zodanig is ontwikkeld dat het rendabel is om LED toe te 
passen.  
In verschillende gemeenten vinden proeven plaats met LED-verlichting. 
Deze worden op de voet gevolgd. 
 
Tevens is in het beleidsplan openbare verlichting vastgesteld dat 
armaturen na een levensduur van 25 jaar, en lichtmasten na een 
levensduur van 50 jaar worden vervangen (groot onderhoud). 
 
Het onderhouden van de openbare verlichting vindt op minimaal 
onderhoudsniveau plaats. Dit houdt in dat onderhoudswerkzaamheden 
minder frequent zullen worden uitgevoerd (minder inspecties, 
schoonmaken, reparatie, rechtzetten en schouwen in avonduren). 
 

B CU16 Pag. 66, de wegen en 
fietspaden zijn goed 
onderhouden. 

Er wordt minder snel onderhoud uitgevoerd aan 
fietspaden dan in het verleden. Is het niet beter, gezien 
de prioriteit die we gesteld hebben aan fietsen, om dit 
minimaal op gelijk niveau te houden. Waar kunnen 
mensen de onveilige situaties melden? (Louter) 

De meeste fietspaden liggen binnen de woonwijken en industrie 
gebieden. Het onderhoudsniveau is vastgesteld op minimaal dit is 
besloten door de raad in 2011 n.a.v. de bezuinigingstaakstelling. Er wordt 
volgens de CROW richtlijnen eens in de twee jaar geïnspecteerd. Alles 
wat gevaarlijk is wordt direct verholpen. De buitendienst neemt het gros 
van de schouw op zich aangezien zij altijd in de wijken aanwezig zijn. 
Gevaarlijke situaties worden wederom direct verholpen. Bewoners 
kunnen bij het meldpunt via 0180-451234 of info@ridderkerk.nl 
gevaarlijke situaties melden.  
Voor afhandeling van meldingen openbare ruimte, via de nieuwe website, 
is een formulier in ontwikkeling welke begin volgend jaar 
geïmplementeerd gaat worden.  

B CU17 Pag. 66, zorgdragen voor 
goede accommodaties 

Het oordeel van de burger is op dit punt laag. Is daarmee 
gezegd dat de staat van onderhoud te wensen overlaat 
(u gaat alleen in deze richting iets doen) of zijn er andere 
punten bij u bekend waarom hier laag gescoord wordt? 
(Japenga) 

De staat van onderhoud van de accommodaties voldoet. Echter, in 
afwachting van de nieuwe MJOP wordt alleen het niet uitstelbare 
onderhoud uitgevoerd. Mogelijk is ook de programmering van activiteiten 
in de accommodaties van invloed op het oordeel van de burger. 

B CU18 Pag. 70. adequate afvoer 
van afvalwater. 

U wilt in 2013 uitvoeren van vastgesteld beleid in het 
GRP5 en u wilt in 2013 een vervolg onderzoek 
samenwerking afvalwaterketen met BAR-gemeenten en 
Waterschap Hollandse Delta. Wanneer mogen wij de 
GRP5 of is het toch verlengde 4 verwachten te 
ontvangen. Is er in begin 2013 een verbreed GRP5? 
Graag meer duidelijkheid in deze. Ligt de BAR en WSHD 

Het verbreed Gemeentelijk Rioleringsplan 5 is gereed en wordt 
behandeld in de raadsvergadering van 22 november 2012. Op dit 
moment wordt een verkenning uitgevoerd van de mogelijkheden tot 
verdergaande samenwerking tussen de BAR gemeenten en het 
waterschap. De gemeenteraad wordt hier eind 2012 over geïnformeerd. 
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samenwerking op schema? 
B CU19 Pag. 70,duurzame 

mobiliteit 
Hoeveel elektrische auto’s heeft de gemeente per 
november 2012 en wat is de doelstelling voor de 
komende jaren? (Japenga) 

Er zijn per november 2012 5 voertuigen: Bij team onderhoud wijken: 2 
auto’s met kenteken; bij begraafplaatsen: 2 voertuigen zonder kenteken; 
bij team realisatie (opslag de Gorzen): 1 voertuig zonder kenteken. 
Voor de komende jaren: 6 gekentekende auto’s voor opzichters afdeling 
B&U.  

B CU20 Pag. 71, verbeteren 
afvalscheiding 

De scheidingsgraad moet verder omhoog en 
afvalscheiding loont. 
Waarom hogere scheidingsgraad en op wat voor niveau? 
Op welke manier loont het? Hoe zit het met de oud-
papier inzameling in Ridderkerk? Hoeveel wordt er 
opgehaald door (welke) verenigingen.  

Het verbeteren van de scheidingsgraad loont financieel en voor het 
milieu. De kosten voor het verwerken van restafval zijn hoger dan van 
gescheiden recyclebare fracties. In 2011 was het scheidingspercentage 
47%. Dat wil zeggen nog een restafvalpercentage van 53%. Doel is het 
percentage restafval te verminderen. 
De landelijke doelstelling in het Landelijk afvalbeheerplan 2009-2021 
(LAP2) is een scheidingsgraad van 60%. 
 
Oud papier en karton wordt ingezameld door: 

1. verenigingen en organisaties huis-aan-huis; 
2. verenigingen en organisaties met zeecontainers; 
3. NV MAR, inpandige rolcontainers bij hoogbouw en ondergrondse 

containers bij milieuparkjes 
4. op de Milieustraat Noordpolder.  

Er zijn 15 verenigingen/organisaties actief bij het inzamelen van oud 
papier en karton. Er is in 2011 1.590 ton ingezameld.  

B CU21 Pag. 71, verbeteren lucht Hebt u al actie ondernomen in het kader van de wet 
SWUNG voor de ontbrekende schermen van de A16? 
Nu ook Nieuw Reijerwaard wordt ontwikkeld als 
bedrijventerrein zal het verkeer toenemen. De wet 
SWUNG ziet juist ook op verwachte toename van 
verkeer. Hebt u op dit punt al actie ondernomen? 
(Japenga) 

De wet SWUNG is op 1 juli 2012 van kracht geworden. Rijkswaterstaat 
heeft tot 2020 om saneringsplannen vast te stellen. Het staat nog niet 
vast of de rijkswegen langs Ridderkerk ook gesaneerd moeten worden. 
Actie is al ondernomen. 
De raad kan tevens een integrale notitie over ‘Geluid’ tegemoet zien voor 
het einde van het jaar, waar SWUNG onderdeel van uitmaakt 

B CU22 Pag. 75, bestaand beleid We lezen een opsomming van beleidsdocumenten. Wat 
ons opvalt is dat 6 documenten ouder dan 10 jaar zijn. Is 
herziening volgens u niet nodig? 

Zolang beleidsplannen nog voldoen aan het gewenst beleid worden deze 
niet vernieuwd.  

B CU23 Pag. 77, onder 
energiekosten 

Wat zijn voordelige afrekeningen?  Er is in 2012 een incidenteel voordeel ontstaan vanwege een incidenteel 
lager verbruik dan geraamd in de betaalde voorschotten. 

B CU24 Pag. 86, schema Ridderkerk veilige wijken. Is het lokaal blad al binnen met 
specifieke cijfers voor Ridderkerk? 
U geeft cijfers aan wat de burger van een aantal zaken 
vindt, prima. Is het ook mogelijk om prestatie-indicatoren 
af te spreken m.b.t misdrijven? (Japenga) 

Ja, op 27 september jl zijn de respectievelijke cijfers van de wijken 
Bolnes, Drievliet / Het Zand, Oostendam / Rijsoord, Ridderkerk en 
Slikkerveer naar de raad gezonden. 
 
Dat is mogelijk. 



Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag 
 

Antwoord 
 

Raadsvragen            11 

B CU25 Overzicht reserves In eerdere versies van de begroting werd een lijst met 
alle reserves opgenomen. Kan deze ook nu verstrekt 
worden? (Japenga) 

Tot nu toe was dit overzicht alleen in de jaarrekening opgenomen (en 
incidenteel een keer in de begroting van 2011). Wij zullen het overzicht 
van alle reserves u volgende week nazenden. Ook zeggen wij u toe dit 
overzicht voortaan in de begroting als bijlage op te nemen. 

B CU26 Pag100, schema Lasten zijn lager vanwege vermindering 
personeelsformatie. Wat is het aantal fte wat in dienst 
was in 2010, 2011 en 2012? 

Aantal fte’s in begroting: 
2009: 326 
2010: 325 
2011: 324 
2012: 320 
2013: 318 

B CU27 Pag. 137, risicoprofiel Er is voor 100 miljoen aan afgegeven garanties. Hoe 
moeten we de risico’s momenteel duiden? In hoeverre 
zijn deze risico’s meegenomen in het 
weerstandsvermogen/capaciteit?   

In hoeverre we de risico’s moeten duiden voor de € 100 miljoen aan 
afgegeven garanties maakt onderdeel uit van het onderzoek dat wordt 
gedaan naar de borgstellingen. (zie ook vraag 11 van het CDA over de 
begroting). 
Een mogelijk risico m.b.t. garanties is niet meegenomen in het 
weerstandsvermogen.  

B CU28 Pag. 189, de balans In het schema staat bij de reserves steeds 66.803.200 
euro in de jaren 13,14,15,16. Hoe zit dat in relatie tot de 
reserves op pagina 173 bij 17.2 waar de reserves aflopen 
van 67 miljoen 2012 naar 61 miljoen in 2017? 

De meerjarenbalans (op bladzijde 189) is in een vroegtijdig stadium 
opgesteld met behulp van de gegevens uit de zogenoemde rente-
omslag. (Daarin wordt aan de hand van de boekwaarden van de 
investeringen, reserves, voorzieningen en langlopende geldleningen ons 
financieringstekort bepaald en wat de percentages voor de lange, korte 
en bespaarde rente zijn in de begroting.) Daarna zijn de saldi van de 
reserves nog gewijzigd, o.a. voor het dekkingsplan (algemene reserve, 
dekkingsreserve 2011). Die wijzigingen zijn niet meer verwerkt in de 
meerjarenbalans. Wat qua informatiegehalte wel beter was geweest, 
want de cijfers op bladzijde 173 zijn het meeste actueel. 

B CU29 Pag. 155, NR Er staat dat er grond verworven is. Hoeveel ha is er 
inmiddels aangekocht? Wat is de indruk voor de 
komende maanden? 

Door de GR NRW is ruim 73 ha verworden. Of en zo ja hoeveel grond er 
de komende maanden wordt aangekocht is niet aan ons maar aan de 
GR. 

B CU30 Pag. 199, 
bezuinigingslijst 

Bij punt 4 staat nu een bezuiniging van 150.000 euro, 
eerder een bedrag van 200.000 euro. Hoe zit dat? 

In het eerste bezuinigingsvoorstel van € 200.000,- was rekening 
gehouden met het vervoer voortvloeiend uit de taak Begeleiding die 
vanuit de AWBZ naar de gemeente zou worden overgeheveld. Nu deze 
overgang is uitgesteld is de beoogde bezuiniging naar beneden bijgesteld 
met € 150.000,-.  

B CU31 Pag. 200, punt 7, 
bezuiniging op 
vakleerkrachten 
bewegingsonderwijs. 

Kunt u uitleggen wat er concreet gaat gebeuren? Is er 
dan helemaal geen bewegingsonderwijs meer? Moeten 
scholen het zelf gaan betalen? Kunt u een overzicht 
geven van wat er nu naar de onderscheiden scholen 
gaat? Moeten er leerkrachten ontslagen worden? Hoe 

De scholen ontvangen van het rijk de middelen om het onderwijs te 
kunnen verzorgen. Deze middelen bevatten een component voor het 
verzorgen van het bewegingsonderwijs. De scholen bepalen – binnen 
wettelijke kaders - zelf hoe deze middelen worden ingezet; bij de scholen 
ligt dan ook de eerste verantwoordelijkheid. 
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strookt dit met het beleid om meer mensen te laten 
bewegen? Wat vinden de scholen van dit voorstel? (LET 
OP, dit zijn totaal 7 vragen in één krappe kolom) 
(Japenga) 

Als één van de weinige gemeenten in Nederland verstrekt Ridderkerk 
nog boven de rijksvergoeding extra middelen die de scholen voor het 
bewegingsonderwijs inzetten; afhankelijk van de grootte van de school is 
dit 4 tot 12 uur per week. Deze extra vergoeding vervalt. 
De (extra) vakleerkrachten zijn in dienst van de schoolbesturen; zij 
bepalen of deze leerkrachten als gevolg van deze bezuiniging ontslagen 
worden. De besturen zijn over de bezuiniging geïnformeerd; met hen 
vindt op korte termijn overleg plaats. 

B CU32 Pag. 200, punt 9, 
bezuiniging op 
Peuterspeelzaalwerk 

Per kindplaats rekent SenW 1975 Euro, andere 
aanbieders rekenen volgens u 1374 Euro. Kunt u 
aangeven wat er precies in de onderscheiden bedragen 
is opgenomen? Kortom zijn deze bedragen daarmee 
adequaat met elkaar te vergelijken? (Louter) 

In 2010 heeft SenW aangegeven een besparing van € 150.000 te kunnen 
realiseren op het peuterspeelzaalwerk door een andere bron te 
gebruiken, namelijk de Wet kinderopvang. De begroting van het product 
peuterspeelzaalwerk is verlaagd met dit bedrag en vervolgens is het 
bedrag van kindplaats berekend (totaal bedrag gedeeld door aantal 
kindplaatsen). Hier kwam een bedrag uit van € 1.374. Op 14 februari 
2011 heeft SenW het verzoek ingediend om de voorgenomen stap naar 
de Wet kinderopvang terug te draaien. Hiermee heeft het college 
ingestemd. De totale bezuinigingstaakstelling voor SenW is echter wel 
gehandhaafd en wordt ook gehaald, maar niet op het product 
peuterspeelzaalwerk. Per peuterplaats ontvangt SenW een bedrag van € 
1.975. De andere aanbieder van peuteropvang in Ridderkerk kan wel 
peuteropvang aanbieden voor een bedrag van € 1.374 per kindplaats. 

B CU33 Pag. 201, punt 12 
versoberen rapportage 
luchtkwaliteit. 

De rapportage luchtkwaliteit gaat de gemeente zelf doen. 
Wat krijgen we dan precies? (Japenga) 

Vorig jaar heeft de gemeente de rapportage luchtkwaliteit ook zelf 
opgesteld. U krijgt dit jaar dus ongeveer precies dezelfde rapportage 
maar dan met gegevens over 2011. 

M CU34 Pag. 12, kolom stavaza 
2e P 

In de kolom stand van zaken wordt gesproken over 
Rijsoord  ‘voorstel om bestemmingsplan door te schuiven 
t.g.v. van nieuw bestemmingsplan buitengebied’. 
Wat is het gunstige aan dit nieuwe bestemmingsplan 
t.o.v. het bestaande? (Louter) 

Initiatieven van ondernemers, eigenaren en bewoners in het buitengebied 
passen vaak niet of niet geheel binnen het bestemmingsplan of zijn niet 
concreet toetsbaar. Het opstellen van een nieuw up-to-date 
bestemmingsplan voor het buitengebied is dan ook van belang. 
Ondernemers, eigenaren en bewoners in het gebied worden betrokken 
bij de voorbereidingen voor het nieuwe bestemmingsplan.  
 
Voor het deel van Rijsoord dat nìet binnen het bestemmingsplan 
buitengebied valt, wordt gekeken of een beheerverordening kan worden 
vastgesteld.  

M CU35 Pag. 13, leefbare wijken Wilt u naar aanleiding van de nota grijs, zilver, goud de 
mogelijkheid van kangoeroewoningen stimuleren c.q. 
mogelijk maken? (Louter) 

Het bouwen van kangaroewoningen wordt aan de markt overgelaten. 
Initiatieven daartoe worden gefaciliteerd.  

M CU36 Pag. 13, leefbaren wijken Uitvoeren convenant onder PI. Hoeveel van de 
genoemde woningen zijn starterswoningen? Welk effect 

In het convenant met de Stadsregio zijn geen afspraken gemaakt over 
specifieke starterswoningen. Wel zijn afspraken gemaakt over het toe te 
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hebben moties en amendementen in het afgelopen jaar 
hierop gehad? (Japenga) 

passen beleid om de sociale woningvoorraad in 2014 terug te brengen 
naar 38%. Het gestelde in de bedoelde moties en amendementen wordt 
met name bij de ontwikkeling van de woningbouwlocatie Het Zand vorm 
gegeven. 

M CU37 Pag. 19, Mobiliteit op 
maat 

Wat is eigenlijk uitgangspunt voor OV? Meer mensen in 
OV of beter OV of schoner OV? Meer mensen uit de auto 
en in de OV? (Japenga) 

De ambitie en het uitgangspunt van het college is om, tegen de 
bezuinigingen in, de maximale kwaliteit voor Ridderkerk te behouden en 
waar mogelijk te verbeteren.  
 
Hiertoe wordt met de Stadsregio, als concessieverlener van het 
busvervoer, intensief contact onderhouden. Het college zet in op goede 
informatieverstrekking en kwaliteitsverbetering van haltes.  
- in de huidige concessie is, tot twee maal toe, in een informatieve folder 
die huis-aan-huis is bezorgd, informatie verstrekt over alle vormen van 
openbaar vervoer in Ridderkerk. - bushaltes worden toegankelijk 
gemaakt voor mensen met een beperking. De komende winter zullen nog 
enkele extra haltes worden aangepast.  
- bij veel haltes zijn fietsparkeerbeugels aangebracht; het is zichtbaar dat 
de beugels goed gebruikt worden. Eind 2012 worden nog extra beugels 
geplaatst. 
 
Het driehoeksveer wordt middels subsidie in de vaart gehouden. 
Met de Provincie wordt overleg gevoerd om het vervoer over water zo 
optimaal mogelijk te continueren. 
 
Met deze inspanningen wordt gezorgd voor een zo goed mogelijk aanbod 
van het OV-systeem, waardoor zo veel mogelijk reizigers worden 
“verleid” tot het gebruik maken van het openbaar vervoer. 

M CU38 Pag. 20, mobiliteit op 
maat 

Is er al iets te zeggen over een mogelijke opstapplaats 
ter hoogte van Bolnes op de waterbus? (Louter) 

De provincie is een onderzoek gestart naar het verbeteren van de 
kwaliteit van de Waterbusverbinding Rotterdam-Dordrecht. De locatie van 
haltes maakt hier onderdeel van uit. Of er een halte in Bolnes kan komen 
is nu nog niet aan te geven.  

M CU39 Pag. 31, sport Onder het kopje Sport wordt gesproken over een verder 
transparant en professioneel vormgeven van de relatie 
met SenW. 
Zijn in dit kader de bezuinigingsvoorstellen welke in de 
lijst genoemd zijn en waar S&W in diverse onderdelen 
een belangrijke rol speelt ook met hen van te voren 
besproken? (Louter) 

De bezuinigingsvoorstellen welke in de lijst genoemd zijn en waar SenW 
in diverse onderdelen een belangrijke rol speelt, zijn van te voren 
(ambtelijk) met SenW besproken. 

M CU40 Pag. 26, bij kerndoel Bij kerndoel ‘Ridderkerk is een betrouwbare partner’ staat Dit betreft een zinsnede die per abuis is de begroting terecht is gekomen.  
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tussen haakjes ‘nog discussie over kerndoel’. Een 
cryptische uitspraak; kunt u die verder toelichten? 
(Japenga) 

M CU41 Pag. 58, schema 
onderste kader 

De gecontracteerde zorgaanbieders huishoudelijke 
verzorging hebben hogere facturen ingediend. Hoe zit dat 
eigenlijk? Het is toch langs de weg van een aanbesteding 
gegaan? (Japenga) 

De tarieven voor HH1 en HH2 liggen met deze aanbieders 
contractueel vast. Het aantal klanten en het aantal uren kan stijgen en 
dalen, afhankelijk de ondersteunings(aan)vragen en de 
indicatiebesluiten. Het eerste kwartaal werden er meer uren gedeclareerd 
(dus hogere facturen) dan wij hadden voorzien. Dit leidde tot de bijstelling 
in de monitor. Deze trend lijkt zich niet door te hebben gezet. 

M CU42 Pag. 84, schema 
onderhoudsreserves 
onderwijs 

Kunt u een overzicht geven van de kosten van al het 
onderhoud aan onderwijsgebouwen? Of mogelijk is het 
digitaal beschikbaar? (Japenga) 

Een overzicht van de planning van onderhoudsuitgaven van 
schoolgebouwen, welke uitgaven voor rekening van de gemeente komen, 
is – niet digitaal – beschikbaar. 

M CU43 Pag 87. Volkstuinen Is het denkbaar dat we in de komende jaren gronden die 
braak liggen (te wachten op nieuwbouw oid) worden 
ingericht als (volks)tuinen voor mensen die het leuk 
vinden om te voorzien in eigen groenten uit oogpunt van 
hobby, sociale motieven, dan wel financiële noodzaak? 
Of is er een link te leggen naar de voedselbank? 
(Japenga) 

Op de huidige volkstuinen is nog enige ruimte te vinden voor 
enthousiaste tuinders. 
Tijdelijke volkstuintjes op braak liggende gronden zijn niet wenselijk. 
Administratie en wildgroei vragen om veel aandacht.  
Gezien de tijdelijkheid is het doen van investeringen (bijvoorbeeld 
afrastering plaatsen) weinig zinvol. 
Er is geen relatie met de voedselbank. 
 

M CU44 Pag. 104 energiekosten Energieleverancier heeft tarieven verhoogd met 
percentages die variëren tussen 18-37%. Dat is nogal 
wat. Wie is die leverancier? Kunnen we er snel onderuit? 
Opnieuw onderhandelen? Wat nemen we totaal per jaar 
af van deze aanbieder? (Japenga)  

De kosten komen voort uit een mantelovereenkomst voor de levering van 
groene stroom waar Ridderkerk mee is gelift met Rotterdam. In deze 
overeenkomst zijn de stijgingen toegestaan maar de kosten liggen nog 
ver onder de standaard consumenten tarieven. In 2011 lagen de tarieven 
(incl. energiebelasting, excl.BTW) tussen 0,075 (groot verbruik) en 0,14 
(klein verbruik). De tarieven energie zijn gestegen met gemiddeld € 0,02. 
De energiebelasting is gelijk gebleven. 
 

M CU45 Pag. 104 Wat is de stand van zaken van de septembercirculaire? 
(Japenga) 

Over de septembercirculaire wordt volgende week (week 43) een brief 
naar de gemeenteraad gestuurd. De circulaire laat (kleine) voordelen 
zien. Wel moet hier een voorbehoud bij gemaakt worden omdat nog geen 
rekening is gehouden met het beleid van het nieuwe kabinet dat voor een 
flinke bezuinigingstaakstelling staat.  

M CU46 Algemeen Wat is de stand van zaken van de vordering van de 
gemeente op 3 primair? Al jaren sleept dit punt waarbij 
de gemeente rond de 4 ton heeft te vorderen? (Japenga) 

In onze brief van 6 juli 2012 aan 3primair hebben wij opnieuw ons 
standpunt bepaald. Op 27 augustus voerden wij hierover een gesprek 
met de stichting. Deze liet ons weten na 13 september met een reactie te 
komen. Vervolgens is deze reactie uitgesteld. 

B D66GL01 Blz  15, diversiteit aan 
woonmilieus 

De Raad heeft herhaaldelijk:  bij de structuurvisie, bij de 
(geamendeerde) woningbouwstrategie en tijdens de 

Het ambitieniveau van de raad is vastgelegd bij de (geamendeerde) 
nota’s. Het college conformeert zich aan het ambitieniveau van de raad. 
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laatste (geamendeerde) nota Grijs zilver en goud, 
gekozen voor een hoger ambitieniveau wat betreft 
bevolkingsopbouw. De Raad wenst onder andere 
duidelijk in te zetten voor het bouwen voor jongeren en 
jonge gezinnen als instrument om de ontgroening en 
vergrijzing bij te sturen. Zou u ons kunnen aangeven 
waar deze ambitie terug komt en waarom deze 
bijvoorbeeld niet of nauwelijks is vertaald in de nota 
werken aan de woning van Woonvisie? 

In de gemeentelijke uitvoeringsprogramma’s zal in overleg met onze 
partners uitvoering worden gegeven aan dit ambitieniveau.  

B D66GL02 Blz, 18, Verbeterde 
positie OV 

Welke ambitie heeft het college betreffende de 
verbetering van het openbaar vervoer naast het 
buurtbusje? 

De ambitie van het college is om, tegen de bezuinigingen in,  
de maximale kwaliteit voor Ridderkerk te behouden en waar mogelijk te 
verbeteren.  
 
Hiertoe wordt met de Stadsregio, als concessieverlener van het 
busvervoer, intensief contact onderhouden. Het college zet in op goede 
informatieverstrekking en kwaliteitsverbetering van haltes.  
- in de huidige concessie is, tot twee maal toe, in een informatieve folder 
die huis-aan-huis is bezorgd, informatie verstrekt over alle vormen van 
openbaar vervoer in Ridderkerk. - bushaltes worden toegankelijk 
gemaakt voor mensen met een beperking. De komende winter zullen nog 
enkele extra haltes worden aangepast.  
- bij veel haltes zijn fietsparkeerbeugels aangebracht; het is zichtbaar dat 
de beugels goed gebruikt worden. Eind 2012 worden nog extra beugels 
geplaatst. 
 
Het driehoeksveer wordt middels subsidie in de vaart gehouden. 
Met de Provincie wordt overleg gevoerd om het vervoer over water zo 
optimaal mogelijk te continueren. 
 

B D66GL03 Blz 18, Bereikbaarheid 
verbeteren 

Hoe rijmt u het inzetten op langzaam verkeer met het op 
de lange baan schuiven van de fietshighways? 

De raad heeft ingestemd met het collegevoorstel om een onderzoek te 
starten naar verbetering van de veiligheid, vooral voor het langzaam 
verkeer, op het kruispunt Rijnsingel-Kievitsweg. De noodzaak hiervan is 
dermate hoog dat wij deze prioritering aanbevolen hebben. 

B D66GL04 Blz, 20, Goed 
functionerend Stedelijk 
jongerencentrum 

Hoe vaak komt het gebruikersoverleg bij elkaar en voert 
de gemeente hier een regierol? 

Het gebruikersoverleg komt eens in de kwartaal bij elkaar en de 
gemeente voert hier een regierol. 

B D66GL05 Blz, 24: Lasten, sport Hoe verhoudt zich de 3,5 milj-4 milj euro per jaar die 
Ridderkerk uittrekt aan sport met vergelijkbare 
gemeenten? 

Er zijn op korte termijn binnen Ridderkerk geen benchmark gegevens 
beschikbaar waaruit is na te gaan hoe het budget dat Ridderkerk per jaar 
aan sport besteedt zich verhoudt met vergelijkbare gemeenten.  
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B D66GL06 BLZ 67, Er zijn 
voldoende voorzieningen 
in de gemeente. 

Wat is de jaarlijkse gemeentelijke bijdrage aan de Loods? 
 

In 2012 heeft de gemeente Ridderkerk voor De Loods een subsidie 
verleend van € 190.312,-. 

B D66GL07 Blz. 72 Verminderen 
klimaatprobleem en 
stimuleren gebruik 
duurzame energie. 

Wat is de bijdrage van de zonnecollectoren op het 
gemeentehuis aan het verminderen van het 
klimaatprobleem? Is het college bereid meer dergelijke 
acties te ondernemen? 

De zonnepanelen op het gemeentehuis zullen de CO2-uitstoot jaarlijks 
met zo’n vijf ton verminderen en zijn daarmee een klein stapje in de 
goede richting. Maar ook na installatie van de panelen blijft het 
percentage lokaal opgewekte duurzame energie (afgerond) nul procent. 
Om enige kans te maken op het behalen van de door de raad 
vastgelegde doelstelling van vijf procent duurzame energie in 2014 zal er 
dus veel meer moeten gebeuren. 
Met de zonnepanelen op het gemeentehuis wordt het goede voorbeeld 
gegeven en bijgedragen aan de ontwikkeling van de markt. De plaatsing 
van de zonnepanelen kan de opmaat vormen tot een gemeentelijk 
stimuleringsbeleid voor zonne-energie (zie de u eerder aangeboden 
notitie Zonne-energie en de gemeente Ridderkerk). 

B D66GL08 Blz. 81: Openbaar 
vervoer 

Neemt RET op 1 januari alle lijnen en de dienstregeling 
over van Qbuzz of is er een mogelijkheid dat er minder 
bussen van en naar Ridderkerk gaan rijden?  

Begin december 2012 start de dienstregeling 2013 van het stads- en 
streekvervoer. De RET neemt de volledige concessie over van Qbuzz. 
Deze nieuwe dienstregeling is qua lijnvoering en frequentie dezelfde als 
in 2012.  

B D66GL09 Blz. 94 e.v. 
Bedrijfsvoering 

1,5 jaar geleden is er een pilot gestart voor de raad door 
papierloos via de iPad te werken. Deze iPad’s zijn 
aangeschaft. Wat zijn de resultaten van de pilot en wordt 
er binnenkort overgegaan op werken via ipad door de 
Gemeenteraad? 

29 mei 2012 heeft het college, ter afronding van de pilot  met de iPad's, 
besloten: 
1.   Over te gaan tot aanschaf en gebruik van iPads voor college, directie 
en BMO .   
Werken met de iPad draagt bij aan vermindering papiergebruik en 
ondersteunt plaatsonafhankelijk werken   
2.   Een traject te starten met Raad en griffie om over te gaan tot het 
gebruik van de iPad in 2013. 
Een traject met de raad levert draagvlak op voor een succesvolle 
implementatie van de iPad 
3.   Een Pilot met de OR te starten om nut en noodzaak vast te stellen 
voor iPadgebruik in de rest van de organisatie. 
De OR kan door de iPad verder te testen uiteindelijk een advies geven 
over verdere implementatie van de iPad in de gemeentelijke organisatie. 
  
In het Presidium van 10 september jl. is kort verteld wat het college heeft 
besloten over het gebruik van iPads. Ook de raad zal zich over het 
gebruik van iPads beraden. Voor de raad is er eerst echter een aantal 
bijzondere vragen te beantwoorden, mede omdat het een voorziening 
voor de raad betreft die een formele grondslag behoeft in een 
verordening. 
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Besloten is dat de griffie alle door de raad te beantwoorden vragen zal 
opstellen (en deels beantwoorden als het bijvoorbeeld gaat over de 
fiscale gevolgen), deze eind dit jaar aan de fractievoorzitters zal geven, 
zodat zij over deze vragen discussie kunnen voeren in hun fractie. Aan 
de hand van de reacties uit de fracties zal het Presidium zich nader 
beraden. 

B D66GL10 Blz. 109, 
toeristenbelasting 

Valt de Ridderkerkse plezierhaven, wanneer daar 
overnacht wordt door toeristen, ook binnen de 
toeristenbelasting? 

In theorie wel, maar gezien de daaraan verbonden uitvoeringskosten is 
deze nooit in beeld geweest.  

B D66GL11 Pag 126/127 Er wordt op diverse plaatsen binnen de begroting 
gesproken over beleids- en beheersplannen. Zou u 
kunnen toelichten wat het verschil is tussen deze twee en 
wie (college / raad) de verschillende plannen vast stelt? 

Beleidsplannen richten zich op het ambitieniveau met doelen en worden 
door de raad vastgesteld. Op pag. 126/126 vermeld in de kolom 
Beleidskader. 
De beheersplannen zijn de vertaling van het beleidskader naar taken en 
financiën om de doelen te bereiken en zijn verwerkt in de begroting. Op 
pag. 126/127 vermeld in de kolom Beheerplan. 
Plannen, zoals het Gemeentelijk RioleringsPlan (GRP) bevatten zowel 
beleid als beheer. 
 

B D66GL12 Pag 123  Is het risico zoals verwoord bij punt 7 niet erg groot in 
Ridderkerk bij bijvoorbeeld S&W die veel gemeentelijk 
beleid uitvoert op het gebied van Sport, welzijn en 
accommodatiebeheer?  
Hoe groot is het totale risico bij S&W? 
Wat is het risicoprofiel?  
Op welke manier kunnen we dit risico spreiden?  

In de raamovereenkomst zoals deze eind 2011 met SenW is afgesloten, 
zijn specifieke afspraken opgenomen over de reserves en voorzieningen 
die SenW mag aanhouden. De middelen die SenW op grond van de 
raamovereenkomst niet zelf mag aanhouden, worden met de vaststelling 
van de subsidie 2011naar de gemeente teruggehaald.  
Vanuit het gemeentelijk accountmanagement vindt op frequente basis 
overleg plaats met het volledige management van SenW. In deze 
overleggen worden mogelijke risico’s besproken. Signalen uit deze 
overleggen worden binnen de gemeentelijke organisatie en naar het 
bestuur teruggekoppeld.  
Door deze werkwijze is het risico op onverwachte en ongewenste 
ontwikkelingen zeer beperkt. Daarnaast is het door deze werkwijze 
mogelijk om bij eventuele ongewenste ontwikkelingen vanuit de 
gemeente tijdig te reageren. 

B D66GL13 158 Centrumplan Kan de gemeenteraad nog in 2012 de definitieve plannen 
tegemoet zien?  

Ook voor dit plan heeft de economische crisis de nodige gevolgen. Wij 
hopen dat we u in het eerste kwartaal van 2013 een voorstel kunnen 
voorleggen. 

B D66GL14 159 ‘t Zand Gaat het college met de uitwerking van dit plan ook 
duidelijk maken hoe dit bijdraagt aan de gewenste 
demografische ontwikkeling?  

Bij de opstelling van de woningbouwstrategie is rekening gehouden met 
de demografische ontwikkelingen. De plannen voor ’t Zand passen 
binnen de woningbouwstrategie en het Werkboek woningbouwstrategie. 
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B D66GL15 199 vluchtelingenwerk Ridderkerk moet volgens dit voorstel na de eerdere 12% 
korting nu nog eens 70.000 (ongeveer de helft vd 
begroting) zien te bezuinigen. Is bekend of de organisatie 
dit kan dragen? Of betekent dit het einde van Stichting 
Vluchtelingenwerk in de huidige vorm?  

Een bezuiniging van ongeveer € 40.000 is draagbaar voor de organisatie. 
Hiermee blijft de dienstverlening op orde. In overleg met de organisatie 
zal gekeken worden of de rest van het voorgestelde bezuinigingsbedrag 
haalbaar is, zonder dat hierbij de dienstverlening substantieel wordt 
verminderd.  
 
 

B D66GL16 
 

200 ontwikkelingssamen-
werking afschaffen 

Zou de gemeente Ridderkerk geen voorbeeld functie 
moeten hebben betreffende steunen van kleinschalige 
ontwikkelingssamenwerkings-projecten voor een relatief 
laag bedrag?  
( 0,01% van de begroting) 

Het voorstel voor het afschaffen van de ontwikkelingsamenwerking is 
gedaan omdat bij het maken van keuzes dit geen primaire kerntaak van 
de gemeente is bevonden.  

B D66GL17 24 sport Lopen alle subsidies op sport (3,5-4 milj) via S&W? Zo 
nee, wat is het bedrag dat S&W per jaar van dit budget 
ontvangt? 

Alle subsidies op sport lopen via SenW. 

B D66GL18 201 luchtkwaliteit Heeft de gemeente de expertise in huis om een 
gelijkwaardige rapportage luchtkwaliteit te maken als de 
ingehuurde specialisten? 

Ja. De gemeente heeft over 2010 ook zelf de rapportage samengesteld. 
De berekeningen die hiervoor gebruikt worden komen vanuit het NSL 
(Nationaal Samenwerkingsprogramma Luchtkwaliteit), de metingen 
worden gedaan in de luchtmeetpost aan de Hogeweg (door de DCMR)  

B D66GL19 Pag 110 en 117 Op welke grondslag zijn  de heffingen marktgelden niet 
(helemaal) kostendekkend?  

Het uitgangspunt is, dat de inkomsten uit marktgelden de kosten volledig 
kunnen dekken. De inkomsten zijn onder andere afhankelijk van de 
bezetting van de markt. Het komt voor dat kramen niet bezet zijn, 
waardoor er ook geen marktgeld wordt ontvangen. Daarnaast zijn de 
marktgelden enkele keren op verzoek van de marktkooplui niet 
geïndexeerd, vanwege de slechte economische situatie. Hierdoor wordt 
er in 2013 een klein tekort op de exploitatie voorzien van € 2.200,00. De 
kostendekkingsgraad is daarmee 96% in plaats van de nagestreefde 
100%. 

B D66GL20 Pag 110 en 117 Hoe is het bedrag van € 1.200 opgebouwd? (Graag 
inzicht per exploitant).  
 
Kunt u inzicht geven in de afspraken met de 
exploitanten?  

Het bedrag van € 1.200 is een raming van de opbrengst van haven en 
kadegelden die wordt geheven van schepen aan het passanten steiger. 
Slechts dit deel van de kade valt onder de haven en kadegelden.  
 
Een ander deel van de kade is verhuurd aan Zand en Grinthandel P. de 
Jong en aan containerbedrijf Groenenboom. Tevens zijn er in de haven 
twee jachthavens gevestigd. Hier zijn privaatrechtelijke contracten voor 
en valt dus buiten de opbrengst van haven en kadegelden.  

B D66GL21 Pag 117 Marktgelden Tov de begroting 2012-2015 worden de concernkosten 
lager ingeschat. Waarom?  

Dit heeft te maken met de vereenvoudiging van de kostenverdeling. Per 
saldo is daardoor € 1.500 minder aan de markt toegedeeld.  

B D66GL22 Pag 122 Risico’s binnen Risico raming van 10%.  Dit percentage is gebaseerd op een algemene inschatting van de risico’s 
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grondexploitatie Kunt u dit percentage duiden? voor alle betrokken grondbedrijfcomplexen, dat geraamde resultaten bij 
tegenvallers niet worden gehaald.  
De hier bedoelde risico’s, zoals beschreven in de paragraaf 
weerstandsvermogen, zijn ook niet concreet te onderbouwen, maar 
geven een globale benadering op grond van theoretische 
kansberekeningen.  

B D66GL23 Pag 122 Risico’s binnen 
grondexploitatie 

Moet het bedrag van € 18.213.400 niet naar boven 
worden bijgesteld nu de grondprijzen Cornelisland en ‘t 
Zand naar boven zijn bijgesteld?  

Het genoemde bedrag is gebaseerd op de begroting 2012. In de 
begroting 2013 is een ander bedrag opgenomen. In de begroting 2013 is 
geen financieel resultaat voor Het Zand opgenomen, omdat deze 
grondexploitatie moet worden geactualiseerd (raadsbehandeling op 22 
november a.s.). De nieuwe doorrekening van het complex Cornelisland is 
al wel meegenomen. Overigens wordt in de binnenkort uit te brengen 
Managementletter van accountant Deloitte concreet ingegaan op de 
risico’s bij de belangrijkste gemeentelijke grondexploitaties. Dit zou 
kunnen leiden tot een bijstelling van te verwachten resultaten en risico’s 
bij de grondexploitaties. 

B D66GL24 Pag 125 
weerstandscapaciteit 

Bedrag is 4.4 miljoen. Is dit inclusief 1.1 miljoen voor 
risico GREX?  

Ja. 

B D66GL25 Pag 125  
Weerstandscapaciteit 

Ten opzichte van de vorige begroting is er een extra 
bedrag van € 400.000 opgenomen als  
weerstandscapaciteit. Dit terwijl er veel meer risico’s zijn 
geïdentificeerd dan vorig jaar.  
 
400.000 extra voor waaronder de GRNR: is dit bedrag 
naar uw inschatting voldoende?   

Ja, op dit moment wel. De berekende weerstandscapaciteit volgt uit een 
risico-inventarisatie. Het gaat daarbij om risico’s die nog onzeker en niet 
goed in te schatten zijn (waaronder de GRNR). De risico’s zijn op dit 
moment te onzeker om met concrete maatregelen af te dekken dan wel 
in de begroting op te nemen. 

B D66GL26 Pag 129 Budget 
Openbaar groen incl 
recreatiegebieden 

De uitkomst van de kerntaken discussie was onder 
andere een bezuiniging van € 195.700 in 2011 tot € 
426.000 in 2015. In de begroting 2013-2016 is nu budget 
van 1.5 miljoen opgenomen terwijl vorig jaar het budget 
2.8 miljoen was. Kunt u dit verschil duiden?  

Dat het budget in 2013 lager is dan in 2012 komt grotendeels door het 
feit dat in 2013, in het kader van wijzigingen in de kostentoerekening, 
geen uren en geen concernoverhead meer aan openbaar groen worden 
toegerekend. Deze kosten maken nu deel uit van de post ‘aandeel in 
kosten bedrijfsvoering programma 4’ op blz. 76 van de 
programmabegroting. 
 

B D66GL27 Pag 137 Hoe groot is het risico op de verschillende gewaarborgde 
leningen?  
Wat wordt er bedoeld met verwacht risicoprofiel?  

Hoe groot het risico is op de verschillende gewaarborgde geldleningen 
maakt onderdeel uit van het onderzoek dat wordt gedaan naar de 
borgstellingen. (zie ook vraag 11 van het CDA over de begroting) 
“Verwacht risicoprofiel” is in dit geval niet helemaal goed uitgedrukt. Hier 
staat opgegeven dat we voor €100  miljoen garant staan voor diverse 
geldleningen. Een risicoprofiel wordt hier verder niet gegeven. Wel is 
inherent aan borg staan dat er risico wordt gelopen, maar uiteraard niet 
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voor € 100 miljoen. 
M D66GL28 Pag 27 Groot onderhoud 

sportaccommodaties 
Betekent de afrekening van 1.2 miljoen dat S&W dit 
bedrag had “opgespaard” door de jaren heen?  

De afrekening van 1.2 miljoen op groot onderhoud sportaccommodaties 
betreft het uitvoering geven aan de afspraken zoals deze zijn vastgelegd 
in de raamovereenkomst die in 2011 met SenW is afgesloten. Dit 
betekent dat de onderhoudsvoorziening bij SenW komt te vervallen en 
een gemeentelijke reserve t.b.v. groot onderhoud sportaccommodaties 
wordt. Of er sprake is van een overschot van middelen moet blijken uit 
het nog op te leveren MJOP. 

M D66GL29 Pag 27 S&W Graag krijgen wij inzicht in de product afspraken, 
prestaties en geldstromen met S&W.  

De subsidiebeschikking en productafspraken SenW 2012 zijn ter inzage 
bij de griffie neergelegd. De productafspraken zijn het resultaat van 
uitvoerig en intensief overleg tussen de gemeente en SenW. 

M D66GL30 Pag  54 De Kanteling Hoeveel gekantelde gesprekken hebben er plaats 
gevonden? Is het de bedoeling om bij alle Multi-
problematiek gevallen een gekantelde aanpak aan te 
bieden?  Zo ja, op welke termijn is dit realiseerbaar?  

De gemeente is bezig om de manier van werken aan te passen. Meer 
dan voorheen wordt:  
- uitgegaan van eigen kracht van burgers; 
- gekeken naar collectieve/voorliggende/algemene voorzieningen; 
- het compenseren van belemmeringen als uitgangspunt genomen in 
plaats van het verstrekken van voorzieningen. 
In het kader van het BAR project decentralisatie begeleiding AWBZ Wmo 
wordt er gewerkt aan het ontwikkelen van nieuw beleid in het kader van 
de Kanteling.  
 
Bij nieuwe klanten die zich melden en bij herindicaties wordt deze manier 
van werken toegepast. Van volledig gekanteld werken is nog geen 
sprake omdat het beleid in het kader van de Kanteling nog in 
ontwikkeling is. Dit beleid wordt verder ontwikkeld in diverse BAR 
werkgroepen. 

M D66GL31 Pag 57 WMO Welke concrete maatregelen worden er genomen die er 
toe bijdragen dat de cliënten beter kunnen meedoen aan 
de maatschappij? oen was.  en t  

De acties zijn benoemd in de factsheet-Wmo. De raad heeft onlangs de 
laatste stand van zaken ontvangen.  

M D66GL32 Pag 59 Gemeente 
Albrandswaard 

Welk bedrag heeft de gemeente Albrandswaard in totaal 
“openstaan” bij de gemeente Ridderkerk?  
Wat zijn de betalingsafspraken?  

Zoals vermeldt in de tabel op pagina 59 van de 2e Monitor is het 
openstaande bedrag nul. 

M D66GL33 Pag 68 Oordeel burger 
uitgaansmogelijkheden 

Welke maatregelen heeft het college om het 
uitgaansgebied aantrekkelijker te maken?  

Het horeca- en uitgaansaanbod is vooral een zaak van marktpartijen. De 
gemeente faciliteert evenementen door beschikbaar materiaal/materieel 
beschikbaar te stellen en door het plaatsen van vuilcontainers en het 
vegen van straten en pleinen.  

M D66GL34 Pag 84 
Onderhoudsreserves 

Wat zijn aparte budgetten voor openbaar en bijzonder 
onderwijs?  

Respectievelijk 59.800 en 88.200. Het samenvoegen is slechts een 
administratieve wijziging die geen enkele invloed heeft op het al dan niet 
honoreren van aanvragen voor (onderhouds)voorzieningen in het kader 
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van het programma onderwijshuisvesting.  
M D66GL35 Pag 87 Bedrijfsvoering Kosten energie zijn sterk toegenomen. 

Hoe hoog is de stijging? 
Wat is de reden van de stijging?  

De kosten komen voort uit een mantelovereenkomst voor de levering van 
groene stroom waar Ridderkerk mee is gelift met Rotterdam. In deze 
overeenkomst zijn de stijgingen toegestaan, maar de kosten liggen nog 
ver onder de standaard consumenten tarieven. In 2011 lagen de tarieven 
(incl. energiebelasting, excl.BTW) tussen 0,075 (groot verbruik) en 0,14 
(klein verbruik). De tarieven energie zijn gestegen met gemiddeld € 0,02. 
De energiebelasting is gelijk gebleven. 

M D66GL36 Pag 96 Bedrijven 
contactfunctionaris 

Klopt het dat de 1 fte die nu beschikbaar is als bedrijven 
contactfunctionaris onvoldoende is om ondernemers 
(pro)actief te benaderen? 
Hoeveel fte is hier voor nodig?   

Er is feitelijk geen 1 fte beschikbaar voor de bedrijfscontactfunctionaris, 
aangezien de desbetreffende ambtenaar eveneens beleidsadviseur 
economische zaken is. Vanzelfsprekend is deze formatie onvoldoende 
om alle Ridderkerkse ondernemers proactief te benaderen. 

M D66GL37 Pag 92 Meldpunt 
Huiselijk geweld 

Hoeveel meldingen zijn er bij het meldpunt op jaarbasis?  In 2011 kwamen 176 meldingen huiselijk geweld bij het Lokaal Team 
Huiselijk Geweld Ridderkerk binnen. Tot en met juli dit jaar kwamen 64 
meldingen binnen. 

M D66GL38 Pag 92 Prestatie 
adequaat optreden bij 
……  

Wat is de daadwerkelijke Ridderkerkse prestatie 
(bullitpoint 5 tm 7)? 

Geen van de burgers, die een tijdelijk huisverbod opgelegd hebben 
gekregen heeft dit meer dan eenmaal gekregen.  
 
  
 

M D66GL39 Pag 105 Concern 
Overhead 

Werkzaamheden bij de bouwgrondexploitaties blijven 
achter. Graag een uitleg? Welke exploitaties lopen 
vertraging op? Wat is de verdere verwachting?  

Voor alle exploitaties worden jaarlijks ramingen van kosten en 
opbrengsten opgenomen in de begroting. Op basis van deze ramingen 
worden ook de concernkosten geraamd. De ramingen in de begroting 
voor de grondexploitaties zijn gebaseerd op het maximaal mogelijke per 
grondbedrijfcomplex. De reden hiervan is, dat we willen voorkomen dat 
projecten vertraging oplopen omdat er geen middelen beschikbaar zijn. 
Het zijn geen onrealistisch optimistische ramingen, maar per complex 
mogelijk haalbare ramingen. Toch kunnen de ramingen meestal niet in 
ieder afzonderlijk grondbedrijfcomplex gerealiseerd worden. 
 
Dit heeft geen direct effect op de financiële positie van de grond-
exploitaties. Echter leidt dit bij het doorberekenen van de concernkosten 
wel tot een nadeel ten opzichte van de raming. De afgelopen jaren is er 
dan ook altijd een nadeel geweest als gevolg van lager dan geraamde 
doorberekende concernkosten.  
 
Dit jaarlijks terugkerende probleem is financieel opgelost, door m.i.v. de 
begroting 2013 de raming van de in de begroting door te reken 
concernkosten grondexploitaties structureel met afgerond € 5 ton te 
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verlagen. 
 
Uit hetgeen hierover in de monitor wordt gezegd, kan niet worden 
afgeleid of er sprake is van vertragingen in de grondexploitaties. 

M D66GL40 Pag 120 aantal 
Arbeidsplaatsen 

Het aantal arbeidsplaatsen neemt af van 19508 in 2011 
naar 19292 in 2012. Heeft u hier een verklaring voor?  

Bij dergelijke relatief beperkte schommelingen spelen veel factoren een 
rol. Naast de bredere conjuncturele ontwikkeling zijn er ook specifieke 
oorzaken, bijvoorbeeld het faillissement van Hans Textiel in 2011, waarbij 
zo’n honderd arbeidsplaatsen in Ridderkerk zijn verdwenen. 

M D66GL41 Pag 123 Bereik 
minimabeleid 

Hoe komt het dat er zo een drastische daling in het 
bereik minimabeleid te zien is?  

De daling is te verklaring door enerzijds de wettelijke wijziging van de 
doelgroep (van 120% naar 110%) en anderzijds de wijziging in ons beleid 
waardoor medische kosten niet meer worden vergoed via de bijzondere 
bijstand maar via de Collectieve Zorgverzekering. Ook de eigen bijdrage 
huishoudelijke hulp is opgenomen in de Collectieve Zorgverzekering. 
Verder wordt er individueel gekeken naar de noodzaak van het 
verstrekken van bijzondere bijstand. 
Deze informatie gaat overigens om een deel van het jaar (tot half 
oktober). Pas na 31 december 2012 kan het exacte aantal worden 
aangeven.  

M D66GL42 Pag 194 
woningvoorraad 

Worden bij de sociale woningvoorraad alle koopwoningen 
tot 140.000 euro meegenomen? 
Zo ja, wat is het aandeel huurwoningen onder de 
huursubsidiegrens?  

Let op is Begroting pagina 194 
 
De gevraagde gegevens zijn niet beschikbaar. 
 

B gK01 35 gemeente luistert 
goed naar inwoners 

Er wordt niet goed geluisterd, zie de cijfers. Dit kan nooit 
alleen met digitale kanalen worden opgelost. Welke 
andere opties zijn er? 

In de uitgangspunten voor participatie hebben we met elkaar afgesproken 
dat we naar de burgers luisteren, ook via digitalen kanalen. Dat doen we 
op verschillende manieren. We hebben onze wijkoverleggen en 
platforms. We hebben overleggen over specifieke thema’s waar we 
inwoners voor uitnodigen. We zoeken ook naar de mening van inwoners 
die niet in een regulier platform meedenken. Daarnaast zetten 
gemeenteraad én college hun deuren regelmatig open om te luisteren 
naar de inwoners. Bijvoorbeeld bij het wekelijkse spreekuur van het 
college op dinsdagmiddag.  
Ook zoeken we naar andere of nieuwe vormen van communicatie met 
onze inwoners. Communicatie is praten én luisteren. Dat kan heel goed 
via digitale kanalen. We bereiken dan juist die inwoners die geen zin 
hebben om naar bijeenkomsten te komen. Inwoners die wel mee willen 
denken, maar dat willen doen op hun zelfgekozen plek en op een door 
henzelf gekozen tijdstip.  

B gK02 57 uitkeringen 16 cliënten stromen uit, uit gesubsidieerde banen. Wordt 
er voor hen aan vrijwilligerswerk gedacht? Arbeid is 

Cliënten in een gesubsidieerde baan zijn geen uitkeringsgerechtigden 
meer. Zij hebben een arbeidsovereenkomst met hun werkgever. De 
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zegenrijk voor iedereen. gemeente betaalt 90 procent van het wettelijk minimumloon aan de 
werkgever om de loonkosten te dekken.  
 
De 16 cliënten die uitstromen zaten in een gesubsidieerde baan met een 
arbeidsovereenkomst voor bepaalde tijd. De subsidie wordt door de 
gemeente niet meer uitgekeerd. De werkgever kan er voor kiezen om de 
loonkosten over te nemen. In de praktijk zal dit niet gebeuren, waardoor 
de cliënten na een eventuele periode in de ww, terug in de bijstand 
vloeien. Neemt niet weg dat de regisseurs werk worden ingezet om de 16 
cliënten zo veel als mogelijk van werk naar werk te begeleiden. 

B gK03 59 dienstverlening             Antwoord @ is een antwoord op vele vragen. 
Wordt er ook gebruik gemaakt van expertise van 
gemeenten als H.I.Ambacht en Dordrecht? 

Dordrecht is bezocht. Ook is er gebruik gemaakt van de expertise van 
Bergen op Zoom, Etten Leur, Roosendaal en Delft. Daarnaast heeft de 
projectleider BAR-KCC zich voor de Business Case breed georiënteerd.  

B gK04 80 rouwcentrum 
Vredehof 

Er wordt gesproken over 24-uurs rouwkamers, wanneer 
wordt dat gerealiseerd? 

Op dit moment wordt er onderzocht wat de mogelijkheden zijn. Er wordt 
voorwerk gedaan. Het plan is nog niet zover om te kunnen zeggen 
of/wanneer het gerealiseerd wordt. 

B gK05 93 wet dwangsom Hoe vaak wordt hier gebruik van gemaakt, en om welk 
bedrag gaat het? 

In 2012 zijn tot op heden 17 ingebrekestellingen ingediend. Hiervan zijn 
er 8 toegekend. De totale dwangsom bedrog 7.320,-. 

B gK06 109 OZB De OZB blijft ook in 2016 ongeveer gelijk, wordt er niet 
gerekend met ontwikkeling van Cornelisland en Nieuw 
Reijerwaard? 

Voor 2016 is er nog geen rekening gehouden met de ontwikkeling van 
Cornelisland en Nieuw Reijerwaard. 

B gK07 157 centrumplan Het centrumplan lopen de financieringskosten op. 
Wanneer wordt hiermee aangevangen en wanneer zou 
het gereed kunnen zijn? 

Ook voor dit plan heeft de economische crisis de nodige gevolgen. Wij 
hopen dat we u in het eerste kwartaal van 2013 een voorstel kunnen 
voorleggen.  

B gK08 ---------- Onlangs moest de gemeente € 180.000 aanvullen bij een 
faillissement van een bedrijf wat de beveiliging op 
Donkersloot verzorgde. Dit was omdat de gemeente borg 
stond. 
Zijn er nog meer borgstellingen waarbij dit gevaar 
bestaat?  

Op dit moment wordt onderzoek gedaan naar de borgstellingen. (zie ook 
vraag 11 van het CDA over de begroting). 
De inventarisatie is afgerond. Daarbij zijn ons postregistratiesysteem en 
archief gescreend. Ook is saldo-informatie bij de banken opgevraagd. 
Meer onbekende borgstellingen bleken er niet te zijn. 

B gK09 ---------- Met het oog op transparantie, graag een overzicht van 
representatie kosten van burgemeester en wethouders 

De overzichten van representatiekosten van burgemeester en 
wethouders over 2011 hebben het tweede kwartaal 2012 voor u ter 
inzage gelegen bij de griffie. In het tweede kwartaal 2013 zullen de 
overzichten over 2012 ter inzage worden gelegd.  

B gK10 ---------- Gezien de economische recessie is het mogelijk de GR 
van Nieuw Reijerwaard te verzoeken het bedrijventerrein 
gefaseerd te ontwikkelen?  

De ontwikkeling van een dergelijk groot gebied vindt altijd gefaseerd 
plaats. Ook het bedrijventerrein Nieuw Reijerwaard zal in verschillende 
fases worden ontwikkeld. 
 

M gK11 10  betrekken burgers Leidraad burgers beleid besturen, wat staat daar in? Deze leidraad is het handvat voor de ambtenaren om participatie goed te 
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beleid kunnen uitwerken.  
Hij bevat achtereenvolgens: de collegevisie, een korte samenvatting over 
hoe beleid, plannen en projecten tot stand komen, een format startnotitie, 
een werkmodel omgevingsanalyse, het afwegingskader en een set 
mogelijke werkvormen voor participatie.  

M gK12 12 integrale afweging 
ruimtelijke functies                   

Status woningbouw locatie Oostendam Eind november kunnen wij u hierover verder informeren. 
 

M gK13 13 diversiteit aan 
woonmilieus 

Status woningbouw locatie van Hoornestraat Naar verwachting zal begin 2013 het wijzigingsplan dat de beoogde 
ontwikkeling mogelijk maakt in procedure worden gebracht. 

M gK14 14 versterkte identiteit 
wijkniveau 

Waarom geen leefbaarheidsonderzoek in West en wel in 
Oost? 

Omdat er in wijk Oost momenteel een aantal zaken speelt (overlast 
jeugd, instroom nieuwe bewoners) die om aandacht vragen. In wijk West 
spelen dergelijke zaken op dit moment minder. 

M gK15 17 in Ridderkerk krijgt de 
bestaande werkgelegen-
heidsstructuur 

Wie is de adviseur economische zaken? Sinds wanneer 
is hij/zij in dienst? 

De heer Kemps is sinds medio juni 2011 in dienst als adviseur 
economische zaken annex bedrijvencontactfunctionaris. 

M gK16 18 gemeente en 
centrumondernemers 

Waarom alleen de CENTRUM ondernemers? Naast het centrumoverleg is inmiddels ook het ondernemersplatform van 
start gegaan voor structureel overleg tussen de gemeente en alle 
Ridderkerkse ondernemers. De gemeente wil niet alleen met de 
centrumondernemers, maar met alle ondernemers samenwerken op 
basis van vertrouwen. 

M gK17 20 bereikbaarheid 
verbeteren 

Verkeerscirculatie plan, hoe staat het daar mee, en hoe 
staat het m.b.t. verkeerscirculatieplan met de aanpak van 
de St.Jorisstraat? 
 
F16 krijgt subsidie, hoe groot is de bijdrage van 
Ridderkerk? hoe loopt de F16?  

Het was de bedoeling te starten met de fietshighways. Besloten is echter 
om voorrang te geven aan de aanpak van het kruispunt Rijnsingel-
Kievitsweg. In de begroting zijn wel middelen gereserveerd voor de 
aanleg van enkele rotondes. 
Op dit moment ziet het college geen mogelijkheid om middelen vrij te 
maken voor grootschalige reconstructies, zoals de aanpak van de St. 
Jorisstraat.  
 
De fietssnelweg F16 tussen Dordrecht en Rotterdam loopt in Ridderkerk 
langs de Rijksstraatweg. Door Rijk en Stadsregio is voor het Ridderkerks 
deel in totaal ca. € 45.000,- subsidie toegezegd. Ridderkerk draagt uit 
eigen middelen ca. 20.000,- bij. 

M gK18 24 verminderen aantal 
geluidsgehinderderden 

Wanneer zijn de geluidsbelastingkaarten voor de raad 
beschikbaar? 
Saneren 14 woningen, is dat afbreken? zo ja waar staan 
die? 

De geluidbelastingkaarten zijn op 9/10 vastgesteld en inmiddels via de 
website ontsloten. 
Saneren is in dit geval niet afbreken. Saneren kan via fysieke 
maatregelen (als woningen niet voldoen aan een bepaalde 
geluidbelasting) en saneren kan op papier (als woningen al wel voldoen 
aan een bepaalde geluidbelasting of als bewoners niet mee willen 
werken). 
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De raad kan hierover een integrale notitie ‘Geluid’ tegemoet zien voor het 
einde van het jaar, waar het saneren onderdeel van uitmaakt. 

M gK19 32 het driehoeksveer Hoe is het geregeld met de opbrengst kaartverkoop 
driehoeksveer, en daaraan gekoppeld hoeveel 
passagiers maken er gebruik van? 

De opbrengst van de kaartverkoop wordt door de exploitant in zijn 
veerexploitatie als inkomsten geboekt. Het veer zet jaarlijks ca. 65.000 a 
70.000,- passagiers over. 

M gK20 33 duurzaamheid en 
milieu 

Tekst correctie: ….om ook het laatste open stuk naar het 
viaduct op te vullen……er blijf nog een groot stuk 
onbeschermd, vanaf ongeveer de begraafplaats tot aan 
het viaduct.  Wordt er actie ondernomen om ook daar 
schermen te plaatsen? 

Een gedeelte blijft inderdaad nog onbeschermd. Door komst van de wet 
SWUNG wordt het makkelijker gemaakt om een rijksweg te saneren (dit 
kan door het plaatsen van een scherm) echter er is vooralsnog niet 
officieel vastgesteld dat dat in Ridderkerk het geval is. Maar er wordt hier 
over gesproken met Rijkswaterstaat. 

M gK21 41 gemeentebestuur 
wordt door anderen 

Ridderkerk profileren door als pilotgemeente 
Aan welke pilots neem Ridderkerk deel? 

Ridderkerk heeft zich met name als pilotgemeente gemanifesteerd rond 
de drie decentralisaties. Samen met de gemeenten Albrandswaard en 
Barendrecht starten we met een nieuwe werkwijze. 
In wijk West zijn we gestart met een pilot rondom jeugd, waarbij het kind 
centraal staat en er in eerste instantie vanuit het sociale netwerk 
ondersteuning en hulp wordt geboden. In enkele gevallen wordt door de 
betrokken mensen zelf beslist welke hulpverlening wordt ingeroepen. Tot 
nu toe bepalen hulpverleners wat iemand nodig heeft. Dit is dus een heel 
bijzondere nieuwe manier van werken. 

M gK22 63 voldoende 
hoogwaardig 

Waalbos, stand van zaken na besluit provincie 01-10 
over geld voor aanleg? 

Op 15 juni 2012 is de raad verteld dat het benodigde beheergeld voor het 
Waalbos is gevonden. Het provincie bestuur neemt deze maand een 
formeel besluit over alle groenprojecten in de provincie. Over dit besluit 
wordt u t.a.v. het Waalbos geïnformeerd. Na een positief besluit volgt de 
verdere projectuitwerking, zoals definitief ontwerp, aanbesteding e.d. 

M gK23 algemeen Streefcijfers die lager zijn dan cijfers 2011, hoe kan dat? Zie ook vraag, VVD28.  
Het gerealiseerde cijfer 2011 is pas bekend geworden in het voorjaar van 
2012. De begroting 2012 was toen al vastgesteld. De streefcijfers in de 
begroting 2013 ev. zijn niet in alle gevallen aan de hogere uitkomsten van 
2011 aangepast. Vanzelfsprekend zet het college zich in de werkelijke 
prestatiecijfers 2012, 2013 en 2014 op de hogere uitslagen van 2011 te 
houden. 

M gK24 129 openstaande 
raadstoezegging 

Plastic bandjes om plastic afvalzakken aan vast te maken Toezeggingen zijn in notulen niet teruggevonden. Geadviseerd wordt 
geen kroonringen te plaatsen. De inzameling in Ridderkerk verloopt 
goed. De ingezamelde hoeveelheid is hoger dan bij vergelijkbare 
gemeenten in Nederland. Er zijn geen knelpunten of probleemlocaties 
bekend. 
Bij de inzameling met kroonringen worden zakken aan de kroonringen 
gebonden. Dit leidt tot problemen bij de inzameling. Daarnaast is het 
eenvoudig voor bewoners zakken al aan te bieden op niet inzameldagen. 
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M gK25 19 verbetering openbaar 
vervoer 

Kan er bijvoorbeeld op het scherm in de hal van het 
gemeentehuis reclame gemaakt worden voor de 
buurtbus? 

De schermen worden gebruikt voor het begeleiden van klantstromen. Dit 
is het hoofddoel. Met informatie verstrekken via de schermen wordt 
terughoudendheid betracht. De schermen gebruiken voor een ander doel 
dan het hoofddoel kan verwarrend zijn voor de burger.  

M gK26 21 effectiviteit en kwaliteit De groep vsv is 13,4%, hoe ziet het visiestuk er uit, wat is 
het plan? 

Voor de jongeren van 18 tot 23 jaar valt Ridderkerk in de regio Rijnmond, 
subregio Zuid-Oost voor de Regionale Meld en Coördinatiefunctie (RMC). 
De begeleiding van jongeren terug naar het onderwijs of (wanneer 
onderwijs niet haalbaar is) werk, wordt in deze regio uitgevoerd door het 
bureau De Jonge Krijger.  
De activiteiten die De Jonge Krijger uitvoert zijn: 

- Het opsporen van en contact maken met voortijdig 
schoolverlaters (brieven, huisbezoeken); 

- Trajectbegeleiding van voortijdig schoolverlaters; 
- Intensieve trajectbegeleiding voor voortijdig schoolverlaters met 

multiproblematiek; 
- De behandeling van verzuimmeldingen van 18+ leerlingen. 

Deze intensieve aanpak is voor alle jongeren die begeleiding nodig 
hebben.  
Er wordt binnenkort een raadsinformatiebrief verzonden met de meest 
recente cijfers met betrekking tot voortijdig schoolverlaten.  

M gK27 38/62 betrekking burgers 
bij plannen 

Burgers geven lage cijfers voor inspraak bij 
gemeentebeleid. Hoe denkt men dit te verbeteren? 

De leidraad burgers, beleid, besturen helpt het bestuur en de ambtenaren 
om de participatie die er wordt uitgevoerd, ook goed uit te voeren. In de 
evaluatie van de oude participatieafspraken kwamen twee knelpunten 
naar voren:  
1. Wees duidelijk waar de participatie over gaat, wat moet de 

participatie opbrengen? Daar helpt het afwegingskader bij. 
2. Wees duidelijk over ieders rol. Ook daar helpt het afwegingskader bij.  
3. Wat heeft u met onze adviezen gedaan. We werken met een format 

voor terugkoppeling, waardoor iedereen mee kan lezen wat de 
participatie heeft opgebracht.  

Structureel op deze 3 vragen letten leidt ertoe dat de lage score tot het 
verleden gaat horen. 

M gK28 43 wethouderspensioen Gaan wethouders ook later met pensioen? Ja, als het huidige principeakkoord rond de wijziging van de 
pensioenleeftijd in een wet wordt omgezet gaat deze ook gelden voor 
wethouders. De APPA (rechtspositieregeling wethouders) volgt namelijk 
het Pensioenreglement ABP. Daar zit wel een kleine maar aan vast. 
Wijzigingen in de APPA betekenen altijd een eigen/aparte wetswijziging 
die bovendien, omdat deze ook voor de leden van de Tweede Kamer van 
toepassing is, met tweederde meerderheid moet worden aangenomen. 
Wijzigingen kunnen dan ook pas later in de wet verschijnen. Indien 
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wenselijk en mogelijk zal daaraan terugwerkende kracht worden 
gegeven. 
Er is echter nog een andere invalshoek met betrekking tot de 
pensioenleeftijd van wethouders, namelijk in de huidige situatie is het al 
zo dat er geen ongevraagd ontslag bij 65 jaar is. Zij kunnen dus 
bijvoorbeeld ook nog op hun 70-ste wethouder zijn of worden. 
Wethouders kennen namelijk geen ongevraagd ontslag bij het bereiken 
van de pensioengerechtigde leeftijd. Dus ook niet als straks de 
pensioenleeftijd naar 67 jaar gaat. Een (gewezen) wethouder heeft op dit 
moment bij het bereiken van de 65-jarige leeftijd recht op een pensioen 
vanwege het wethouderschap. Voorwaarde is wel dat hij vanaf die leeftijd 
het wethouderschap niet meer uitoefent. Blijft hij ook bij het bereiken van 
de 65-jarige leeftijd onafgebroken het ambt uitoefenen, dan gaat het 
pensioen pas in na zijn aftreden. Bij een onafgebroken benoeming wordt 
ook nog pensioen opgebouwd. Een benoeming eindigt echter altijd bij de 
verkiezingen. Een nieuwe aansluitende benoeming wordt niet beschouwd 
als een onafgebroken voortzetting. 

M gK29 83 energie tarieven De energienota gaat € 51.000 meer kosten. Wordt goed 
gemaakt met teruggave vorige jaren. Hoeveel bedraagt 
de totale energienota van het gemeentehuis? Uitgesplitst 
in gas – elektra? 

De afrekening 2011 heeft de volgende totalen: 
Elektra: € 167.871,-- (excl. BTW) 
Gas: € 12.803,-- (excl. BTW) 
De BTW is voor 2% terugvorderbaar en wordt voor 92% gecompenseerd 
uit het BCF. 

M gK30 87 rouwcentrum 
Vredehof 

De exploitatieovereenkomst wordt per 31 dec. 2012 
beëindigd. Er zijn geïnteresseerde Ridderkerkse 
cateraars om in te schrijven voor deze overeenkomst. 
Maakt u gebruik van de aanbieding van Ridderkerkse 
cateraars? 

De huidige exploitatie overeenkomst is van 2002 en is sindsdien niet 
meer herzien. We hebben besloten om de overeenkomst te herzien en 
een nieuwe aanbesteding te doen. Er moet nog aanbesteed worden, dus 
er is nog geen nieuwe exploitant. 

B LR01 Pag 52. Oordeel 
bezoeker over prijs 
dienstverlening 

Wat is de oorzaak van de sterke daling van het oordeel 
van de bezoeker in 2011 

Moeilijk aanwijsbaar. In Ridderkerk zijn namelijk de prijzen vanaf 2010 
daar waar mogelijk niet verhoogd. Landelijk zijn de prijzen voor 
reisdocumenten wel behoorlijk in beeld geweest. Id kaarten zijn een korte 
periode gratis geweest, maar dit in hetzelfde jaar teruggedraaid. De jeugd 
id kaarten zijn per 1 januari 2013 landelijk van 9,05 euro naar 30 euro 
gegaan. Dit kan een verklaring zijn van het oordeel van de burger. 

B LR02 Pag 64. Voldoende en 
hoogwaardig groen in en 
rond de wijk 

In hoeverre bestaat de mogelijkheid voor bewoners om in 
de wijk zelf de uitvoering ter hand te nemen 

Als een bewoner of organisatie interesse heeft in zelfonderhoud van 
groen dan wordt hier positief op ingespeeld. 

B LR03 Pag 99. Netto lasten 
bedrijfsvoering 

Klopt het dat de kosten bedrijfsvoering investeringen 
circa 1.2 milj. bedraagt. 
Zo nee, waar zit dan het verschil 

Nee, dit klopt niet. Een specificatie van de toerekening aan investeringen 
is niet direct uit de begroting te halen.  
Het verschil kan berekend worden door de totale aandelen in 
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bedrijfsvoeringskosten van de programma’s 1 t/m 5 en 7 (waarschijnlijk 
heeft u daar geen rekening mee gehouden) af te trekken van de netto 
totale lasten van bedrijfsvoering (programma 6/ afgerond € 25,3 miljoen). 
Er blijft dan een bedrag van € 416.500 over dat is toegerekend aan 
investeringen. Dit bedrag is ook terug te vinden op het totaaloverzicht van 
lasten en baten bij programma 6 op pagina 164.  

B LR04 Pag 156. Aankopen 
gronden bevoegdheid 
Raad 

1. Kan er een voorbeeld worden gegeven waarbij snelle 
reactie is geboden en het College gebruik zal maken 
van haar machtiging 

2. Zijn er binnen de gemeente nog gronden te 
verwerven 

Zie ook vraag CDA 14. Hieruit blijkt dat er geen sprake is van een 
algemene machtiging. Het betreft alleen strategische aankopen, 
waarvoor geen financiële dekking is. Alle andere grondtransacties zijn 
een bevoegdheid van het college. Een voorbeeld van een strategische 
aankoop is het Van Peltterrein (woningbouw Lagendijk). 
 
Er zijn binnen de gemeente nog gronden te verwerven, bijvoorbeeld op 
Cornelisland. Deze zijn opgenomen in een grondexploitatie. Daarmee is 
de financiële dekking geregeld en is het college zelfstandig bevoegd om 
deze gronden aan te kopen. 
 

B LR05 Pag. 13 - Structuurvisie 
 

U geeft aan dat de Structuurvisie op een aantal 
punten herzien wordt. Kunt u aangeven wanneer u met 
een voorstel naar de Raad komt en op welke punten dat 
hoogstwaarschijnlijk zal zijn. 

Op dit moment wordt bezien op welke termijn herziening van de 
structuurvisie zal plaatsvinden. Het betreft een actualisatie ten opzichte 
van de situatie in 2009. (Zie ook CDA10 en VVD01) 
 

B LR06 Pag. 15. Convenant 
Stadsregio 

U geeft aan dat de planning van de woningbouw zoals 
overeengekomen in het Convenant met de Stadsregio 
niet wordt gehaald. Wat zijn de (financiële) 
consequenties en wordt de Woningbouwstrategie 
hierdoor op inhoud aangepast ?  

In tegenstelling tot eerdere afspraken met de Stadsregio zijn er in het in 
2011 getekende convenant geen financiële consequenties vastgelegd. 
Voorts is er binnen de regio een discussie gaande omtrent mogelijke 
nieuwe regionale woningbouw afspraken gelet op de huidige crises. 
 
Voor meer informatie zie raadsinformatiebrief. Voortgangsrapportage 
woningvoorraadontwikkeling 2012 d.d. 15 augustus 2012 op de lijst van 
ingekomen stukken voor de raadsvergadering van donderdag 4 oktober.  

B LR07 Pag. 18 Samenwerking 
met ondernemers 

U geeft aan dat er structureel overleg is met 
ondernemers. Onlangs is uit een thema-avond met 
Ridderkerkse ondernemers gebleken dat dit overleg best 
geïntensiveerd kan worden. 
Hebben deze signalen u ook bereikt en staat u hier 
positief tegenover?  
 

Het nieuwe ondernemersplatform heeft als doel om tot intensivering van 
het overleg tussen de gemeente en alle geledingen van het Ridderkerkse 
ondernemersbestand te komen. Op de thema-avond kwam duidelijk naar 
voren dat het ondernemersplatform in een behoefte voorziet. Dit sterkt 
ons in de gedachte dat er een belangrijke stap is gezet, die zeker vervolg 
verdient.  

B LR08 Pag. 24. 
Peuterspeelzaalwerk 

De huidige notitie Peuterspeelzaalwerk is van 2004. Is 
het daarin opgenomen beleid nog steeds het huidige 
beleid en is het met het oog op de veranderende “markt” 

Vanaf 1 april 2012 opereert SenW onder de Wet kinderopvang, met als 
gevolg dat niet meer wordt gesproken over peuterspeelzaalwerk, maar 
over peuteropvang (halve dagopvang). Echter, de in de notitie ‘Sterk 
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voor peuterspeelzaalwerk niet raadzaam om op korte 
termijn met een actuele visie te komen alvorens met 
ingrijpende keuzes te komen op dit gebied?  

peuterspeelzaalwerk!’ opgenomen kernopdracht en kerntaken zijn nog 
steeds actueel.  

B LR09 Pag. 30 mislukken 
korfbalfusie 

Zijn de gevolgen van het mislukken van de korfbalfusie in 
2011 nu goed in beeld en wat zijn de consequenties voor 
de accommodatiebehoefte van deze verenigingen. 
Is er momenteel nog overleg en wat zijn de laatst 
gemaakte afspraken?  
 

In 2011 zijn de CKV Sagitta en de KV Bolnes succesvol gefuseerd tot de 
Korfbal Combinatie Ridderkerk (KCR). Oorspronkelijk was ook AKC Ten 
Donck betrokken bij de fusieplannen, maar deze vereniging heeft 
besloten zelfstandig te blijven. Als gevolg van dit besluit kent Ridderkerk 
twee korfbalverenigingen met ieder hun eigen accommodatiebehoefte. 
Aan de behoefte van AKC Ten Donck wordt voldaan. Over de 
accommodatiebehoefte van KCR en de wijze waarop daar invulling aan 
kan gegeven, worden met deze KCR samen met SenW en RVVH 
gesprekken gevoerd. 

B LR10 Pag. 31 Buurtbus Uw insteek is om de buurtbus te integreren in 
het reguliere Openbaar Busvervoer per 2014.  
 
Betekent dit dat per 2014 niet verder op gelden van 
sponsoren gebouwd hoeft te worden. Graag een 
toelichting. 
 
 

Het eventueel integreren van de buurtbus in het regulier openbaar 
vervoer kan, indien haalbaar, niet eerder dan in de concessie 2014 
worden verwerkt, al dan niet in combinatie met WMO-vervoer. Dit 
onderzoek is gaande. 
Op dit moment kan nog niet worden aangegeven of de buurtbus zonder 
bijdragen van derden verder kan. Dit wordt in de loop van 2013 duidelijk. 

B LR11 Pag.31 
Parkeerproblemen 
in Drievliet 

In Drievliet zijn er veel parkeerproblemen en leidt dit tot 
gevaarlijke situaties voor de hulpdiensten. Wanneer is dit 
project afgerond en wanneer leidt het tot verbetering van 
de huidige situatie? 
 
 

Met de aanleg van 55 parkeerplaatsen op de Molenvliet en Vogelvliet is 
in de aanliggende buurten meer ruimte ontstaan. 
In de Lijster, de Zalm en de Tarbot wordt de komende winter ter plaatse 
van lokale knelpunten ruimte gemaakt voor hulpdiensten. De uitvoering 
start in de Lijster en Zalm. De Tarbot volgt, ten gevolge van meer 
noodzakelijk overleg met bewoners, daarna. Aansluitend zullen op enkele 
plaatsen parkeerverboden worden ingesteld.  

B LR12 Pag. 45 - 
Schuldhulpverlening 
 

Uit onderzoek is gebleken dat de baten bij 
schuldhulpverlening 2x zo hoog zijn als de bedragen die 
eraan worden uitgegeven… 
 
Graag een uitgebreide toelichting van deze wonderlijke 
stelling.  
 

In de tekst staat ook beschreven dat goede schuldhulpverlening ervoor 
kan zorgen dat mensen sneller uitstromen uit een uitkering. Dit bespaart 
kosten op de uitkeringen. Omdat mensen geen zorgen meer hebben om 
hun schulden, en hierdoor o.a. minder psychische klachten/problemen 
hebben, worden de kosten voor maatschappelijk werk en GGZ ook 
minder, omdat men daar geen gebruik (meer) van hoeft te maken. Door 
goede schuldhulpverlening, worden kosten die ontstaan bij 
huisuitzettingen en dakloosheid ook voorkomen, omdat men hierop snel 
en adequaat kan reageren. (o.a. door inzet van Convenant Preventie 
Huisuitzettingen).  

B 
 

LR13 Pag. 47 - Allround 
Economisch Adviseur 

Per juni 2011 is een Allround Economisch Adviseur 
aangenomen. Kunt u aangeven hoe deze adviseur 

Naast bestaande overlegvormen als het centrumoverleg en het overleg 
met de ondernemers op de bedrijventerreinen Donkersloot en De 
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momenteel “optimaal” de contacten met het bedrijfsleven 
onderhoudt? 

Boelewerf over veiligheid is recentelijk het ondernemersplatform in het 
leven geroepen. Het Ridderkerkse bedrijfsleven is hier nagenoeg in zijn 
volle breedte vertegenwoordigd. 
De contacten met individuele ondernemers komen doorgaans ‘reactief’ 
tot stand naar aanleiding van een concrete kwestie. Voor het op grotere 
schaal actief benaderen van individuele bedrijven ontbreekt namelijk de 
capaciteit. 
De economisch adviseur is bezig met de voorbereiding van een 
uitgebreid verbeterplan voor de dienstverlening van de gemeente 
Ridderkerk aan bedrijven (in het kader van het zogeheten ‘Bewijs van 
Goede Dienst’). 

B LR14 Pag. 61 - Huishoudelijke 
hulp 

Per 1 januari 2014 zal de huishoudelijke hulp anders 
georganiseerd aangeboden worden. 
 
Hoe anders, graag een toelichting. Wat is de aanleiding 
om hiertoe over te gaan?  

Binnen de BAR werkgroep HH wordt gezocht naar een vorm van hulp bij 
het huishouden dat enerzijds recht doet aan de uitgangspunten van de 
Kanteling: 
- uitgegaan van eigen kracht van burgers; 
- meer collectieve/voorliggende/algemene voorzieningen; 
- het compenseren van belemmeringen in plaats van het verstrekken van 
voorzieningen. 
  
Anderzijds moet rekening gehouden worden met: 
- een toename van het aantal cliënten en uren huishoudelijke hulp; 
- een budget dat niet met de vraag mee zal stijgen; 
- de stijgende levensverwachting; 
- extramuralisatie;  
- toename van het aantal eenpersoons huishoudens. 

B LR15 
 

Pag. 123 - ISV-gelden De Stadsregio kan de ISV-gelden voor Ridderkerk lager 
vaststellen. Wat kunnen we hieraan momenteel nog doen 
om dit te voorkomen? Welke eisen worden hieraan 
gesteld?  

In bijlage 6 (blz. 193) is een overzicht opgenomen van de nog te leveren 
prestaties vóór 31 december 2014, de huidige stand van zaken en 
eventuele bijzonderheden. De inzet is er momenteel op gericht zo veel 
mogelijk prestaties zo spoedig mogelijk te realiseren.  

B LR16 Pag. 200 (bijlage 9) 
Bezuinigingenlijst 
 

Bij punt 9 Peuterspeelzaalwerk stelt u dat het 
huidige budget van Eur 1975 fors boven het landelijke 
bedrag van EUR 1374 per kind ligt.  
 
Kunt u aangeven hoe dit budget van S+W is opgebouwd 
en waaruit het forse verschil met het landelijke bedrag is 
opgebouwd.  Mocht de gemeenteraad toch besluiten om 
met uw denkwijze mee te gaan hoeveel arbeidsplaatsen 
komen dan bij S+W op de tocht te staan?  
 
Mogen we tevens concluderen dat in de “nieuwe” vorm 

Het landelijk gemiddelde bedrag ligt op € 1.675. Het bedrag van € 1.374 
is in 2010 tot stand gekomen nadat SenW had aangegeven dat een 
besparing van € 150.000 mogelijk was op peuterspeelzaalwerk door te 
gaan opereren onder de Wet kinderopvang. De begroting van het product 
peuterspeelzaalwerk is verlaagd met dit bedrag en vervolgens is het 
bedrag van kindplaats berekend. Hier kwam een bedrag uit van € 1.374. 
Het hogere bedrag van SenW wordt veroorzaakt door de hogere kosten 
van overhead, de hogere huurkosten van accommodaties, de loonkosten 
conform de CAO Welzijn zijn hoger en conform de Wet kinderopvang is 
een tweede leidster op de groep verplicht.   
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de peuterspeelzalen grotendeels in de huidige bestaande 
scholen zullen worden ondergebracht, zoals bijvoorbeeld 
Bobo in de Regenboog in Slikkerveer i.p.v. zelfstandige 
locaties los van de scholen?  
 

Aan SenW is gevraagd met een reactie te komen op de voorgenomen 
bezuiniging en daarbij meenemend de mogelijke consequenties, onder 
andere voor het aantal arbeidsplaatsen. Tot op heden hebben wij nog 
geen reactie ontvangen. 
 
Vanuit het onderwijs en vanuit de peuteropvang is de wens uitgesproken 
om peutergroepen te realiseren in huidige bestaande scholen. Waar 
mogelijk zal dit ook worden gerealiseerd. 

M LR17 Pag 82. Afval 
nacalculatie en 
nabetaling 2006 t/m 2011  

Waarom nu pas en niet jaarlijks toegepast De gemeente geeft de verenigingen een garantieprijs voor de 
ingezamelde hoeveelheden. Prijzen voor oud papier fluctueren. De 
afgelopen jaren is de marktprijs goed geweest. Hierdoor kwam het 
verzoek van de verenigingen om op de goede tarieven mee te liften. Dit 
is gedaan en verrekend met de kosten van transport en verwerking. In 
maart 2013 vindt de nabetaling over 2012 plaats. 
Informatie hierover vindt u in de raadsinformatiebrief van 24 mei 2012; 
nabetaling garantieprijs oud papier. 

B PVDA01 Alg vraag Regelmatig wordt gesproken om te komen tot een 
gezonde bevolkingsopbouw. 
Wat is in uw visie een ‘gezonde bevolkingsopbouw’?  
Graag minimaal met toelichting op leeftijdssamenstelling 
en sociale economische structuur. 

Een gezonde bevolkingsopbouw betekent dat de samenstelling van de 
bevolking evenwichtig verdeeld is qua leeftijd, sociaal economische- en 
huishoudsituaties. In bijgaande tabel is de verdeling van de bevolking 
naar leeftijdscategorie opgenomen.  
  
Gemeente Ridderkerk  2012 

Jonger dan 10 jaar 
4 244 

10 tot 20 jaar 
5 038 

20 tot 30 jaar 
5 009 

30 tot 40 jaar 
4 616 

40 tot 50 jaar 
6 743 

50 tot 60 jaar 
6 498 

60 tot 70 jaar 
6 247 

70 tot 80 jaar 
4 410 

80 tot 90 jaar 
2 119 

90 jaar of ouder 
284 

Totaal leeftijden 45 208 
 

Cijfers: CBS  
 
Uit deze cijfers blijkt dat het aantal jongere inwoners achterblijft. Door de 
vergrijzing, die zich niet alleen in Ridderkerk, maar in heel Nederland 
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voordoet, is het lastig om dit voor Ridderkerk substantieel te veranderen. 
Hierover is ook met Raad gesproken tijdens de discussie over de nota 
‘grijs, zilver en goud’. De Raad heeft duidelijk gemaakt dat Ridderkerk 
ook aantrekkelijk moet zijn en blijven voor jongeren en jonge gezinnen. 
Dit wordt overigens door het college gedeeld. 

B PVDA02 Blz.14. Wat daarvoor 
doen in 2013, 1ste vakje, 
het afwegingskader 
participatie 

Wat is de reden voor de ambitie 6.0 bij - oordeel 
betrekken burger- bij totstandkoming plannen en bij 
oordeel voldoende inspraakmogelijkheden? 

We werken in Ridderkerk hard aan het implementeren van de 
uitgangspunten voor participatie 2010. Omdat we in participatie geloven. 
De nieuwe uitgangspunten voor participatie geven ons handvatten (zoals 
het afwegingskader). Alleen al daarom moet Ridderkerk een gemeente 
zijn waar op het gebied van participatie geen matige cijfers maar 
tenminste voldoendes worden gehaald.  

B PVDA03 Blz.15. 
 Beoogd effect, 2e 

vakje diversiteit aan 
woonmilieus 
…….wat daarvoor 
doen in 2014 en 
verder 

 
 WOP Rijsoord 

 
 “Voldoende en gevarieerd woningbestand voor alle 

doelgroepen”, wat is de concrete aanpak i.v.m. de 
vergrijzing en ontgroening? 

 
 
 Wat is de reden dat Start opstellen WOP Rijsoord 

niet in 2013 maar pas eind2013/begin 2014 is 
gepland? Zie in dit kader ook pg 15 info rechtsonder. 

Het ambitieniveau van de raad is vastgelegd bij de (geamendeerde) 
nota’s. Het college conformeert zich aan het ambitieniveau van de raad. 
In de gemeentelijke uitvoeringsprogramma’s zal in overleg met onze 
partners uitvoering worden gegeven aan dit ambitieniveau.  
 
Bij het opstellen van de WOP’s zijn ook externe partners van de 
gemeente betrokken. De inzet vanuit de partners zit vooral in de fase 
waarbij veel participatie vanuit de wijken gevraagd wordt. Vaak gaat het 
om dezelfde personen, die bij meerdere wijken betrokken zijn. Er is voor 
gekozen om de WOP’s niet tegelijkertijd op te stellen, zodat de inzet 
vanuit onze partners goed te verdelen is. Er is voor gekozen om eerst 
WOP Centrum op te stellen en nadat de participatiefase daarvan is 
afgerond, wordt gestart met WOP Rijsoord. 

B PVDA04 Alg.vraag: De Bench-Mark WMO individuele voorzieningen, 31-08-
12:”Sprake van zeer grote en complexe 
woningaanpassingen”.S.v.p. toelichting? 

Wij hebben de wettelijke plicht compenserende voorzieningen te treffen 
op het gebied van maatschappelijke ondersteuning die een persoon met 
beperkingen in staat stelt om o.a. een huishouden te voeren en zich te 
verplaatsen in en om te woning. Afhankelijk van aard en de omvang van 
de beperkingen kan deze compensatieplicht duur uitvallen. Dit valt vooraf 
niet in te schatten omdat onbekend is wie zich met welke 
beperkingen gaat melden en, in geval van woningaanpassingen, of 
verhuizen tot de mogelijkheden behoort. 

B PVDA05 Blz.18. OV wat daarvoor 
doen in 2014 en verder 
3e vakje 

Wat verstaat het college onder de maximale te behalen 
kwaliteit OV, S.v.p. toelichting? 

De ambitie van het college is om, tegen de bezuinigingen in,  
de maximale kwaliteit voor Ridderkerk te behouden en waar mogelijk te 
verbeteren. Op de website www.waarstaatjegemeente.nl waardeert men 
het OV in Ridderkerk op een 7.2. en ligt daarmee boven het gemiddelde.  

B PVDA06 Blz.20. Wat daarvoor 
doen in 2014 en verder, 
1ste vakje 

“Borgen van ouder –en jongerenparticipatie”, op welke 
manier wordt dit gewaarborgd (concreet)? 

De contacten met diverse oudersraden van scholen worden verder 
uitgebouwd. Zo worden diverse thema’s op verzoek van CJG en van 
oudersraden gezamenlijk uitgewerkt en op de agenda gezet. Het contact 
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met de Jongerenraad Ridderkerk is structureel: adviesaanvragen komen 
daar op de agenda en de Jongerenraad weet het CJG te vinden voor 
thema’s die zij voor CJG (&partners) belangrijk vindt. 

B PVDA07 Alg.vraag: Wat is het huidige minderhedenbeleid? Op welke wijze 
worden deze verenigingen (Spaanse-; Afghaanse ver. 
enz.)ondersteund? 

Op dit moment ontvangen deze verenigingen emancipatie subsidie. Deze 
subsidie wordt echter afgebouwd. In 2014 komt deze subsidie helemaal 
te vervallen.  

B PVDA08 Blz.20. wat daarvoor 
doen in 2013, 4de vakje 

“Uitvoeren van de concrete acties”, welke? Uitvoeren van acties die voortkomen uit het nieuwe minimabeleid en het 
uitgevoerde armoedeonderzoek in 2012. Ook de acties die voorkomen uit 
de Verordeningen (zoals toekennen langdurigheidstoeslag, 
maatschappelijk participatiefonds, bijkomende kosten schoolgaande 
kinderen, voor hen die daar recht op hebben) Daarnaast acties om de 
participatie van minima te bevorderen, zoals beschikbaar stellen van 
gratis toegangskaarten voor evenementen, zoals Jeugdland en het 
organiseren van de armoedeconferentie. 

B PVDA09 Blz.20. wat daarvoor 
doen in 2014 4de vakje 
 

Waarom wordt de jaarlijkse armoedeconferentie niet 
genoemd? 

Dit valt onder de concrete acties in het kader van het beleidskader 
minimabeleid.  

B PVDA10 Alg. vraag: Wat is de huidige stand van zaken inzake de 
voedselbank?(aantal gezinnen,structureel gebruik) 

Er staan maken rond de 50 tot 55 personen gebruik van de voedselbank, 
op dit moment. Hieronder vallen ongeveer 20 gezinnen.  

B PVDA11 Alg. vraag: Waarom wordt de WMO -factsheet  niet standaard 
opgenomen in de programmabegroting-en of monitor? 

De Wmo-factsheet is een onderdeel van het beleidsplan Wmo en niet 
van de PenC cyclus.  Het wordt wel jaarlijks geactualiseerd ter informatie 
voor de raad. De raad kan dit als input gebruiken voor de voorbereiding 
van de programmabegroting.  

B PVDA12 Alg. vraag: Waarom kiest het college steeds voor RIB boven andere 
participatie mogelijkheden? 

Een RIB heeft het doel de raad te informeren over tal van onderwerpen 
waarbij geen besluit nodig is, maar waarvan het college u toch op de 
hoogte wil houden. Participatie heeft een andere doelstelling (zie nota 
Participatie) en kent, afhankelijk van de doelstelling, ook verschillende 
mogelijkheden. De raad wordt niet als specifieke doelgroep gezien ten 
aanzien van participatie omdat u juist, na participatie, een besluit moet 
nemen. 

B PVDA13 Alg. vraag: Milieu, welke concrete resultaten zijn geboekt t.o.v. het 
huidige Milieubeleid? (gezondheid burger) 

Voor de beantwoording van deze vraag wordt graag verwezen naar de 
raadsinformatiebrief van 10 mei 2012 (met kenmerk RU12/03192) 
aangaande de Tussentijdse evaluatie van het Milieuprogramma 2011-
2014. 

B PVDA14 Blz. 28. Punt 2 Relatie 
maatschappelijke 
partners 

Op welke manier verloopt de samenwerking tussen de 
maatschappelijke partners en is het duidelijk voor hen 
wie wat doet en niet alleen t.o.v. de gemeente? 

Bij de transformatie/decentralisaties wordt er intensief en constructief 
overlegd en samengewerkt met de maatschappelijke partners. Het is 
daarbij nog niet op voorhand voor alle partijen duidelijk hoe taken en 
rollen worden verdeeld. Communicatie daarover blijft de komende jaren 
essentieel.  



Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag 
 

Antwoord 
 

34          Raadsvragen 

B PVDA15 Alg. vraag: WMO- Adviesraad; Wat is de huidige stand van zaken 
t.o.v. de samenwerking binnen de WMO-Adviesraad? 
Zijn nu alle prestatievelden goed vertegenwoordigd, zoals 
de JRR, allochtonen etc.? 

We hopen dat de doorontwikkeling van de WMO-adviesraad binnenkort 
kan worden afgesloten. Dan zullen alle prestatievelden vertegenwoordigd 
kunnen zijn.  
Wanneer de nieuwe afspraken worden gemaakt, zal de raad daar direct 
van op de hoogte worden gesteld. 

B PVDA16 Alg. vraag: T.o.v. de Kanteling is er gekozen voor collectieve 
voorzieningen boven individuele voorzieningen en 
algemeen beleid voor specifiek beleid;  
A: Welke gevolgen heeft de uitvoering van het 
bovengenoemde beleid tot nu toe voor de burgers 
gehad? 
B:Welk financieel effect? Besparing? 
C:Welke resultaten zijn tot nu toe geboekt t.a.v. ‘’het 
tafelgesprek”?  
D:Welzijn Nieuwe Stijl:Wat zijn de huidige stand van 
zaken m.b.t. het vrijwilligerswerk en mantelzorg? 
E: Uitkomsten evaluatie van het vrijwilligerswerk inzake 
het volgende ; 
-het onderzoek naar nieuwe vormen van ondersteunung 
en werving van vrijwilligers 
-‘’ de Eigenkracht conferentie 
- het project’’Home Start” 
 

In het kader van het project decentralisatie Begeleiding AWBZ Wmo 
wordt nu gewerkt aan het ontwikkelen van nieuw beleid in het kader van 
de Kanteling. Hierbij wordt al zoveel als mogelijk is geanticipeerd op de te 
verwachten wetswijziging van de Wmo. De resultaten hiervan zullen 
vooral vanaf 2014 zichtbaar zijn. In 2013 wordt bezien hoe we bij de 
nieuwe aanbesteding van de Huishoudelijke hulp de omslag van 
individueel naar collectief al (deels) binnen de grenzen van de wet 
kunnen realiseren. De burgers zullen merken dat bij het 
keukentafelgesprek meer aandacht is voor het inzetten van het eigen 
netwerk.  
 
Op dit moment is er daarom geen besparing. Van de aanbesteding 
Huishoudelijke hulp wordt die wel verwacht.  
 
Voor het uitvoeren van de ondersteuning mantelzorg en vrijwilligerswerk 
is voldoende ondersteuning beschikbaar. Echter om in de (nabije) 
toekomst meer in te kunnen zetten op eigen kracht en het netwerk om 
participatie en zelfredzaamheid van burgers te bevorderen, zal ook het 
ondersteuningsaanbod mee moeten groeien. 
 
Het vrijwilligerswerk wordt in 2013 geëvalueerd, waarbij rekening wordt 
gehouden met de gevolgen van de decentralisatie en de 
doorontwikkeling van de Kanteling. Het onderzoek naar nieuwe vormen 
van ondersteuning en vrijwilligers wordt hierbij meegenomen. Ook in de 
toekomst wordt ingezet op het inzetten van de eigen krachtconferentie en 
het project Home start.  
 

B PVDA17 Alg. vraag: Benchmark WMO 2011- Klanttevredenheidsonderzoek, 
hulp bij het huishouden. Cliënten het minst tevreden over 
– A: vervanging tijdens ziekte/vakantie 
B: de omrittijden en de wachttijden collectief  
vervoer. 
Wat wordt hieraan gedaan om deze punten van zorg te 
verbeteren? 

Vervanging tijdens ziekte en vakantie zal altijd een kwetsbaar punt blijven 
bij de Huishoudelijke Hulp, omdat inwoners graag een vaste hulp 
hebben. Echter 86% (vakantie) en 89% (ziekte) is tevreden tot zeer 
tevreden.  
 
De BAR-gemeenten hebben vanaf eind 2011 extra inspanningen 
gepleegd om het collectief vervoer te verbeteren. Dit heeft geleid tot een 
structurele verlaging van het aantal klachten, ook wat betreft de 
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omrijtijden en de wachttijden.  
 

B PVDA18 Alg. vraag: Jeugdwerkeloosheid en vroegtijdige schoolverlaters, wat 
is de plan van aanpak t.o.v. (allochtonen) jongeren? 

Voor de jongeren van 18 tot 23 jaar valt Ridderkerk in de regio Rijnmond, 
subregio Zuid-Oost voor de Regionale Meld en Coördinatiefunctie (RMC). 
De begeleiding van jongeren terug naar het onderwijs of (wanneer 
onderwijs niet haalbaar is) werk, wordt in deze regio uitgevoerd door het 
bureau De Jonge Krijger.  
De activiteiten die De Jonge Krijger uitvoert zijn: 

- Het opsporen van en contact maken met voortijdig 
schoolverlaters (brieven, huisbezoeken); 

- Trajectbegeleiding van voortijdig schoolverlaters; 
- Intensieve trajectbegeleiding voor voortijdig schoolverlaters met 

multiproblematiek; 
- De behandeling van verzuimmeldingen van 18+ leerlingen. 

Deze intensieve aanpak is voor alle jongeren die begeleiding nodig 
hebben.  
Er wordt binnenkort een raadsinformatiebrief verzonden met de meest 
recente cijfers met betrekking tot voortijdig schoolverlaten.  
 
 

B PVDA19 Blz. 30 Wijkontwikkeling Buurtbemiddeling: wie maakt hier deel van uit? Aantal 
zaken? Meest voorkomende problemen? 
Opgedane ervaringen tot nu toe? 
 

Er zijn twee bemiddelaars, dit zijn vrijwilligers die hiervoor een specifieke 
training hebben gevolgd.  
Gemiddeld zijn er per jaar 40-50 meldingen.  
Het slagingspercentage ligt rond 60-65%.  
Verreweg de meeste meldingen betreffen geluidsoverlast in verband met 
gehorige woningen. 

B PVDA20 Blz 21 
Nieuw Subsidie beleid 

Wanneer wordt het voorstel nieuw subsidiebeleid 
gepresenteerd? 
Bij de presentatie van S&W do 11 oktober werd duidelijk 
dat verschillende (mogelijke) bezuinigingen invloed 
hebben op de producten die S&W kan cq moet bieden. 
Er is geen duidlijk inzicht in de geldstromen, in de door 
de gemeente gevraagde diensten, in gevraagde 
prestaties en in de door S&W (aan)geboden prestaties. 
 
-Graag een overzicht van subsidies en andere 
geldstromen die al dan niet direct naar S&W gaan. 
-Graag een overzicht van de voorgestelde bezuinigingen 
plus die in de zwaar-weer-lijst die de werkzaamheden 
van S&W gaan of kunnen raken. 

De gemeente Ridderkerk participeert in het landelijke programma 
“subsidie zonder moeite” van het ministerie van Binnenlandse Zaken. Het 
volledig doorlopen van dit programma resulteert in nieuw gemeentelijk 
subsidiebeleid. Het programma gaat in november 2012 van start. Op dat 
moment wordt ook duidelijk wat de doorlooptijd van het programma is en 
wanneer het nieuwe gemeentelijk subsidiebeleid aan de raad kan worden 
voorgelegd. De raad zal over deze planning door middel van een RIB 
worden geïnformeerd. 
 
De subsidiebeschikking en productafspraken SenW 2012 zijn ter inzage 
bij de griffie neergelegd. De productafspraken zijn het resultaat van 
uitvoerig en intensief overleg tussen de gemeente en SenW.  
 
De voorgestelde bezuinigingen die de werkzaamheden van SenW 
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-Om de(ze) bezuinigingen op te vangen zal S&W keuzes 
gaan/moeten maken. Deze keuzes hebben 
maatschappelijke effecten en personele gevolgen. Op 
welke wijze is het college betrokken bij de te maken 
keuzes en weging van de maatschappelijke effecten? 
-Graag een overzicht van de huidige productafspraken. 
-Graag een overzicht van de extra toegevoegde 
productafspraken met vermelding of het een verzoek van 
de gemeente of aanbod van S&W betreft. Met vermelding 
van de financiering. 
 

(indirect) kunnen raken, betreffen de bezuinigingsmogelijkheden die zijn 
opgenomen in de zwaar-weer-lijst. Het gaat hierbij om de volgende 
bezuinigingsopties: 
- (4) Peuterspeelzaalwerk  
- (30) Steunpunt vrijwilligerswerk 
- (44) Sportaccommodaties – voormalig PM post 
- (31) Opbouwwerk 
- (32) Wijkwerk 
- (29) Jongerenwerk 
- (27) Jongerenwerk (afschaffen waarderingssubsidie) 
- (52b) Schoolzwemmen 
- (54) Subsidies verminderen 
- (41) Sportparken 
 
De bezuinigingsopties zijn voorgesteld vanuit de ambtelijke organisatie. 
Het college heeft de prioritering in de bezuinigingsopties aangebracht.  
 

B PVDA21 Blz.45. 3.2.2 Werk en inkomen ”Op dit moment wordt de werkwijze 
van het team Werk tegen het licht gehouden”. Wanneer 
kan de raad de uitkomsten hiervan verwachten? 
  
Tweede alinea 
‘De gemeente wil deze groep echter actief blijven….….en 
het Bijstandsbesluit Zelfstandigen geldt hetzelfde’  
-Graag concreet overzicht van de wijze waarop deze wil 
in daden is omgezet. 

Momenteel wordt hier hard aan gewerkt. Voor 1 januari 2013 wordt de 
raad geïnformeerd over de uitkomsten. 
 
 
 
We proberen deze doelgroep te bereiken via advertenties in het 
plaatselijk weekblad en hebben regelmatig overleg met 
ouderenorganisatie. Er is  voorlichting gegeven aan ouderen via een 
oproep van de SWOR (SWOR is nu Karaat geworden). 
Om privacy redenen mogen deze mensen niet worden aangeschreven. 
Wij gaan wel kijken wat de mogelijkheden zijn op dit gebied, bijvoorbeeld 
via de kwijtschelding gemeentelijke belasting en de Collectieve 
zorgverzekering. Er zijn goede contacten met de SVB. Via deze kanalen 
kunnen wij ook informatie bij de klant terecht laten komen. 

B PVDA22 Blz.61. Huishoudelijke hulp:”Per 1 januari 2014 zal HH anders 
georganiseerd worden aangeboden”. S.v.p. toelichting? 
Onze fractie ontvangt signalen, dat vooruitlopend op 
deze mogelijke nieuwe vorm van uitvoeren al verschillend 
wordt geïndiceerd t.o.v. 2011, s.v.p. toelichting? 

Binnen de BAR werkgroep HH wordt gezocht naar een vorm van hulp bij 
het huishouden dat enerzijds recht doet aan de uitgangspunten van de 
Kanteling: 
- uitgaan van eigen kracht van burgers; 
- meer collectieve/voorliggende/algemene voorzieningen; 
- het compenseren van belemmeringen in plaats van het verstrekken van 
voorzieningen. 
  
Anderzijds moet rekening gehouden worden met: 
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- een toename van het aantal cliënten en uren huishoudelijke hulp; 
- een budget dat niet met de vraag mee zal stijgen; 
- de stijgende levensverwachting; 
- extramuralisatie;  
- toename van het aantal eenpersoons huishoudens. 
 
Er bestaat een verschil tussen anders organiseren van HH en op een 
andere manier werken. De Wmo verlangt dat er maatwerk geleverd 
wordt. Dit wordt ook met de Kanteling beoogd. Onze manier van werken 
wordt hierop aangepast. Meer dan voorheen wordt: 
- uitgegaan van eigen kracht van burgers;  
- gekeken naar collectieve/voorliggende/algemene voorzieningen;  
- het compenseren van belemmeringen als uitgangspunt genomen, in 
plaats van het verstrekken van voorzieningen. 
 
Bij herindicaties kan dit gevolgen hebben, omdat maatwerk het 
uitgangspunt is. 

B PVDA23 Blz. 199 nr:5 
Maatschappelijke 
gevolgen laatste vakje 
nr:33 Vluchtelingenwerk 

Welke andere instelling wordt hier bedoeld? Hiermee wordt bedoeld: instellingen zoals de Wijzerplaats, 
maatschappelijk werk, Bureau Sociaal Raadslieden, Welzijnswerk, 
schuldhulpverlening, formulierenbrigade. Instellingen die bepaalde 
werkzaamheden al uitvoeren in de gemeente. Vluchtelingenwerk hoeft 
deze werkzaamheden dan ook niet uit te voeren, omdat zij hier specifiek 
voor zijn. 

B PVDA24 Alg. vraag: Hoe vaak is het tot nu toe voorgekomen dat er beroep is 
gedaan op (crisis)opvang? Het aantal personen, 
leeftijdsgroepen? 

Voor zover bekend is er in 2012 in totaal 17 x een beroep gedaan op 
(crisis) opvang: 
8 kinderen van thuisloze ouders < 18 jaar. 
9 jongeren zonder thuis < 23 jaar.  
13 personen > 23 jaar. Het gaar hier om 8 alleenstaanden, 3 
alleenstaande ouders en 1 echtpaar. 

B PVDA25 Bestuurskrachtmeting  
Verschillende pagina’s 

‘Bestuurskrachtmeting wordt al dan niet gestart na de 
begroting.’ 
-Waar is dit van afhankelijk? 
Twee opmerkingen uit de begroting: 
‘Bestuurskrachtmeting wordt gedaan in relatie met 
coalitieakkoord’. ‘Bestuurskrachtmeting wordt op zelfde 
wijze uitgevoerd.’ 
De eerste bestuurskrachtmeting gebeurde door 
onafhankelijke partij, er is vervolgens een meting 
geweest door de eigen organisatie. 
-Welk type bestuurskrachtmeting wordt gestart in 2013? 

Zoals u in het overzicht van bezuinigingen ziet staan is de 
bestuurskrachtmeting een van de bezuinigingsmogelijkheden. Afhankelijk 
van de besluitvorming hierover wordt al dan niet gestart na de begroting.  
Een bestuurskrachtmeting betreft het hele spectrum van het gemeentelijk 
beleid en de wijze waarop het gemeentebestuur omgaat met 
maatschappelijke opgaven. Dat is breder dan alleen kijken of het college 
het coalitieakkoord uitvoert. 
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-Wordt een bestuurskrachtmeting gestart in de engere zin 
dus alleen in relatie met coalitieakkoord of in bredere zin, 
de mate waarin het gemeentebestuur inspeelt op 
relevante maatschappelijke vraagstukken? 

B PVDA26 Pag 46 Allround 
economisch adviseur 

‘Nadrukkelijk aandacht besteden aan het optimaliseren 
van de bedrijfscontacten.’ 
Graag overzicht van de activiteiten die op die gebied zijn 
ondernomen. 
 
 

Een volledig overzicht valt in dit bestek niet te geven. De economisch 
adviseur heeft zich tot op heden onder (veel) meer beziggehouden met 
het voorbereiden van collegebezoeken aan bedrijven, het voorzitten van 
het centrumoverleg, het keurmerk veilig ondernemen voor 
bedrijventerreinen, de financiële problemen rondom het cameratoezicht 
op bedrijventerrein Donkersloot, de ontsluiting van de Ridderkerkse 
haven, de huisvesting van zzp’ers, het overleg met bedrijven en een 
burgerinitiatiefgroep over de aanleg van glasvezel, de sterk stijgende 
kosten van sprinkleraansluitingen voor bedrijven, de 
verkeersproblematiek op bedrijventerrein Veren Ambacht en de aanpak 
van overvallen. Daarnaast is er in lijn met de structuurvisie en de 
economische nota ‘Duurzaamheid als uitgangspunt’ (2010) veel aandacht 
aan het onderwerp duurzaamheid besteed, onder meer in relatie tot de 
ontwikkeling van de bedrijventerreinen Cornelisland en Nieuw 
Reijerwaard. 

B PVDA27 Pag 46 Gesubsidieerde 
banen 

Gesubsidieerde banen worden afgebouwd. 
- Graag toelichting/motivatie 
- Graag overzicht van het aantal banen bij de 

aanvang, van het aantal banen na sanering en 
van de huidige en verwachte toekomst van de 
betrokken personen (regulier werk, WWB, anders 
nl…) 

De subsidies voor de gesubsidieerde banen worden betaald uit het 
participatiebudget. Zoals de raad weet is het participatiebudget in 2012 
gehalveerd. Ook de re-integratieactiviteiten voor alle bijstandsklanten 
worden betaald uit het participatiebudget. Hierdoor moesten er keuzes 
gemaakt worden om de uitgaven op het participatiebudget structureel 
aan te laten sluiten bij de hoogte van het participatiebudget. 
Voor cliënten binnen een gesubsidieerde baan met een 
arbeidsovereenkomst voor onbepaalde tijd wordt een toekomst gezien 
binnen de te verwachten nieuwe Wet werken naar vermogen. Daarom is 
voor deze groep de subsidie voor 2013 veilig gesteld. Voor cliënten 
binnen een gesubsidieerde baan met een arbeidsovereenkomst voor 
bepaalde tijd wordt naar alternatieven gezocht. 
 
Bij aanvang waren er 46 gesubsidieerde banen in Ridderkerk. 
De arbeidsovereenkomsten van de 16 cliënten worden niet verlengd. De 
regisseurs werk zullen samen met de werkgevers en de cliënten 
proberen om deze cliënten zo veel als mogelijk van werk naar werk. We 
houden er rekening mee dat het merendeel zal instromen in de WWB 

B PVDA28 Pag 57 RIB WWB derde kwartaal 2012  
Wanneer? 

De raad heeft in week 36 de raadsinformatiebrief over de ontwikkelingen 
van het participatiebudget ontvangen. Eind 2012, begin 2013 ontvangt de 
raad een raadsinformatiebrief waarin zij geïnformeerd wordt over de 
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nieuwe werkwijze, die per 1 januari 2013 wordt ingevoerd. 
B PVDA29 Pag 60 Werk en inkomen ‘Jongeren krijgen ook te maken met de ingevoerde 

huishoudtoets’ 
Graag toelichting. 

Helaas is in dit stuk verkeerde tekst opgenomen. Deze wettelijke 
bepaling bestaat niet meer. 

B PVDA30 Pag 84 huiselijk geweld Graag uw visie over de relatie Huiselijk geweld, financieel 
economische crisis en voorstel bezuiniging algemeen 
maatschappelijk werk. 
 

Het is merkbaar dat werk en inkomen ingrediënten zijn waardoor huiselijk 
geweld kan ontstaan. Je baan verliezen en daardoor minder te besteden 
hebben brengt spanning met zich mee. 

B PVDA31 Info: 
Pag 88 tweede kolom 
Pag 89 tweede kolom 
mbt woonlasten 
Pag 97 score website 

Normgetallen staan vermeld. 
Realisatie Ridderkerk of vergelijkingscijfers ontbreken. 
Graag overzicht ontbrekende info verstrekken. 
 

 Het percentage burgers dat nazorg ontvangt van slachtofferzorg 
na een incident is op dit moment niet bekend. 

 Geen van de burgers, die een tijdelijk huisverbod opgelegd 
hebben gekregen heeft dit meer dan eenmaal gekregen. 

 Uit Ridderkerk worden van kwetsbare groepen en 
Multiprobleemgezinnen 0,043% van de 2.300 kwetsbare 
Ridderkerkers door het LZN bereikt. Het gaat om ongeveer 99 
meldingen. 

 
B PVDA32 Pag 101 

Subisidie aangevraagd 
Compliment dat deze kans is gegrepen! 
 

Bedankt voor het compliment. 

B PVDA33 Pag 109 
toeristenbelasting 

De raad heeft de Verordening Toeristenbelasting 
vastgesteld. Dit levert per jaar 45.000 op.  
Het college heeft besloten om deze niet te innen en met 
Van der Valk afspraken te maken. -Graag motiveren 
waarom het college voorstelt het bedrag van 45.000 uit 
de boeken te halen. 
-Dit voorstel is nog niet in de raad besproken. Graag 
pagina aanduiding waar de bedragen/baten staan die 
samen €45.000 vormen. 

In de raadsvergadering van 28 juni 2012 heeft het college voorgesteld 
om de Verordening toeristenbelasting in te trekken. Dit voorstel is op 
aanraden van de raad ingetrokken. Het college heeft gebruik gemaakt 
van de bevoegdheid om onder voorwaarde de toeristenbelasting bij Van 
der Valk achterwege te laten. Zie in dit verband de Programmamonitor 
pagina 104 en 105.  

B PVDA34 Pag 109-112 In 2012 heeft de hondenbelasting €100.000 opgebracht. 
Hondenbelasting wordt gestort in de algemene middelen. 
Hondenpoep als onderdeel van Zwerfvuil is nog steeds 
een bestaande maatschappelijke ergernis.  
-Waarom is niet gekozen voor een doelbesteding?  
 
‘Hondenbelasting is een belasting die geheven wordt 
voor een specifieke doelgroep. De opbrengsten komen 
echter in de algemene middelen….’  
Kunt u gemotiveerd aangeven welke lokale heffingen 
(pg111) niet voldoen aan deze punten? 

Bij raadsbesluit is deze wijze van afbouw van de hondenbelasting 
gekozen.  
 
Er zijn geen andere bestemmingsheffingen die niet aan de criteria 
voldoen. Dit zijn de zogenaamde gebonden heffingen. Voorbeelden zijn 
de afvalstoffenheffing, rioolheffing, leges etc.  
 
De andere heffingen zijn de ongebonden heffingen die in de algemene 
middelen terechtkomen zoals OZB en de Precariobelasting. 
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B PVDA35 Pag  Ursinus school: Unilocatie was een wens en geen 
noodzaak. Kosten sloop en afboeking zoals verwacht € 
580.000.  
Hoe is deze uitgave opgevangen? 

Wens van unilocatie door uitbreiding van de Ds. G.H. Kerstenschool is 
door het college in 2009 gehonoreerd. Dit besluit maakt deel uit van de 
begrotingscyclus 2010.  
Gebleken is dat voor de Ursinusschool geen andere bestemming 
bestond, terwijl er nog doorlopende kapitaallasten ter hoogte van € 
450.000 op rusten. Dit bedrag is bij de sloop in één keer afgeboekt, naast 
de sloopkosten á € 130.000. De uitgave is verwerkt in het saldo van de 
2e monitor. 

B PVDA36 Pag 113 irt pag 119 
Kwijtscheldingbeleid 

Coalitieakkoord: Ruimhartig minimabeleid.  
De langdurigheidstoeslag wordt in de gemeente 
Ridderkerk pas na 60 maanden verstrekt itt  Barendrecht 
en Albrandswaard waar dit al na 36 maanden wordt 
verstrekt. 
 
Het is wettelijk mogelijk om het kwijtscheldings beleid te 
verruimen. Ridderkerks beleid spreekt over optimaal en 
kiest niet voor maximaal. 
Pg 113 ‘Conclusie op dit moment is dat er in Bar verband 
(nog) geen aanleiding is om de nieuwe regelgeving te 
vertalen in gemeentelijk beleid.’ 
Waarop is deze conclusie gebaseerd? 
Wanneer ontvangt de raad de armoedemonitor? 
Wanneer de raad kiest voor ‘maximaal’, welk budget 
moet er dan worden vrijgemaakt? 
 

 
 
 
 
 
Na consultaties, in het kader van onderzoek in BAR-verband over het wel 
of niet overnemen van de nieuwe regelgeving, met collega’s van 
Barendrecht en Albrandswaard is de conclusie getrokken dat op dit 
moment de overige partners in BAR-verband de nieuwe regelgeving niet 
in gemeentelijk beleid hebben vertaald. 
De raad ontvangt de armoedemonitor in week 42 of week 43. 
Voor ondernemers geeft de nieuwe regelgeving de mogelijkheid voor 
kwijtschelding. Een toegekend verzoek om kwijtschelding bedraagt 
gemiddeld € 242. In de afgelopen jaren zijn er tussen de 4 en 7 
ondernemers die kwijtschelding hebben aangevraagd. Het is moeilijk om 
een schatting te maken van het aantal toegekende verzoeken van 
ondernemers indien deze mogelijkheid zou worden geboden. Bij een 
aantal van 100 betekent dit een kwijtscheldingsbudget van € 25.000. 

B PVDA37 Pag 121 OZB In de kascie werd gesproken over de verdeling van 
benodigde OZB opbrengst over bedrijven en 
koopwoningen.   

- Worden de bedrijven ontzien ten koste van de 
koopwoningen?  

- Wanneer de OZ met 0,25% extra zou stijgen, wat 
is dan de opbrengst? 

 

Nee, het uitgangspunt is dat de lastendruk bij zowel bedrijven als 
huishoudens met koopwoningen met niet meer dan de inflatiecorrectie 
van 1,75%. 
 
Verhoging van de OZB met 0,25% betekent een extra opbrengst van 
afgerond € 20.000 

B PVDA38 Pag 123 
Onbeheersbaarheid 
gemeenschappelijke 
regelingen 

Risico kan verkleind worden door meer sturing op 
verbonden partijen. 

- Welke acties zijn(gaan) ondernomen (worden) 
om deze sturing te verbeteren? 

Sturing wordt ondernomen door: 
 Een goede controle op de jaarstukken waarbij beleids- 

afwijkingen worden geagendeerd en als het nodig is tijdig aan de 
raad worden voorgelegd; 

 Participatie in de besturen. 
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B PVDA39 Pag 122 Welke invloed heeft de Wet Hof? In dit de Wet Hof wordt geregeld dat medeoverheden een gelijkwaardige 
inspanning moeten leveren bij het respecteren van de Europese 
begrotingsdoelstellingen (EMU-saldo). Een gedetailleerde uitwerking is er 
nog niet. De praktische uitwerking lijkt te worden dat gemeenten maar 
een bepaald percentage van de begroting op kasbasis mogen lenen. Dat 
wordt dus een soort investeringsplafond dat 
tot gevolg kan hebben dat gemeenten voorgenomen investeringen (waar 
in de gemeentelijke begroting geld voor is) niet kunnen uitvoeren. De 
gevolgen voor Ridderkerk zijn ook nog niet aan te geven. Wel kan in zijn 
algemeenheid worden gezegd dat wij weinig langlopende geldleningen 
hebben en dat momenteel de inschatting is dat de effecten voor 
Ridderkerk daarom beperkt zullen zijn.  

B PVDA40 Pag 123 
Schuldhulpsanering  

Ridderkerk kent ook een aantal vermogende ‘armen’, 
bijvoorbeeld mensen in een koophuis zonder inkomen. 
Hoe gaat de gemeente met hen om? Acties? 

Dit is een groep mensen die de laatste tijd (in de crisistijd) in de 
schuldhulpverlening terecht komen, omdat zij door het verlies van hun 
baan hun inkomen kwijt zijn, waardoor hun lasten hoger worden dan hun 
inkomsten. Vanuit de schuldhulpverlening kan er ondersteuning worden 
geboden aan deze groep mensen. Het kan om een adviestraject gaan, 
om iemand te leren met een ander (lager) inkomen om te gaan, om zo 
schulden te voorkomen. Heeft iemand al vele schulden gemaakt, dan is 
een schuldhulpverleningstraject passender.  

B PVDA41 Alg vraag 
Commissie Bezwaar en 
beroep 

Herhaald verzoek asap jaarverslag toesturen. Jaarverslag is in routing richting de raad.  

B PVDA42 Pg 152  DCMR Hoogste inwonersbijdrage nl €16,60 
Graag toelichting 

Bij de beantwoording van deze vraag gaan we ervan uit dat u doelt op de 
hoogste inwonerbijdrage in vergelijking met de andere 
gemeenschappelijke regelingen waarvan Ridderkerk deel uitmaakt. 
Jaarlijks worden de werkzaamheden uitgevoerd door de DCMR zoals 
vastgelegd in het Werkplan. Voor 2013 gaat het om een bedrag van € 
747.900,- voor met name vergunningverlening- en handhavingstaken. 
Deze kosten wordt gelijkmatig verdeeld over de inwoners van Ridderkerk. 
De inwonersbijdrage is het hoogste omdat ook de kosten hoog zijn. 

B PVDA43 Pg 162 14.8 Graag verduidelijking derden. Met derden wordt gedoeld op partijen, meestal projectontwikkelaars, die 
grond in bezit hebben en deze zelf gaan ontwikkelen. Bijvoorbeeld bij het 
project Drie Rivieren is de ontwikkelaar Borghvast CV, bij het project 
Oostendam is dat AM Wonen en bij het project Slikkerveer Zuid-Oost is 
dat Stichting Woonvisie. 

B PVDA44 Pg 173 In 2015 valt via AVR 1,8 miljoen vrij. Is deze verwerkt in 
de begroting? 

Nee, de vrijval is nog niet zeker en kan daarom nog niet in de begroting 
verwerkt worden. 

B PVDA45 Pg 194 Sociaal inclusief sociale koop. Met Woonvisie is afgesproken dat zij jaarlijks rapporteren over:  
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Graag uitsplitsen. - de omvang van de sociale woningvoorraad 
- nieuwbouw, herontwikkeling en renovatie 
- de verkoop van woningen  
- de voorraad eengezinswoningen 
- de voorraad nultredenwoningen en levensloopbestendige woningen  
- de slaagkansen 
- de ontwikkeling in de energielabeling van de bestaande 

woningvoorraad 
De gegevens over de omvang van de sociale woningvoorraad hebben 
betrekking op sociale huur en sociale koop.  

B PVDA46 Pg 200 ad7 Graag visie van college op toekomstige kwaliteit 
bewegingsonderwijs. 
Graag reactie op personele consequenties. 
 

Vooral en eerst zijn de scholen zelf verantwoordelijk voor de kwaliteit van 
het bewegingsonderwijs. Met de besturen zal overleg worden gevoerd 
over de personele consequenties van de bezuiniging met een omvang 
van ca. 3,8 fte. 

B PVDA47 Pag 204 ad 23 laatste 
kolom 

Graag toelichting op ‘Past niet in Ridderkerkse sfeer’.  Gemeente Ridderkerk is een gemeente met een mooi en goed verzorgd 
openbaar groen. Grootschalige versoberingen doen een inbreuk op dit 
beeld. 

B PVDA48 Pag 206 ad 40 kolom 2 Voorwaarde hierbij was dat zij geen nieuwe cliënten aan 
mocht nemen. Graag vermelden wanneer de raad 
hierover is geïnformeerd. 

Internos mocht, nadat zij buiten de aanbesteding waren gevallen, geen 
nieuwe klanten in natura meer aannemen. Ze mochten wel hun 
toenmalige klantenbestand met een PGB bedienen. In 2007 zijn hier met 
Internos praktische afspraken over gemaakt, omdat het om +/- 330 
klanten ging. Er zijn echter nooit prijsafspraken gemaakt. Het 
gemeentelijk vastgestelde PGB tarief was en is leidend. 
  
Klanten die kiezen voor een PGB om HH geleverd te krijgen, ontvangen 
daarvoor een bedrag conform de PGB bedragen van de gemeente. Als 
wij het PGB tarief verlagen, is dit bedrag leidend. Dit kan dit betekenen 
dat Internos stopt met leveren van HH aan nieuwe en geherindiceerde 
klanten die kiezen voor een PGB. 

B PVDA49 Pag 211 ad 61 Bedrag niet doorvoeren inflatiecorrectie is 1,1 miljoen. 
Pag 172 Besloten is om bepaalde partijen hiervan uit te 
sluiten. Graag toelichting op besluit en de doorwerking in 
begroting. 

In het dekkingsplan stellen wij voor om de volgende inflatiecorrecties wel 
door te voeren voor: 

 subsidies – alleen doorvoeren bij de maatschappelijke 
instellingen waarmee wij al afspraken hebben gemaakt; 

 werken derden - alleen indexering op werken derden waarvan in 
(meerjarig) contractvorm is vastgelegd dat er sprake is van 
jaarlijkse indexering. 

Na een akkoord van de raad op het dekkingsplan zullen wij de gevolgen 
(€ 208.000 voor subsidies en € 64.000 voor werken derden) in de 
betreffende programma’s van de begroting opnemen. 
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B PVDA50 Alg vraag Als gevolg van de invoering van de Donnerpunten zullen 
de huren van bepaalde woningen stijgen. Graag concreet 
aangeven welk effect dit heeft in Ridderkerk?  
Hoeveel woningen worden getroffen waarvan hoeveel in 
de sociale sector?  
Meer of minder in bepaalde wijken/straten? 

Wij hebben geen signalen ontvangen dat verhuurders in Ridderkerk 
huren hebben verhoogd als gevolg van de invoering van de 
Donnerpunten (woningwaarderingspunten).  

B PVDA51 Blz. 15 Hoe komt het dat de planning van de woningbouw, zoals 
ten grondslag ligt aan het met de stadsregio gesloten 
Convenant niet wordt gehaald? 
 

De economische crisis heeft grote gevolgen voor de woningmarkt. De 
markt is op dit moment bepalend. Doordat woningen niet worden 
verkocht stagneert de woningbouw. 

B PVDA52 Blz 16 Hebben alle wijken een Brede school? Zo ja, is die in alle 
wijken op dezelfde manier vormgegeven? Wordt er ook 
een eigen bijdrage gevraagd? Zo ja,  hoeveel? 
Hoe wordt de Brede School gefinancierd?                                                       

Alle wijken hebben in Ridderkerk een Brede School. Voor meer 
informatie over de invulling van de Brede School per wijk en de financiën 
verwijzen wij u naar de raadsinformatiebrief ‘Stand van Zaken Brede 
School’ met kenmerk RU12/05108 van 25 juli 2012.  
 

B PVDA53 Blz 18 In het oordeel van de burger mbt de bereikbaarheid van 
Ridderkerk, blijft het openbaar vervoer achter op het 
vervoer met de auto. Hoe denkt men de bereikbaarheid 
van Ridderkerk met het OV te verbeteren? 
 

Hiertoe wordt met de Stadsregio, als concessieverlener van het 
busvervoer, intensief contact onderhouden. Het college zet in op goede 
informatieverstrekking en kwaliteitsverbetering van haltes.  
- in de huidige concessie is, tot twee maal toe, in een informatieve folder 
die huis-aan-huis is bezorgd, informatie verstrekt over alle vormen van 
openbaar vervoer in Ridderkerk. - bushaltes worden toegankelijk 
gemaakt voor mensen met een beperking. De komende winter zullen nog 
enkele extra haltes worden aangepast.  
- bij veel haltes zijn fietsparkeerbeugels aangebracht; het is zichtbaar dat 
de beugels goed gebruikt worden. Eind 2012 worden nog extra beugels 
geplaatst. 
 
Het driehoeksveer wordt middels subsidie in de vaart gehouden. 
Met de Provincie wordt overleg gevoerd om het vervoer over water zo 
optimaal mogelijk te continueren. 
 

B PVDA54 Blz 19 Hoe frequent komt het LEA bijeen? Wanneer was de 
laatste bijeenkomst? Welke rol speelt OOGO nog? Welke 
rol speelt BOR? 
Wanneer kunnen we meer informatie verwachten mbt de 
overcapaciteit schoolgebouwen? 
Naar aanleiding van de presentatie van S & W: 
peuterspeelzalen in de leegstaande lokalen levert 
kostenbesparing op....Welke visie heeft het college tav 

Het LEA overleg vindt één keer per zes weken plaats. De laatste 
bijeenkomst was op 20 september. Het op overeenstemming gericht 
overleg (OOGO) is een verplicht onderdeel van de verordening 
onderwijshuisvesting. Het OOGO maakt een belangrijk deel uit van het 
bredere LEA overleg.  
Het BOR voert intern overleg o.a. om een gezamenlijk standpunt in te 
kunnen nemen ten aanzien van de LEA agendapunten. In het voorjaar 
van 2013 wordt een LEA middag georganiseerd.  
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verzuiling? Hoe anticipeert het college op de concurrentie 
van scholen met en zonder peuterspeelzaal? Is het de 
bedoeling om iedere school door te ontwikkelen naar een 
Kindcentrum? 
 

Het in gebruik geven van leegstaande lokalen aan peuterspeelzalen is 
een zaak van de schoolbesturen. Het college speelt hierin geen actieve 
rol. Wel streeft het college ernaar om met schoolbesturen en 
kindorganisaties te komen tot harmonisatie van de gebruikstarieven. 

B PVDA55 Blz 20 
 

Voldoende cultuuraanbod: Welke concrete afspraken zijn 
gemaakt mbt het in stand houden van culturele 
voorzieningen? Met welke partners? Is dat het volledige 
cultuuraanbod? 

Het betreft in dit geval het structureel gesubsidieerde cultuuraanbod. 
Jaarlijks worden met Bibliotheek A tot Z, Stichting ToBe, Hofplein 
Rotterdam en Stichting Evenementen Ridderkerk prestatieafspraken 
gemaakt i.h.k.v. de verlening van budgetsubsidie. Daarnaast ontvangen 
de volgende instellingen een waarderingssubsidie: Stichting Kunstroute 
Ridderkerk, Stichting Oud Ridderkerk, Stichting Lokale Omroep 
Ridderkerk, Cov “Ridderkerk”, Sursum Corda, Harpe Davids, Excelsior 
Bolnes en Harmonie Slikkerveer. 

B PVDA56 Blz 65 Welke schoolterreinen zijn al opengesteld? Welke 
knelpunten worden ervaren? Waar worden nog nieuwe 
speelterreinen aangelegd?  
 

Bij de scholen OBS de Piramide en CBS de Regenboog zijn de pleinen 
opengesteld. Met CBS de Wingerd, CBS de Bongerd, OBS de Noord en 
sbo de Burcht worden op dit moment voorbereidingen getroffen voor 
openstelling.  
 
Er zijn soms knelpunten vanwege de angst van omwonenden voor 
overlast omdat schoolpleinen langer open zijn. 
 
Geplande nieuwe aanleg in de komende jaren (t/m 2015): omgeving 
Albert Cuypstraat, locatie noodlokalen Reijer, Prinsenstraat en indien 
noodzakelijk bij scholen op schoolpleinen. Dit wordt pas uitgevoerd na 
communicatie met omwonenden en onderzoek naar aantallen kinderen in 
de buurt. 

B PVDA57 Blz 73 Verbeterde fietsinfrastructuur: Er wordt gesproken over 
een fietstunnel Rotterdamseweg. Kunt u aangeven 
wanneer en waar? 
 

Een tunnel voor fietsers en voetgangers is vooralsnog gepland juist ten 
oosten van het kruispunt Rotterdamseweg – A38 – Rijnsingel, onder de 
Rotterdamseweg door. Binnenkort start een onderzoek naar de 
verbetering van de verkeersveiligheid van het kruispunt Rijnsingel-
Kievitsweg. In dat onderzoek wordt ook de uitvoeringsplanning 
onderzocht en vastgesteld. De raad ontvangt van het resultaat van dat 
onderzoek informatie in het voorjaar van 2013. 

B PVDA58 Blz 74 Voldoende parkeergelegenheid in de buurt: Uitbreiden 
betaald parkeren: Wordt er ook rekening gehouden met 
de bewoners die bij zo'n uitbreiding betaald parkeren 
wonen? Kunnen zij dan nog wel hun auto in de buurt 
parkeren? Op welke manier verloopt de participatie met 
deze bewoners? Wanneer? 

Bij het instellen van betaald parkeren is het uitgangspunt dat bewoners in 
omliggende buurten daarvan geen overlast mogen ervaren. Met hen 
wordt vooraf gecommuniceerd over het, indien noodzakelijk, instellen van 
vergunning-parkeren. Zoals dit, ter vergelijking, ook al sinds vele jaren 
rondom het centrum is ingevoerd.  
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B PVDA59 Blz 81 Hoeveel winkel-en bedrijfspanden staan er in Ridderkerk 

leeg? Welke concrete maatregelen zijn genomen om de 
leegstand zo veel mogelijk te voorkomen? Hoe voorkom 
je de indruk van verpaupering? 
 

Uit de meest recente beschikbare cijfers blijkt dat de leegstand in 
Ridderkerk relatief laag is. Dat de leegstandscijfers voor de gemeente als 
geheel meevallen, wil echter niet zeggen dat er zich op specifieke 
locaties geen problemen voordoen. Die locaties springen veelal in het 
oog en kunnen daardoor een vertekend totaalbeeld oproepen. 
 
- De leegstand van winkelruimte in Ridderkerk is in de periode 2004–
2011 afgenomen van 25 winkels naar 17 winkels. In het centrum is de 
leegstand in dezelfde periode licht afgenomen: van 9 winkels naar 8 
winkels. Het leegstandspercentage bedraagt 2,9 procent; daarmee valt 
Ridderkerk in de categorie ‘lage leegstand’. 
 
- De leegstand van kantoren is tussen 1 januari 2011 en 1 januari 2012 
afgenomen van 9,4 naar 3,3 procent. Hierbij moet wel worden 
aangetekend dat het in absolute zin om niet al te grote oppervlakten gaat. 
Beperkte verschuivingen hebben dus een forse invloed op het 
leegstandspercentage. 
 
- De leegstand van bedrijfsruimten bedroeg in 2011 4,0 procent. Voor 
bedrijfsruimte wordt veelal uitgegaan van een frictieleegstand van 7 
procent bij een gezonde marktwerking. Toch lijkt er van krapte in de 
markt geen sprake, ondanks de relatief lage leegstand is er namelijk 
voldoende bedrijfsruimte beschikbaar. 
 
Hoewel leegstand nooit prettig is voor de ontwikkelaar/eigenaar van een 
bedrijfspand, bestaat er geen aanleiding voor de gemeente om in te 
grijpen. Een zekere mate van leegstand is zelfs gewenst om nieuwe 
bedrijven de kans te bieden om zich in Ridderkerk te vestigen. Dergelijke 
frictieleegstand is ook nodig voor vernieuwing van het winkelaanbod. 
Nieuwe detailhandelslocaties buiten het centrum zijn niet wenselijk, 
alleen voor winkelformules waarvoor een centrumlocatie ongeschikt is 
kan hier eventueel een uitzondering op worden gemaakt. Wij zijn zeer 
terughoudend met het mogelijk maken van nieuwe kantoren, gelet op de 
forse kantorenleegstand in de omliggende regio. 

B PVDA60 Blz 81 Buurtbus in 2014 integreren in regulier OV. Wanneer 
heeft de Raad besloten de Buurtbus structureel te 
steunen? 
 

De steun aan de buurtbus is tot nu toe niet structureel; deze wordt van 
jaar tot jaar, bij het behandelen van de begroting, vastgesteld. 

B PVDA61 Blz 124 Wachtgeldregeling college: Wachtgeld tot Deze is als nieuw structureel risico opgenomen in de risico-inventarisatie. 
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pensioengerechtigde leeftijd....... Waarom ziet het college 
dit als een nieuw risico buiten de top 10 ? Graag een 
toelichting 
 

Op basis van een inschatting van de hoogte van het financiële gevolg en 
de kans (10%) dat het risico zich voor kan doen maakt dat dit risico 
buiten de top 10 valt.  

B PVDA62 Blz 184 Programma 4: Speellokaal Bosweide en speellokaal de 
Fontein: Zijn dat 2 verschillende speellokalen? Wordt 2x 
met € 216.500 opgevoerd.Graag toelichting. 
 

Dit betreft inderdaad 2 verschillende speellokalen waarvoor al vele jaren 
geleden toestemming is gegeven. Per speellokaal is destijds een bedrag 
van € 216.500 vastgesteld. In afwachting van nadere besluitvorming door 
de betrokken besturen zijn deze lokalen nog niet gerealiseerd. 

B PVDA63 Blz 190 Graag een overzicht van de te slopen sociale 
huurwoningen en een overzicht van de te slopen sociale 
koopwoningen. Hoeveel sociale huur-en koopwoningen 
komen er voor in de plaats? 
 

Jaarlijks wordt er door Woonvisie een rapportage gegeven over de 
woningvoorraad, een en ander overeenkomstig gemaakte afspraken. Op 
dit moment hebben wij geen actuele gegevens. 
Zie ook het antwoord bij PvdA45. 
 

M PVDA64 Blz.123. Bereik minima 2011:1502 / 2012:585 
Wat is de reden , dat het bereik minima zoveel verschilt 
van elkaar? S.v.p. toelichting? 

De cijfers zijn nog niet compleet voor dit jaar. De langdurigheidstoeslag 
wordt jaarlijks afgerond in het vierde kwartaal van het jaar. Deze groep 
komt er nog bij waardoor het aantal zal stijgen. Zie verder hierboven bij 
41 

M PVDA65 Blz. 18  Samenwerking tussen ondernemers, onderwijs en 
overheid. Haalbaarheidsonderzoek heeft niet plaats 
gevonden waarom niet? 

Gedurende het afgelopen jaar hebben er meerdere bijeenkomsten onder 
de titel Verbindend leren plaatsgevonden. Deze hebben geresulteerd in 
een mini-symposium over de verbinding tussen ondernemers, onderwijs 
en overheid waarbij ook de portefeuillehouders economie en onderwijs 
van Ridderkerk en enkele aangrenzende gemeenten aanwezig waren. 
Anders dan van deze aanpak werd gehoopt is het betrekken van 
bedrijven bij het initiatief nog niet goed uit de verf gekomen. Daarom 
wordt in nauw overleg met de gemeente Barendrecht gewerkt aan een 
meer directe benadering van de ondernemers om op die wijze tot 
intensivering van de samenwerking te komen. Het nieuwe 
ondernemersplatform in Ridderkerk zal hier wat ons betreft een 
belangrijke rol in spelen. Na bespreking van de ideeën en wensen van de 
ondernemers zal alsnog gericht onderzoek plaatsvinden naar de 
haalbaarheid van concrete initiatieven. 

M PVDA66 Blz.21 Volksuniversiteit is financieel niet haalbaar, ook niet in 
BAR verband s.v.p. toelichting? 

De volksuniversiteit is niet haalbaar omdat er geen financiële middelen 
beschikbaar zijn die nodig zijn om dit te realiseren. In BAR verband is 
hierover ook gesproken en beide gemeenten hebben aangegeven dat 
hier geen geld voor beschikbaar is.  
Als alternatief is een brochure uitgegeven met het cursusaanbod in 
Ridderkerk. Ook op de website is dit aanbod terug te vinden. 

M PVDA67 Blz 21 Wanneer kunnen wij de notitie overcapaciteit 
schoolgebouwen verwachten? 

Verwacht wordt nog dit jaar het concept van de beleidsparagraaf met de 
schoolbesturen te kunnen bespreken. 
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M PVDA68 Blz. 100: 1.5.5 2e bolletje Hanteert Ridderkerk de huishoudtoets?` 
 

Nee  

M PVDA69 Alg. vraag Werk en inkomen. Zijn er Re-integratiegelden 
teruggestort in 2011? Verwachting 2012? 

Nee, er is wel een bedrag gereserveerd voor 2012. 
Voor 2012 is er niets terug te betalen. Het participatiebudget is meer dan 
de helft minder geworden t.o.v 2011.  

M PVDA70 Alg. vraag Wijzerplaats heeft nieuwe werkwijze 
Zijn alle medewerkers in staat (geweest) om deze uit te 
voeren? 

Meer dan voorheen wordt: 
- uitgegaan van eigen kracht van burgers; 
- gekeken naar collectieve/voorliggende/algemene voorzieningen;  
- het compenseren van belemmeringen als uitgangspunt. genomen in 
plaats van het verstrekken van voorzieningen. 
 
Bij nieuwe klanten die zich melden en bij herindicaties wordt deze manier 
van werken toegepast. Van volledig gekanteld werken is nog geen 
sprake omdat het beleid in het kader van de Kanteling nog in 
ontwikkeling is. Dit beleid wordt verder ontwikkeld in diverse BAR 
werkgroepen.  
Medewerkers worden en zullen worden getraind op de andere manier 
van werken.  

B SGP01 P17, Cornelisland Graag update stand van zaken uitgifte fase I en II. 
Hoeveel kavels zijn er onder optie/verkocht? 
 

Er is nog geen grond verkocht of in optie uitgegeven. Er is aan drie 
gegadigden een aanbieding gedaan. Deze gegadigden hebben nog niet 
besloten of zij deze aanbieding willen omzetten in een koopoptie. 

B SGP02 P18, Bereikbaarheid 
verbeteren 

Is er een overzicht te geven (nu of op kortere termijn per 
RIB) over de uitvoering van de diverse modules van het 
verkeersplan; wat is al uitgevoerd, wat wordt op korte en 
wat op lange(re) termijn uitgevoerd ofwel wat is de stand 
van zaken van uitvoering? 
 
Is in een (tussentijdse) evaluatie voorzien en zo nee, is 
het college daartoe bereid? 
Dit temeer in het licht van de beperkte financiële 
mogelijkheden in relatie tot het managen van 
verwachtingen. 
 

In december zal in een raadsinformatiebrief hierover worden 
gerapporteerd. 

B SGP03 P19, Overcapaciteit 
schoolgebouwen 

Wanneer is de beleidsparagraaf bij de notitie 
Overcapaciteit schoolgebouwen te verwachten en wordt 
die afgestemd op de nota Grijs, Zilver en Goud? 
 

Verwacht wordt nog dit jaar het concept van de beleidsparagraaf met de 
schoolbesturen te kunnen bespreken. 
Waar dat aan de orde is, zal afstemming met de nota Grijs, Zilver en 
Goud plaatsvinden. 

B SGP04 P25, Terugvordering 
diverse subsidies 

Stichting Sport en Welzijn (S&W) heeft in 2012  
€ 475.000 en stichting ToBe € 80.000 (?) bezuinigd. 

De maximale hoogte van de subsidiebedragen die in 2013 aan SenW 
wordt verleend, hangt af van de mate waarin de raad instemt met de 
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Welke bedragen worden voor 2013 aan subsidie 
uitgekeerd aan S&W en stichting ToBe?  
Welke bezuinigingstaakstelling(en) zijn voor beiden 
opgelegd? 
 

voorgestelde programmabegroting 2013-2016. 
Aan SenW zijn voor 2013 nog geen bezuinigingstaakstellingen opgelegd. 
De mogelijke bezuinigingstaakstellingen voor SenW zijn opgenomen in 
bijlage 9 van de programmabegroting 2013-2016. 
 
Voor Stichting ToBe is voor 2013 een subsidiebedrag begroot van € 
734.900. In dit bedrag is de voor 2013 geplande bezuiniging van € 
41.600 verwerkt. 
 

B SGP05 P25, Beleidsadvisering 
RO 

Er wordt structureel bezuinigd op externe advieskosten 
voor ruimtelijke ordening. 
 
Is desondanks de planning actualisering 
bestemmingsplannen (bijlage 8) verzekerd?  En ook die 
van de liefst voorafgaande daaraan vast te stellen 
WOP’s? 
 

Wij hebben u op 15 augustus 2012 per raadsinformatiebrief geïnformeerd 
over de planning actualisering bestemmingsplannen 2012. Daarbij is 
rekening gehouden met het daarvoor beschikbare budget. De bezuiniging 
op externe advieskosten voor ruimtelijke ordening is niet van invloed op 
de WOP’s. Daarvoor is een apart budget opgenomen in de begroting. 

B SGP06 P30, Sport Fusie CKV Sagitta en KV Bolnes in 2011. 
Heeft deze fusie financiële voordelen opgeleverd voor de 
gemeente en zo ja, waar is dit verwerkt in de begroting? 
 

In 2011 zijn de CKV Sagitta en de KV Bolnes gefuseerd tot de Korfbal 
Combinatie Ridderkerk (KCR). De fusieclub is gevestigd op de 
accommodatie van de CKV Sagitta op het sportpark Ridderkerk. De 
accommodatie van de KV Bolnes is hiermee vrijgekomen. Deze 
accommodatie wordt niet meer onderhouden, waarmee de 
onderhoudskosten voor sportpark Bolnes zijn verminderd. Deze 
vrijgekomen middelen zijn en worden aangewend voor de benodigde 
aanpassingen en extra onderhoud aan de accommodatie van KCR. De 
fusie heeft daarmee geen financieel voordeel opgeleverd voor de 
gemeente. 

B SGP07 P31, Mobiliteit Het parkeren van voertuigen in diverse wijken is een 
nijpend probleem.  Wordt ook de mogelijkheid onderzocht 
om op sommige stoepen of extra brede stoepen een gele 
streep te trekken waar twee wielen van een auto op 
mogen staan? 
 

Met de politie is hierover de afspraak gemaakt dat van het “half” op het 
trottoir parkeren alleen sprake kan zijn als dit een tijdelijke status heeft, 
en d.m.v. een reconstructie van de straat het probleem binnen ca. 2 a 3 
jaar is oplost. De afgelopen jaren is op enkele locaties op deze manier 
gehandeld. 

B SGP08 P54, WSW Het aantal WSW werkplekken is gelijk aan de 
Rijksbijdrage.  Een aantal jaar geleden is bezwaar 
gemaakt tegen de vermindering van de rijksbijdrage 
WSW.  Hebt u hierop al een reactie ontvangen en zo ja 
hoe luidde die? 
 

Het bezwaarschrift is helaas door het ministerie van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid als niet-ontvankelijk verklaard. Dit kwam door de late 
ontvangst van ons bezwaarschrift. Wij konden niet onderbouwen dat het 
tijdig was verzonden. 
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Hoeveel personen staan op de wachtlijst WSW en wat is 
het verloop? 
 
 
 
Wat is het gevolg van het niet door de raad instemmen 
met de Verordening Uitsluitend recht 
schoonmaakonderhoud gemeentelijke objecten op de 
wachtlijst? 

Op dit moment staat er 28 personen op de wachtlijst. De doorstroom naar 
arbeidsplaatsen binnen een SW-bedrijf is minimaal. Wel wordt er door de 
klantmanagers WSW gekeken naar alternatieven voor de personen op de 
wachtlijst. 
 
Het niet instemmen van de Raad met de Verordening Uitsluitend recht 
schoonmaakonderhoud gemeentelijke objecten heeft geen gevolg voor 
de wachtlijst, behalve dat hier op termijn geen uitstroom mogelijkheden 
m.b.t. het schoon zijn ontstaan. Op korte termijn zijn de gevolgen het 
grootst voor de voorbeeldfunctie die de gemeente heeft en de ervaringen 
die de gemeente met de inzet van WSW-ers voor de schoonmaak zou 
opdoen. 

B SGP09 P56, Totale lasten en 
baten 

WMO lasten € 10.1 mln. en baten WMO 
€ 3.4 mln.  Kunt u dit toelichten?  Kan het zijn dat andere 
inkomsten WMO onder een andere rubriek zijn 
opgenomen? 
 

In de WMO baten en lasten is een bedrag van € 1.900.000 opgenomen 
voor producten en diensten die wij uitvoeren in opdracht van 
Albrandswaard. Naast de inkomsten uit de eigen bijdragen van cliënten 
ontvangt de gemeente een bedrag van circa € 5.000.000 van het Rijk. Dit 
bedrag wordt verantwoord in programma 7 onder de post Algemene 
uitkeringen. 

B SGP10 P57, Schuldhulpverlening Hoeveel "klanten" hebben in 2012 succesvol een traject 
van schuldhulpverlening afgesloten? 
 

In het derde kwartaal van 2012 waren er 6 mensen die hun traject 
succesvol hebben afgesloten. Door de overdracht van de oude naar de 
nieuwe schuldhulpverleningsorganisatie eerder dit jaar, zijn er in het 
vorige kwartaal geen klanten succesvol uitgestroomd. In het volgende 
kwartaal zal weer een aantal klanten hun traject succesvol beëindigen. Zij 
zitten in de laatste fase van hun traject zitten. 

B SGP11 P57, Samenwerkings-
verband Sociale zaken 
en Wmo 

Oorzaak van de toename van de uitvoerings-kosten voor 
de gemeente Albrandswaard is een toegepaste index en 
een aangepaste verdeel-sleutel. 
Wat is de reden voor deze aanpassing, en waaruit 
bestaat deze aanpassing? 
 

De index wordt jaarlijks aangepast, conform de afspraken met 
Albrandswaard. De aangepaste verdeelsleutel is het resultaat van de 
evaluatie over de samenwerking tussen Albrandswaard en Ridderkerk.  
 
De bekostiging wordt uiteraard meegenomen in de ontwikkelingen 
rondom de vorming van een gemeenschappelijke sociale dienst voor de 
BAR gemeenten. 

B SGP12 P59, BAR-Klant Contact 
Centrum 

Is er een inzicht te geven in de extra kosten die nu 
gemaakt moeten worden om dit centrum zo in te richten 
dat op onderdelen afgeweken moet/kan worden van de 
andere twee deelnemende gemeenten (Barendrecht en 
Albrandswaard)? 

De business case KCC BAR is afgerond. In de volgende fase zal duidelijk 
worden hoeveel het basispakket gaat kosten. Als daar duidelijkheid over 
is, kan ook in kaart worden gebracht wat de extra’s gaan kosten. 

B SGP13 P66, Voorzieningen S&W Wanneer kan de raad de resultaten van het MOP 
tegemoet zien? 
 

De MJOP voor de voorzieningen die in beheer en onderhoud zijn bij 
SenW wordt door een externe organisatie in opdracht van SenW en de 
gemeente ontwikkeld. Door het bij verschillende accommodaties 
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ontbreken van informatie, neemt de ontwikkeling van het MJOP meer tijd 
in beslag dan was voorzien. Gestreefd wordt eind 2012 een MJOP te 
hebben, welke begin 2013 aan de raad kan worden voorgelegd. 

B SGP14 P77, Buurtbus Waarom zijn de uitgaven voor de buurtbus in 2013 een 
verschil t.o.v. 2012? Deze kosten waren er in 2012 toch 
ook? 
 

De uitgaven (subsidie van € 50.000,- aan de buurtbus) en inkomsten 
(subsidie van de stadsregio van € 15.500,-) zijn gelijk aan die van 2012, 
maar waren voor het begrotingsjaar 2013 niet voorzien omdat het de 
veronderstelling was dat de buurtbus in de concessie 2013 zou zitten. Dit 
is niet gelukt.  

B SGP15 P80, Rouwcentrum 
Vredehof 

De exploitatieovereenkomst voor het gebruik van de 
keuken is met ingang van 1 januari 2013 opgezegd.  Wat 
is de reden?  Is er inmiddels een nieuwe exploitant? 
 

De huidige exploitatie overeenkomst is van 2002 en is sindsdien niet 
meer herzien. We hebben besloten om de overeenkomst te herzien en 
een nieuwe aanbesteding te doen. Er moet nog aanbesteed worden, dus 
er is nog geen nieuwe exploitant. 

B SGP16 P80, Volkstuinen Wat is het resultaat van het overleg om tot één 
volkstuinvereniging te komen? 
 
Wat is het definitieve voorstel zoals bedoeld op pag. 87 
van de 2e PM, ook voor wat betreft de doorberekening 
van kapitaallasten van gedane investeringen? 

We zijn nog in gesprek met een aantal contactpersonen die de huurders 
vertegenwoordigen. De contactpersonen zijn nog niet overtuigd dat er 
voor het bestuurswerk van de vereniging voldoende vrijwilligers te vinden 
zijn. Wel is er een positieve houding om te kijken of het toch geregeld kan 
worden.  

B SGP17 P122, Risico's binnen 
grond-exploitatie 

Waarom is het reëel 10% risico in te schatten? Als dat 
reëel is waarom is dan nog geen voorziening getroffen? 

Dit percentage van 10% is gebaseerd op een algemene inschatting van 
de risico’s voor alle betrokken grondbedrijfcomplexen, dat geraamde 
resultaten bij tegenvallers niet worden gehaald.  
Het bedoelde risico, zoals beschreven in de paragraaf 
weerstandsvermogen, is ook niet concreet te onderbouwen, maar geeft 
een globale benadering op grond van een theoretische kansberekening.  
Wanneer er sprake is van een concreet en daarmee reëel verwacht 
tekort op een grondexploitatieplan dan wordt direct overgegaan tot de 
vorming van een verliesvoorziening.  

B SGP18 P123, ISV-2 bijdrage Is er een inschatting te maken hoe groot het risico 
precies is dat deze prestaties wel/niet vóór 31 december 
2014 gehaald worden? 
 

In bijlage 6 (blz. 193) is een overzicht opgenomen van de nog te leveren 
prestaties vóór 31 december 2014, de huidige stand van zaken en 
eventuele bijzonderheden. In de begroting is aangegeven met welk risico 
maximaal rekening moet worden gehouden. De uiteindelijke uitkomst 
kunnen wij op dit moment niet voorspellen.  

B SGP19 P123, Fraude Waarom staat deze zo hoog (top 10 van 70 
geïnventariseerde risico's) in de risicolijst, daar toch 
voldoende maatregelen van interne controle mogelijk 
zijn? 
 

Op basis van een inschatting van de hoogte van het financiële gevolg 
(hoog) en de kans (50%) dat het risico zich voor kan doen maakt dat dit 
risico op plaats 10 uitkomt. 
Onlangs is een frauderisicoanalyse, mede op advies van de accountant, 
uitgevoerd. Op basis hiervan zullen concrete interne controlemaatregelen 
in de organisatie worden geborgd ter voorkoming van dit risico. 

B SGP20 P145/149, Halt De bijdrage aan Halt loopt terug van € 26.800 naar € Voor het bedrag van € 11.800 krijgt Ridderkerk een basispakket 
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11.800.  Welke consequentie heeft dit voor de 
dienstverlening van Halt c.q. het takenpakket van Halt?  

aangeboden. Dit houdt in dat 50 lessen verzorgd worden op zowel basis- 
als op scholen voor voortgezet onderwijs. Het blijft mogelijk om extra 
lessen in te kopen. 

B SGP21 P158, Centrumplan Kan de actuele stand van zaken worden geschetst?  Is er 
een overeenkomst met de ontwikkelaar en kan de grond 
nog in 2012 worden verkocht? 
 

Ook voor dit plan heeft de economische crisis de nodige gevolgen. Wij 
hopen dat we u in het eerste kwartaal van 2013 een voorstel kunnen 
voorleggen. Grondverkoop is pas aan de orde als de raad heeft 
ingestemd met de plannen voor de laatste fase, er een 
koopovereenkomst is afgesloten met de ontwikkelaar, de ontwikkelaar 
het daarin afgesproken percentage woningen heeft verkocht en de 
gemeente de grond bouwrijp aan de ontwikkelaar kan leveren. 

B SGP22 P158, Van Riebeekstraat een negatieve boekwaarde voor project Van 
Riebeekstraat, betekent dat een financieringsopbrengst? 
 

Het is inderdaad zo, dat een negatieve boekwaarde op een 
grondbedrijfcomplex betekent, dat er financieringsopbrengst is voor het 
grondbedrijfcomplex. Bij een positieve boekwaarde betaalt het 
grondbedrijfcomplex aan het concern. 

B SGP23 P190, Bijlage 5 In 2011 zijn 23 nieuwbouwwoningen gereali-seerd / 
opgeleverd en 8 woningen verkocht. Hoeveel zijn er tot 
dusver in 2012 verkocht en om welke objecten gaat het?  
 

De rapportage van Woonvisie over 2012 is nog niet opgeleverd. Uit de 
gegevens WOZ administratie Ridderkerk blijkt dat de woningvoorraad in 
2012 tot dusver met 64 woningen is toegenomen (zie bijlage 7). 
 

M SGP24 P37, Live uitzendingen 
raadsvergaderingen 
 
 
 
 
P108, Gebruik iPads 

Zijn de voorbereidingen hiervoor al getroffen en wordt 
hierbij de koppeling naar een mogelijke ontsluiting van 
vergaderstukken via iPad ook mee genomen? 
 
 
Hoe ziet het traject met raad en griffie om in 2013 over te 
gaan tot het gebruik van iPads er precies uit?  Wanneer 
wordt de raad daarover nader geïnformeerd? 
 

De raadsvergaderingen zijn via de website live en op een later tijdstip te 
volgen. Bij de gehouden vergaderingen zijn de opname en de 
achterliggende stukken bij het agendapunt gekoppeld. Het beluisteren 
van de vergadering via een iPad is door de gebruikte software niet 
mogelijk. 
  
In het Presidium van 10 september jl. is kort verteld wat het college heeft 
besloten over het gebruik van iPads. Ook de raad zal zich over het 
gebruik van iPads beraden. Voor de raad zijn er eerst echter een aantal 
bijzondere vragen te beantwoorden, mede omdat het een voorziening 
voor de raad betreft die een formele grondslag behoeft in een 
verordening. 
 
Besloten is dat de griffie alle door de raad te beantwoorden vragen zal 
opstellen (en deels beantwoorden als het bijvoorbeeld gaat over de 
fiscale gevolgen), deze eind dit jaar aan de fractievoorzitters zal geven, 
zodat zij over deze vragen discussie kunnen voeren in hun fractie. Aan 
de hand van de reacties uit de fracties zal het Presidium zich nader 
beraden. 

M SGP25 P31/32, Wijkontwikkeling Zijn de resultaten van het buurtonderzoek in Drievliet/’t 
Zand naar de overlast van hangjongeren al bekend en zo 

De resultaten zijn bekend. Het beeld is dat er met name in de weekenden 
overlast is van jeugd in het Erasmuspark. De overlast bestaat 
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ja, wanneer kan de raad daarvan kennis nemen? hoofdzakelijk uit het rijden met scooters door het park, geluidsoverlast en 
het achterlaten van rommel. De politie voert regelmatig acties uit in het 
Erasmuspark. Verder willen wij in gesprek met bewoners en jeugd om 
elkaar te leren kennen en afspraken te maken over gedrag en omgang 
met elkaar.  

M SGP26 P49, Openingstijden 
gemeentehuis 

Zijn er reacties ontvangen van bezoekers naar aanleiding 
van de nieuwe openingstijden en zo ja, wat is de rode 
draad daarin? 
 

Ja, er zijn reacties ontvangen. De rode draad is dat degene die op 
afspraak komen zeer tevreden zijn. Bezoekers die tijdens de vrije inloop 
komen zijn ook tevreden. Een klein percentage van de bezoekers die 
buiten de vrije inloop tijden toch langskomen zonder afspraak, moeten 
nog wennen aan de nieuwe situatie. 

M SGP27 P58/59, Kostenstijging 
huishoudelijke hulp 

Er wordt onderzoek ingesteld naar de oorzaak van de 
meer dan evenredige kostenstijging van de 
huishoudelijke hulp in relatie tot het 
vergrijzingsperspectief.  Wanneer worden de uitkomsten 
van dit onderzoek verwacht? 

Over de uitkomsten van dit onderzoek wordt de raad in november 
middels een raadsinformatiebrief geïnformeerd. 

M SGP28 P70, Anjerstraat 4 en 6 Er is thans sprake van leegstand Anjerstraat 4.  
Anjerstraat 6 is nog steeds verhuurd. 
 
Is er een einddatum huurcontract Rode Kruis? 
 
Integrale verkoop van beide panden met huurcontract 
Anjerstraat 6 kan ook interessant zijn voor een koper. 
 
Wordt ook dat overwogen? 
 

Er is geen einddatum huurcontract. Beide partijen zijn echter gerechtigd 
de huur schriftelijk te beëindigen met een opzegtermijn van drie 
maanden. 
 
Het college heeft op 22 juni 2004 besloten, dat panden die zowel in 
ruimtelijk, als in sociaal opzicht geen strategische waarde hebben af te 
stoten. Deze panden worden in eerste instantie aan de gebruiker te koop 
aangeboden. Het pand van het Rode Kruis is één van deze panden. 
 
Het Rode Kruis heeft echter niet de financiële middelen om het pand van 
de gemeente aan te kopen. Ook verkoop van het pand tegen de 
boekwaarde (zoals bij het Spaans Centrum) 
met de vestiging van een recht van opstal is door de vereniging niet op te 
brengen. 
 
In 2009 heeft het college daarom besloten het Rode Kruis te verplaatsen, 
vanaf het moment dat het pand Anjerstraat 4 vrij komt. Vervolgens 
zouden beide locaties als één geheel worden 
ontwikkelt. 
 
Aangezien het pand Anjerstraat 4 sinds 2011 leeg staat, wordt op dit 
moment gezocht naar een alternatieve locatie voor het Rode Kruis. Met 
het Rode Kruis is overleg gevoerd over een verplaatsing van het Rode 
Kruis naar het gebouw aan de PC Hooftstraat 4 (kantoor 
ambulancepost). Het Rode Kruis vond het pand echter niet geschikt. 
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Indien het Rode Kruis het pand verlaat, dan kan verkoop van beide 
panden worden overwogen. 
 

M SGP29 P77, Sanering ISV-
locaties 

Saneringsonderzoek ISV locaties. 
 
Welke verontreiniging is in Oostendam aangetroffen? 

In Oostendam is door het waterschap Hollandse Delta verontreinigde 
bagger aangetroffen in de Waal en zijtakken van de Waal. De bagger is 
hoofdzakelijk verontreinigd met PAK en zware metalen. Op dit moment 
wordt in opdracht van de gemeente Ridderkerk een onderzoek 
uitgevoerd naar de risico’s van het gebruik van de omliggende percelen, 
omdat vroeger bagger op de kant is aangebracht. 
Overigens wordt de locatie in Oostendam niet geschaard onder de 
bedoelde ISV-locaties. 

M SGP30 P90, Veiligheidsplan Naar aanleiding van overvallen vindt periodiek overleg 
plaats met de winkeliersverenigingen. 
 
Worden daarvoor ook de niet bij zo’n vereniging 
aangesloten ondernemers uitgenodigd en zo nee, hoe 
worden die dan bereikt en op de hoogte gehouden? 
 
Is er een veiligheidsscenario gereed voor de a.s. donkere 
dagen? 
 

Op 18 oktober jl is een overvallenbijeenkomst georganiseerd voor alle 
winkeliers uit Ridderkerk en hun personeel. Hier leren zij hoe een overval 
het beste te voorkomen is en wanneer dit gebeurt, hoe hier mee om te 
gaan.  
 
Wanneer een overval heeft plaatsgevonden wordt door het 
overvallenteam uit R’dam een scan gemaakt van de in- en externe 
veiligheidsmaatregelen. Veelal zullen geadviseerde verbeterpunten in de 
publieke ruimte door de gemeente opgepakt en uitgevoerd worden. 
 
Het donkere dagenoffensief is vanaf half oktober opgepakt door het 
wijkteam Ridderkerk van de politie. Dit houdt in dat extra gesurveilleerd 
wordt tijdens de winkelopenings- en sluitingstijden.  

M SGP31 P100, Uittreden ROTS Waarom heeft Barendrecht nog niet bij ROTS 
aangekondigd uit de samenwerking te zullen gaan 
treden? 
 
Wat zijn de resultaten van het onderzoek naar 
alternatieven die beter aansluiten bij de wensen van 
Ridderkerk voor wat betreft fraude?  Is daar de nieuwe 
aangescherpte wetgeving bij betrokken? 

Namens de 3 BAR-wethouders is op 12 juli via een brief aan ROTS 
aangekondigd dat de BAR gemeenten per 1 juli 2014 uit de 
samenwerking zullen treden.  
De planning is dat dit door de 3 BAR-colleges bestuurlijk bekrachtigd zal 
worden in november 2012.  
 
De resultaten naar alternatieven die beter aansluiten bij de wensen voor 
Ridderkerk voor wat betreft fraude, zullen meegenomen worden in de 
businesscase voor de vorming van de BAR-sociale dienst. 
Hier zal de aangescherpte wetgeving bij betrokken worden. 

M SGP32 P113, Bijstellingen 2e 
monitor 

Aangegeven is dat het nadeel wegens het min-der 
kunnen doorberekenen van concernover-head een 
structurele negatieve bijstelling is.  Zodra de 
werkzaamheden bij de bouwgrond-exploitaties weer 

Het is als structureel aangemerkt omdat de afgelopen jaren (bij de 2e 
monitor) de raming voor door te berekenen concernoverhead naar de 
grondexploitaties steeds naar beneden toe moest worden bijgesteld. 
De ramingen in de begroting voor de grondexploitaties zijn gebaseerd op 
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toenemen kan dit nadeel toch weer worden omgebogen?  
Waarom is dit dan als structureel aangemerkt en niet als 
incidenteel? 
 

het maximaal mogelijke per grondbedrijfcomplex. De praktijk wijst uit dat 
deze mogelijk haalbare ramingen niet volledig gerealiseerd worden. 
Dit jaarlijks terugkerende probleem is financieel opgelost, door m.i.v. de 
begroting 2013 de raming van de in de begroting door te reken 
concernkosten grondexploitaties structureel met afgerond € 5 ton te 
verlagen. 

B VVD01 Blz. 13 Structuurvisie 
herzien. 
 

Waarom weet het college na 2,5 jaar nog steeds niet 
welke onderwerpen wel/niet omarmd worden door de 
coalitie? Of past u ad hoc de structuurvisie aan? 

Op dit moment wordt bezien op welke termijn herziening van de 
structuurvisie zal plaatsvinden. Het betreft een actualisatie ten opzichte 
van de situatie in 2009. (Zie ook CDA10 en LR05) 
 

B VVD02 Blz.23 verder uit te 
werken en te herzien. 

Waarom komen we deze woorden alleen tegen bij 
programma 1? 

Binnen programma1 staat de beleidsontwikkeling centraal. Programma 1 
is het programma waarmee kan worden gestuurd en bijgestuurd. 
Programma 1 geeft richting aan alle andere programma’s. Dit is de reden 
dat de kopjes ‘nieuw te ontwikkelen beleid, verder uit te werken beleid en 
te herzien beleid alleen op dit programma voorkomen.  

B VVD03 Blz. 31 tussentijdse 
herijking woningvoorraad 
ontwikkeling oktober 
2012. 
  

Hebben wij deze gemist? Wanneer kunnen we deze 
exact verwachten? 
 

In de lijst van ingekomen stukken voor de raadsvergadering van 
donderdag 4 oktober kunt u de raadsinformatiebrief 
Voortgangsrapportage woningvoorraadontwikkeling 2012 d.d. 15 
augustus 2012, terugvinden.  

B VVD04 Blz. 33. Het jaar 2013 is het oogstjaar van de huidige coalitie 
Schuift u daarom bezuinigingen voor u uit naar 2014 en 
verder? 

Voor de fasering van de bezuinigingen is gekozen in de Kadernota 2011 
en 2012. 
 
 

B VVD05 Blz. 42. Participatie 
platforms 
 

Zijn adviezen gevraagd om participatie te vergroten of 
dient dit alleen het oogstjaar 2013? 
 

Aan de participatieplatforms is gevraagd om het college te adviseren over 
de maatregelen die nodig zijn om structureel de onvoldoendes in 
Waarstaatjegemeente op de terreinen ‘burger als partner’ en ‘burger als 
kiezer’ weg te werken.  
Die adviezen worden momenteel verzameld en uitgewerkt. Er is geen 
houdbaarheidsstempel te zetten op deze adviezen.  

B VVD06 Blz. 46 allround 
economisch adviseur 
 

In de monitor wordt ook gesproken over bedrijven 
contactfunctionaris. 
Graag uitleg hoeveel fte bedrijven contactfunctionaris, 
allround economisch adviseur, adviseur economische 
zaken, regisseur werk er zijn. En wat is per functie hun 
taakomschrijving en waar houden ze zich precies mee 
bezig? 
 

De bedrijvencontactfunctionaris, allround economisch adviseur en 
adviseur economische zaken zijn een en dezelfde persoon (1 fte). 
Daarnaast zijn er twee regisseurs werk. De bedrijvencontactfunctionaris 
annex economisch adviseur houdt zich in brede zin bezig met het beleid 
ter bevordering van een gezond ondernemingsklimaat, inclusief het 
ruimtelijk-economische beleid, regionale afstemming en het contact met 
individuele en georganiseerde ondernemers. De regisseurs werk hebben 
als taak om de toestroom van uitkeringsgerechtigden naar de 
arbeidsmarkt te bevorderen en voeren in dat kader ook intensief overleg 



Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag 
 

Antwoord 
 

Raadsvragen            55 

met Ridderkerkse bedrijven. 
B VVD07 Blz. 46. Laatste alinea. 

 
Afbouw gesubsidieerde banen. Op welke andere wijze 
worden uitkeringsgerechtigden op weg naar werk 
geholpen?  
 

De gemeente gebruikt de volgende instrumenten: re-integratieproducten 
(worden minder de komende periode, waardoor de gemeente meer zelf 
gaat uitvoeren) en de inzet van regisseurs werk die door proefplaatsingen 
uitkeringsgerechtigden duurzaam proberen uit te laten stromen. 

B VVD08 Blz. 77. energiekosten. Graag een uitleg van de zin die daar staat.  
 

Er is in 2012 een incidenteel voordeel ontstaan vanwege een incidenteel 
lager verbruik dan geraamd in de betaalde voorschotten. 

B VVD09 Blz. 78. incidentele 
bezuiniging 2012 
aankoop beplanting. 

Waarom wordt deze niet structureel gemaakt? 
 

De aankoop van deze beplanting is bestemd voor omvormingen 
van beplantingsvakken in de wijken. Als dit een structurele bezuiniging 
wordt zullen de plantvakken in de wijken de komende jaren niet of 
nauwelijks omgevormd kunnen worden. 

B VVD10 Blz. 78. Ursinusschool. Kunt u aangeven wanneer expliciet een besluit aan de 
raad is voorgelegd om de locatie Ursinusschool op te 
heffen en op te laten gaan in de unilocatie Ds. 
Kerstenschool? 
Tevens de vraag wanneer is de raad expliciet een besluit 
voorgelegd m.b.t. tot de financiële dekking hiervan? 

Het besluit om de locatie Ursinusschool op te heffen is genomen door het 
betreffende schoolbestuur. Dit besluit hangt nauw samen met het 
verzoek om de Ds. G.H. Kerstenschool uit te breiden. Het besluit op dit 
verzoek maakt deel uit van de begrotingscyclus 2010. 

B VVD11 Blz. 80. 
Beeldkwaliteitsniveau.  
 

Heeft u een idee wat de oorzaak is dat er minder animo 
bij de deelnemers is om de schouw te doen? 
 

Er wordt bij elke schouw gekeken naar grotendeels dezelfde plekken. Dat 
is logisch om de resultaten te kunnen vergelijken, maar voor bewoners 
geeft dat wel het gevoel in herhaling te vallen. Bewoners willen ook 
kunnen schouwen op overlastplekken en onveilige situaties. Er wordt 
gewerkt aan een nieuwe opzet van de schouwen, waarbij ook wordt 
overwogen of een ander tijdstip van de schouw, bijvoorbeeld voor een 
wijkoverleg, een mogelijkheid is om het aantal deelnemers te verhogen. 

B VVD12 Blz. 80. 
Rouwhuiskamers. 

Zijn deze door alle begrafenisondernemers te gebruiken 
of is dit voorbehouden aan enkelen? 
 

Als deze rouwhuiskamers er komen dan is het de bedoeling dat deze 
door alle begrafenisondernemers te gebruiken zijn. 

B VVD13 Blz. 83. 1e alinea BIZ. 
 

Wij begrepen: de ondernemers waren geen warme 
voorstanders van een BIZ? Waarom wordt het in deze 
begroting opnieuw vermeld? Worden de ondernemers 
wel serieus genoeg genomen? 

Het betreft slechts een algemene omschrijving van de BIZ. Het resultaat 
van de gesprekken met ondernemers is dat de BIZ niet is ingevoerd. 
 

B VVD14 Blz. 84. Gemeenten moeten bindende afspraken kunnen maken 
over wat de politie levert 
Welke afspraken wil het college minimaal vastleggen? 
 

Op 2 oktober jl is aan u het gemeenteblad toegezonden als bijlage van 
het Regionaal Beleidsplan eenheid Rotterdam 2013 – 2014. Hierin zijn de 
prioriteiten van het Integraal Veiligheidsbeleid, inclusief de doelstellingen 
verwoord. Deze afspraken zijn gemaakt tussen gemeente en politie. 

B VVD15 Blz. 93. Wet op de 
dwangsom 

Hoeveel verzoeken zijn er tot dusver ingediend en 
toegekend? 

In 2012 zijn er tot op heden 17 verzoeken ingediend.  

B VVD16 Blz. 95. Blz. 95. Gesproken wordt over 7 factoren 
Welke? 

De 7 principes zijn samengevat de volgende:  
1. het leiderschap van de organisatie is dienstbaar.  
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2. de organisatie heeft de juiste mensen in dienst;  
3. de leiding is realistisch, maar blijft vertrouwen op succes;  
4. de organisatie doet waar zij het beste in is, het meest in gelooft en wat 
cruciaal is voor het voortbestaan van de organisatie;  
5. de leiding zorgt voor een gedisciplineerde organisatiecultuur; 6. er is 
veel aandacht voor technologie, maar daar wordt selectief mee 
omgegaan;  
7. er wordt gestaag en volhardend doorgewerkt.  

B VVD17 Blz. 104. vervallen 
frictiebudget 
bezuinigingen. 

Wordt dit voordeel toegevoegd aan de algemene reserve 
of bezuinigt het college minder ten bedrage hiervan? 
 

In 2012 is er een incidenteel frictiebudget voor de bezuinigingen. Dat is 
nog niet vervallen. Bij het opmaken van de rekening 2012 zal worden 
bezien of er nog budget resteert en wat daarmee moet gebeuren. Een 
eventueel overschot kan dan via het rekeningsaldo naar de algemene 
reserve gaan, dat is de gebruikelijke gang van zaken bij een budget op 
de exploitatie. Maar dit budget heeft een bijzonder karakter. Bij de 
rekening 2011 werd u voorgesteld het door te schuiven naar 2012 omdat 
het ook in dat jaar nog nodig is. De uitvoering van het bezuinigingstraject 
loopt nog. 

B VVD18 Blz. 114. compensatie 
OZB. 

Kunt u uitleggen wat er rechtvaardig is om huishoudens 
met een huurwoning lastenverlaging toe te kennen, terwijl 
u huishoudens met een koopwoning datzelfde voordeel 
niet gunt? 
 

Het beleid is er op gericht om de woonlasten van alle huishoudens niet 
meer dan trendmatig te laten stijgen.  
 
Lastenverlaging voor huishoudens met huurwoning is geen gevolg van 
beleid, maar een gevolg van de verlaging van de afvalstoffenheffing. 
Deze verlaging van de afvalstoffenheffing is het gevolg van de verlaging 
van de kosten voor afvalinzameling. 

B VVD19 Blz. 119. Kader 
bedragen. 
 

Vanwaar de soms enorme toenames? (van 300 naar 
2500 bijvoorbeeld) 
 

Het bedrag van 300 betreft gerealiseerd bedrag aan kwijtschelding, terwijl 
het bedrag van 2500 betrekking heeft op een raming. Twee totaal 
verschillende bedragen.  

B VVD20 Blz. 123. ISV 2.  “te veel prestaties nog niet gerealiseerd en herstel nog 
niet zeker”. Kunt u hier iets gedetailleerder over zijn? 
 

In bijlage 6 (blz. 193) is een overzicht opgenomen van de nog te leveren 
prestaties vóór 31 december 2014, de huidige stand van zaken en 
eventuele bijzonderheden.  

B VVD21 Blz. 123. Punt 10 fraude. Kunt u de genoemde zin bij dit punt uitleggen?  
 

”Door ongeoorloofde samenwerking tussen medewerkers kan schade 
ontstaan”. Deze zin is opgenomen omdat dit landelijk wordt 
waargenomen (dit blijkt ook uit de databank van het Nederlands 
Adviesbureau Risicomanagement).  
Onlangs is een frauderisicoanalyse, mede op advies van de accountant, 
uitgevoerd. Op basis hiervan zullen concrete interne controlemaatregelen 
in de organisatie worden geborgd ter voorkoming van dit risico. 

B VVD22 Blz. 144. 12.6 Juridische 
zaken. Lex Silencio 

Tekst is gelijk aan tekst in vorige begroting. Is op 15 
december reeds door raad vastgesteld. Hiermee is de 

Uw raad heeft inderdaad op 15 december 2011 de verordening Lex 
Silencio Positivo (LSP) vastgesteld die inmiddels per 1 januari 2012 in 
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Positivo tekst achterhaald. Wat is de reden, dat  de tekst 
vervolgens toch opnieuw is opgenomen? 

werking is getreden. Per abuis is de tekst over LSP niet geactualiseerd. 

B VVD23 Blz. 159 grondexploitatie 
laatste kolom. 

Is dat een realistische veronderstelling gezien de huidige 
economische vooruitzichten? 
 

In de recent opgestelde grondexploitatie voor Het Zand (collegebesluit 2 
oktober jl. raadsbehandeling 22 november a.s.) wordt uitgegaan van een 
klein positief exploitatieresultaat, ofschoon er ook nog wel risico’s zijn. 
Een negatief resultaat is niet uit te sluiten, met name als het project 
vertraging oploopt. 
 
In het raadsvoorstel behorende bij de grondexploitatie is ook een somber 
scenario vermeld. Als dat scenario werkelijkheid wordt, zal er sprake zijn 
van een aanzienlijk tekort. 

B VVD24 Blz. 202 Bovenste kader 
maatschappelijke 
gevolgen. 
 

Wat bedoelt u met “uitbreidingsgebied”? Waar? 
 

Met uitbreidingsgebied worden de parkeerterreinen bedoeld waar nu nog 
gratis kan worden geparkeerd en waar onderzocht kan worden of er over 
gegaan kan worden tot betaald parkeren.  
 

B VVD25 Blz. 204 Punt 27 
reclamezuil.   
 

50.000 euro opbrengst per jaar! Wanneer komt deze er 
wat u betreft?  
 

Op blz 204 in de lijst van mogelijke bezuinigingen is deze genoemd en de 
keuze is aan de raad. 

B VVD26 Algemene vraag: Waarom bezuinigt u minder dan eerder aangegeven? Er wordt niet minder bezuinigd.  
Bij de huidige tekorten presenteren wij u een dekkingsvoorstel dat naar 
ons oordeel evenwichtig is. Naast een aantal financieel technische 
maatregelen (besparingen uit de organisatie, die nog redelijk eenvoudig 
in te vullen zijn), werken we in twee (vervolg)stappen (2013 en 2014) 
naar een sluitende begroting toe. 
 
De totale bezuiniging voor 2013 bedraagt afgerond € 1,7 miljoen zijnde 
de ‘besparingen uit de organisatie’ van 
€ 1.418.000 + € 272.000 de ‘eerste stap 2013: concreet voorstel’ (zie ook 
bijlage 9).  
 
In de Kadernota 2013 (pagina 7) was nog sprake van € 1,1 miljoen (€ 
660.000 + € 450.000) aan totale bezuinigingen voor 2013. 

B VVD27 Algemene vraag: Welke producten S&W en voor SWOR worden voor welk 
subsidiebedrag geleverd? 

SenW 
De subsidiebeschikking en productafspraken SenW 2012 zijn ter inzage 
bij de griffie neergelegd. De productafspraken zijn het resultaat van 
uitvoerig en intensief overleg tussen de gemeente en SenW. 
 
SWOR: 
In het kader van beleidsgestuurde contractfinanciering vormen de 
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overeengekomen en vastgestelde SMART resultaatverwachtingen de 
opmaat tot subsidieverlening bij de SWOR. SWOR, nu Karaat geheten, 
ontvangt in 2013 € 634.106,-. De resultaatverwachtingen vallen onder de 
volgende pijlers: A Ouderen in R'kerk hebben mogelijkheden om 
zelfstandig te kunnen participeren in de samenleving en voeren waar 
mogelijk regie over hun leven, B  Mantelzorgers van alle leeftijden 
kunnen een beroep doen op mantelzorgondersteuning waarbij het 
aandachtsgebied met name ligt bij de mantelzorgers die voor een oudere 
zorgen C Inwoners van R'kerk hebben via vrijwilligerswerk de 
mogelijkheid hun menselijk kapitaal in te zetten tbv de R'kerse 
samenleving. 

M VVD28 Algemene vraag: Waarom geeft u bij vele prestatie indicatoren aan in 2012 
een lager cijfer na te streven dan het gerealiseerde cijfer 
in 2011. 

Het gerealiseerde cijfer 2011 is pas bekend geworden in het voorjaar van 
2012. De begroting 2012 was toen al vastgesteld. 
De streefcijfers in de begroting 2013 ev. zijn niet in alle gevallen aan de 
hogere uitkomsten van 2011 aangepast. Vanzelfsprekend zet het college 
zich in de werkelijke prestatiecijfers 2012, 2013 en 2014 op de hogere 
uitslagen van 2011 te houden. 

M VVD29 Blz.12, Bestemmingplan 
Ridderkerk centrum 
schuift naar achteren. 

Waarom er voor gekozen juist dit plan naar achteren te 
schuiven? 
 

Op 4 oktober jl is de startnotitie voor het wijkontwikkelingsprogramma 
centrum vastgesteld. Vaststelling van het wijkontwikkelingsprogramma is 
gepland in het najaar van 2013. Het opstellen van het bestemmingsplan 
volgt op de vaststelling van het wijkontwikkelingsprogramma.  

M VVD30 Blz.18. Waarom is afgezien van een haalbaarheidsonderzoek ? 
 

Gedurende het afgelopen jaar hebben er meerdere bijeenkomsten onder 
de titel Verbindend leren plaatsgevonden. Deze hebben geresulteerd in 
een mini-symposium over de verbinding tussen ondernemers, onderwijs 
en overheid waarbij ook de portefeuillehouders economie en onderwijs 
van Ridderkerk en enkele aangrenzende gemeenten aanwezig waren. 
Anders dan van deze aanpak werd gehoopt is het betrekken van 
bedrijven bij het initiatief nog niet goed uit de verf gekomen. Daarom 
wordt in nauw overleg met de gemeente Barendrecht gewerkt aan een 
meer directe benadering van de ondernemers om op die wijze tot 
intensivering van de samenwerking te komen. Het nieuwe 
ondernemersplatform in Ridderkerk zal hier wat ons betreft een 
belangrijke rol in spelen. Na bespreking van de ideeën en wensen van de 
ondernemers zal alsnog gericht onderzoek plaatsvinden naar de 
haalbaarheid van concrete initiatieven. 

M VVD31 Blz. 19. 4e 
kader.“Hoogstwaarschijnl
ijk”. 

Wat gebeurt er, indien “hoogstwaarschijnlijk” niet wordt 
gehaald?  Vindt u, dat het subsidiëren van OV tot de 
kerntaken van een gemeente dient te behoren? Op welke 
harde uitspraken/toezeggingen baseert u de uitspraak 

Overleg is gaande met de Stichting Rijsoord Bereikbaar om de buurtbus 
toekomstbestendig te maken. Op basis van de resultaten van dit overleg 
wordt verder met de Stadsregio gesproken over de 
integratiemogelijkheden van de buurtbus vanaf 2014. Daarnaast vindt 
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“hoogstwaarschijnlijk”?  Sinds 2009 wordt deze 
stellingname jaarlijks herhaald. Wat is er wezenlijk 
veranderd dat het nu wel gerealiseerd wordt? Waarom 
heeft u dit in 2010 al niet verzilverd? 
 

momenteel onderzoek plaats naar de combinatiemogelijkheden met 
WMO-vervoer. 
Uitgangspunt van dit overleg en onderzoek is dat Ridderkerk geen 
financiële bijdrage meer hoeft te leveren. Het is echter te vroeg om hier 
een bindende uitspraak over te doen. 

M VVD32 Blz. 21. Laatste kader. 
 

 “Nieuwe invulling”. Elders worden gebouwen die 
voorheen dienst deden als –bijvoorbeeld- 
schoolgebouwen verkocht aan particulieren, waarna men 
er woningen van maakt. Kijkt u ook naar een dergelijke 
invulling? Wat verstaat u onder optimaal gebruik van 
maatschappelijk vastgoed? Graag meerdere voorbeelden 
hiervan. 
 

Indien een gebouw leegstaat, dan kan worden overwogen om deze te 
verkopen aan een particulier om daar woningen van te maken. 
Bij leegstand van schoolgebouwen wordt gekeken naar de behoefte in de 
wijk en mogelijk gebruik op het gebied van educatieve, culturele, 
recreatieve en maatschappelijke doeleinden. Dit kan een andere school, 
peuterspeelzaal, kinderopvang, wijkorganisatie of SenW-activiteit zijn. 

M VVD33 Blz.28. Terug te vorderen 
subsidies. 
 

Kunt u specificeren op welke onderdelen deze 
terugvordering betrekking heeft? 
 

SenW betaalt over 2011 een bedrag van € 201.489,- terug. Dit omdat op 
een aantal posten in de reguliere de kosten lager zijn uitgevallen dan 
begroot. Daarnaast zijn de kosten t.b.v. de inventaris van De Loods lager 
uitgevallen dan begroot en is er teveel voorschot verleend voor de 
coördinatie van de brede school. 
 
Stichting ToBe betaalt over schooljaar 2010-2011 een bedrag van € 
44.911 terug. Dit is resultaat van de uitkomsten m.b.t. de verleende 
productsubsidie. Het verschil is vooral ontstaan doordat de kosten voor 
cultuureducatie in het primair onderwijs lager bleken te zijn dan was 
begroot.  

M VVD34 Blz.32. Wat zijn op hoofdlijnen de uitkomsten van het onderzoek 
naar hangjongeren in Drievliet en welke acties gaat men 
ondernemen? 

De resultaten zijn bekend. Het beeld is dat er met name in de weekenden 
overlast is van jeugd in het Erasmuspark. De overlast bestaat 
hoofdzakelijk uit het rijden met scooters door het park, geluidsoverlast en 
het achterlaten van rommel. De politie voert regelmatig acties uit in het 
Erasmuspark. Verder willen wij in gesprek met bewoners en jeugd om 
elkaar te leren kennen en afspraken te maken over gedrag en omgang 
met elkaar. 

M VVD35 Blz. 32. (13). Mobiliteit op 
maat. 

Alinea  beginnend met buurtbus. 
U spreekt over “witte vlekken”. Meervoud dus. Blijkbaar 
zijn er meer witte vlekken binnen de gemeentegrenzen.  
Gaat u deze “witte vlekken” ook subsidiëren op de wijze 
zoals u voorstaat met de buurtbus? Zo ja, welk budget 
denkt u daarvoor nodig te hebben? Zo niet, wat is het 
verschil tussen de enen witte vlek t.o.v. de andere? Witte 
vlekken betekenen leemtes in het OV. Dit betekent dus 

Het vervoerplan van het stad- en streekvervoer van de bus voor 2014 en 
verder wordt in 2013 vastgesteld. Met de stadsregio zal hierover nog 
overleg worden gevoerd. Dan zal duidelijk worden of er, en zo ja waar, 
witte vlekken ontstaan.  
Uitgangspunt voor zowel de stadsregio als ons college is dat de 
vervoerder voldoet aan concessie-eisen ten aanzien van loopafstanden 
naar haltes, en er dus geen witte vlekken ontstaan. 
Mocht in het ontwerp van het netwerk van het regulier busvervoer een te 
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ook dat passagiers daarvoor bereid zijn het reguliere OV 
tarief te betalen. Dit betekent dus tevens ook,  dat het 
aantal passagiers gelijk blijft, zelfs als het reguliere tarief 
wordt ingevoerd? 
 

grote loopafstand ontstaan, dan zal de vervoerder met een oplossing 
moeten komen, al dan niet met inzet van maatwerkvervoer, zoals een 
buurtbus.  
Uitgangspunt voor het college is dat, met of zonder inzet van een 
buurtbus, de tariefstelling daarbij niet onevenredig stijgt t.o.v. andere 
lijnvoeringen. 

M VVD36 Blz..87. Klopt het dat de volkstuinders bij leegstand van tuinen 
gezamenlijk die extra opbrengst moeten genereren 
m.a.w. hogere tarieven krijgen doorberekend? 
 

Nee dit klopt niet. De kostprijs berekening is gebaseerd op een leegstand 
van 0%. Het negatief jaarresultaat als gevolg van leegstaande tuinen 
wordt in het volgende jaar niet ten laste gebracht aan de volkstuinders. 
Overigens is het tarief nu nog niet kostendekkend. . 

M VVD37 Blz.92. Graag uit leg wat RAT is. 
 

Alle zorgcoördinatoren van verschillende zorgnetwerken participeren in 
dit overleg. Afstemming  over zaken die overlappend zijn worden 
besproken en wordt besloten wie procesregisseur van een zaak wordt.  

M VVD38 Blz. 94. Uitwerking uitvoering gemeentelijke belastingen in Bar 
verband uitgesteld? 
Waarom? Dit is toch juist geschikt voor quick win? 

Binnen de BAR-samenwerking zijn er voor 2013 andere prioriteiten 
gesteld. Uitvoering gemeentelijke belastingen binnen BAR-verband zit er 
voor 2013 niet bij. 

M VVD39 Blz. 97. Energieraming riolering? Staat hier wel de juiste tekst. Zo 
ja, graag uitleg 
 

Hier staat de juiste tekst. 
Op programma 4, blz 83,  staat onder Energietarieven een voordeel van 
€ 57.400,-- i.v.m. een voordelige afrekening over voorgaande jaren. 
Hierin zit een voordeel op riolering opgenomen van € 38.300,--. Dit 
voordeel op riolering van programma 4 wordt op programma 5 (samen 
met een kleine mutatie) toegevoegd aan de tariefegalisatiereserve 
riolering.  

M VVD40 Blz 104. Energiekosten. 
 

Percentageverhoging van 18 tot 37%. Gaat u de “deal” 
met deze erg dure aanbieder toch continueren? Heeft u 
gekeken naar goedkopere alternatieven? 
 

De kosten komen voort uit een mantelovereenkomst voor de levering van 
groene stroom waar Ridderkerk mee is gelift met Rotterdam. In deze 
overeenkomst zijn de stijgingen toegestaan, maar de kosten liggen nog 
veer onder de standaard consumenten tarieven. De stijging is groot 
omdat de begroting is gebaseerd op de lagere prijzen uit 2009/2010. In 
2011 lagen de tarieven (incl. energiebelasting, excl.BTW) tussen 0,075 
(groot verbruik) en 0,14 (klein verbruik). De tarieven energie zijn 
gestegen met gemiddeld € 0,02. De energiebelasting is gelijk gebleven. 

M VVD41 Blz. 105. 
Toeristenbelasting. 

Is het juist dat het college dus totaal afziet van het innen 
van toeristenbelasting? 
 

Ja, onder de voorwaarden zoals opgenomen in de monitor op pagina 104 
en 105. Zie antwoord op de vraag van de PvdA nr. 33. 

M VVD42 Blz.105. 
 

Er wordt gestreefd naar een sluitende begroting in 2014. 
Waarom niet al 2013? Of heef dat te maken met het 
oogstjaar van de coalitie? 

Voor de fasering van de bezuinigingen is gekozen in de Kadernota 2011 
en 2012. 
 

M VVD43 Blz 108. Vervangen 
PC’s. 

Wat is de gebruikelijk afschrijvingstermijn van 
computerapparatuur? In welk jaar zijn de huidige 

De gebruikelijke afschrijvingstermijn van computers is 4 jaar. De huidige 
computers zijn in 2008 aangeschaft. In 2012 vindt de laatste 



Nr. Bladzijde / onderwerp  Vraag 
 

Antwoord 
 

Raadsvragen            61 

 computers aangeschaft?  afschrijvingstermijn plaats. 
M VVD44 Blz. 121. 

Bezwaarschriften 
Waarom is het aantal bezwaarschriften zo sterk 
toegenomen? 
 

Het aantal bezwaarschriften is in 2011 met 22 gestegen. Hiervoor is geen 
aanwijsbare oorzaak te vinden. In 2012 zal het aantal bezwaarschriften 
uitkomen op ongeveer 140. Dit zijn er 15 minder dan in 2011. 

M VVD45 Blz. 152. Laatste 2 
kaders. 
 

Waarom vlotten de gesprekken met Spijkenisse niet? Wil 
Ridderkerk meer/strenger optreden dan Spijkenisse? 
 

Het verschil van inzicht met de gemeente Spijkenisse heeft louter 
betrekking op de financiële voorwaarden waaronder de gemeenten 
Ridderkerk en Albrandswaard uit het samenwerkingsverband ROTS 
kunnen treden. 

M VVD46 Blz. 170. Is de conclusie juist dat we bij de begrotingsbehandeling 
voor de begroting 2014 er meerdere zaken geschrapt 
moeten worden die als wens nog op de rol staan? Kan 
het college een prioritering aangeven welke projecten de 
hoogste prioriteit hebben? 
 

Neen, zie genomen maatregel in begroting 2013 op pagina 182. 

 


